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Българинът
оцелява
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Цацаров
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А Камерън получи
удар от своите
за референдума
за ЕС
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Депутати от парламентарни-
те групи на Коалиция за Бълга-
рия, ДПС и “Атака” са подложе-
ни на натиск, на рекет и получа-
ват оферти. За това алармира
вчера лидерът на БСП Сергей
Станишев. ГЕРБ не искат да сда-
ват властта, а очевидно искат да
влязат в нея през задния вход,

ГЕРБ сплашват
и пазаруват депутати
Борисов се обяви за победител
на изборите и ще иска касирането им

категоричен бе левият лидер.
Станишев напомни за пре-

дишния парламент, когато ГЕРБ
разби малки парламентарни
групи и купи подкрепата на от-
цепниците. “Призовавам ги да
спрат - политика не може да се
прави криминално”, заяви той.
Малко по-късно лидерът на

“Атака” Волен Сидеров също
съобщи, че върху депутати от
неговата партия е оказван на-
тиск да променят позициите си.
Той не каза техните имена, но
не отрече за телефонно “ухаж-
ване” от Искра Фидосова. Гер-
баджии звънят по телефона на
депутати от “Атака”, обещават и

искат подкрепа, потвърди и
Десислав Чуколов.

Бойко Борисов вчера се обя-
ви за победител на изборите и
съобщи, че партията му ще иска
касирането им. Въпреки това той
щял да се опита да състави пра-
вителство на малцинството.
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При
досегашната
власт бедните
деца са се
увеличили
с 16% за година

Индийски
сериал може
да снимат и
в България
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Таланти
от САЩ
и Германия
избраха
да играят
за България
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2 и 3

Кой влиза
в парламента?
Кой влиза
в парламента?
Кой влиза
в парламента?
Кой влиза
в парламента?
Кой влиза
в парламента?

НЯКОЛКО
ДУМИ

Георги
ГЕОРГИЕВ

СТРАХЪТ
МУ Е СЪВЕТНИК

Изплашен и изнервен човек на
ръба да загуби контрол. Такъв ви-
дяха вчера българите Бойко Бори-
сов по време на безнадежно
закъснялата следизборна прескон-
ференция на ГЕРБ. Повишеният тон
и рязкост на Борисов само подсил-
ваха силното усещане за притисна-
то в ъгъла животно, което съска,
вади нокти и се зъби. Най-големият
“коз” на Борисов, че ще касира
изборите, се превърна и в най-сил-
ното доказателство за обърканост-
та, която цари в главата му.

Лидерът на ГЕРБ щял да носи
жалбата за касиране в Касационния
съд. Е, не може. Носи се на съвсем
друго място. Но не от него. И това не
го знае Борисов. Описано е в зако-
на кои могат да оспорват резултати-
те - Борисов, в лично качество, не е
сред тези случаи. Трябва първо да
се конституира Народното събрание
и тогава депутати от ГЕРБ, вероятно,
да внесат жалбата в Конституцион-
ния съд. И не на последно място
може да се оспори изборът на отде-
лен народен представител или на
група народни представители. Но
Борисов е далеч, много далеч от
тези “тънкости”. На него му дай да
заема нарцистични пози и да го
играе обидено момченце.

Борисов загуби, ГЕРБ загуби.
Няма да го признаят никога, ще се
вкопчват във всяка възможност да
задържат властта там, където я имат
- в МВР, ДАНС, други силови ве-
домства, в министерства и агенции.
Без тази власт те са едно голямо
нищо, защото нямат идеи, нямат
политики, нямат идеали. Борисов и
компания не се страхуват толкова
от прокуратурата, колкото от
възможността да загубят властта.
Нека се страхуват. Страхът е лош
съветник и това се вижда.

Снимка БГНЕС

От всички, които са били премиери на България, аз съм най-големият
експерт, каза скромно вчера бившият министър-председател
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Щ
Ще изпратим жалба до “ка-

сационния” съд за касиране на
изборите. Това обяви с апломб
вчера лидерът на ГЕРБ Бойко
Борисов, обърквайки името на
Конституционния съд.

Пресконференцията на бив-
шите управляващи стана след
четиридневно мълчание, в
очакване на окончателните
резултати от вота. “Грубо по-
газване на закона в деня за
размисъл”, е мотивът на парти-
ята, класирала се първа на
предсрочните парламентарни
избори да иска отмяна на ре-
зултатите. След като няколко
пъти назова Конституционния
съд “касационен”, журналисти
от първия ред го поправиха.

ЦИК обаче, малко преди
това излезе с позиция, че в
деня за размисъл не е имало
агитация. Главният прокурор
Сотир Цацаров също обяви, че
не смята, че има повод за ос-
порване на вота. В този хор се
включи и президентът Росен
Плевнелиев, който обяви, че
няма основания за нови избо-
ри и че те биха дестабилизи-
рали страната.

От думите на Борисов стана
ясно, че новоизбраните депу-
тати на ГЕРБ ще се явят в На-
родното събрание с очакване-
то КС “да се произнесе колко-
то може по-бързо”. Съставяне-
то на програмно правителство
той определи като “абсолютно
невъзможно” и заплаши, че то
само можело да вземе “някой
голям заем” и ако това стане-
ло “и господ не може да спаси
България”.

Нормално било тръгналите
да съставят ново правителство
първо да честитят на победи-
теля, а не да тичат по телеви-
зиите и да твърдят, че са мо-
рални победители, скара им се
лидерът на ГЕРБ, обиден, че
не са го попитали: “Господа,
сигурно има двама-трима све-
стни и от вас”. Борисов “раз-
кри” сценарий, който целял да
унижи него и партията му, като
се избере председател на пар-
ламента от “Атака”, но се вре-
че да предложи правителство
на малцинството, защото бил
длъжен пред 1 милион изби-
ратели. Ако дотогава КС не се
е произнесъл и президентът
даде мандат на ГЕРБ, разбира
се, направи Борисов уточне-
ние. Откровението “от всички,
които са били премиери, аз съм
най-големият експерт” развесе-
ли искрено дори седящия до
него Делян Добрев, който се
разкиска неудържимо.

Борисов обяви, че веднага
след заклеването Цветан Цве-
танов щял да подаде молба и

„Първенецът” 
Бойко Борисов 

Няма никакви законови основания да налагаме санкции и да конста-
тираме, че има нарушения в деня за размисъл, заяви на пресконференция
председателят на ЦИК Красимира Медарова вчера. Тя обясни, че за да
има предизборна агитация в деня за размисъл, трябва да има отправен
призив. “На пресконференциите на партиите не е имало призив за пряка
агитация. Затова и няма никакви законови основания да се налагат санк-
ции”, припомни Медарова. Тя е категорична, че Конституционният съд ще
реши дали Бойко Борисов има основание за касиране на изборите.

Вчера ЦИК официално обяви резултатите от гласуването за 42-ро
Народно събрание на 12 май. Общият брой на недействителните бюле-
тини е 90 047, каза Бисер Троянов. Зам.-председателят на ЦИК Румяна
Сидерова поясни, че всички поправки от протоколите, които са приети
в ЦИК от СИК, са направени с подписите на членовете на СИК. Тя
уточни, че такъв, от който да не може да се направи изборен резултат,
няма. Всичките протоколи отговарят на изискванията на закона и могат
да се обявят изборните резултати, подчерта Сидерова.

Проектът АЕЦ “Белене”
остава приоритет за БСП,
но в момента няма как да
бъде построен, тъй като
няма пари в хазната, както
и заради ситуацията в
енергетиката в момента.
Това заяви Михаил Миков
по БТВ вчера. По думите
му при промяна, свързана
с развитие на индустрията,
повишаването на търсенето
на електроенергията и
намиране на инвеститор
проектът отново може да
бъде отворен.

Абсурдно е да подкре-
пим ГЕРБ, но сме
склонни да подкрепим
експертно-програмно
правителство с премиер
Пламен Орешарски,
обяви лидерът на
“Атака” Волен Сидеров
по БНТ вчера. По

Това е типично деструктивна, безотговорна,
емоционална и пораженческа позиция, контрира Сергей Станишев

фигурира в кабинета, който
Борисов щял да предложи като
експертен, не успя да развълну-
ва журналистите, препълнили
залата в централата на ГЕРБ.

Желанията на Цветанов за
имунитета обаче бяха разбити

малко по-късно от главния про-
курор: “Първо, се внася иска-
не, после отказ. Не можеш да
влезеш и да кажеш “аз се от-
казвам от имунитета си”. Кога-
то внеса искане, щом е напра-
вил такова изявление, ще се
откаже от имунитета си според

съответните правила в НС”.
За другите са гласували по-

малко, това ме топли, призна
Борисов. За скандалния разго-
вор между него, бившия град-
ски прокурор на София Нико-
лай Кокинов и Мирослав Най-

денов той заяви, че не комен-
тира незаконни неща, и доба-
ви: “Не съм длъжен да споде-
лям кой идва в дома ми”. Бори-
сов заяви, че не е получавал
никакъв доклад от Кокинов и
отрече главният прокурор Со-
тир Цацаров да го е посеща-

вал вкъщи.
Борисов и Цветанов отреко-

ха да познават собственика на
печатницата “Мултипринт” Йор-
дан Бончев, общински съвет-
ник от ГЕРБ. По-късно обаче
стана ясно, че Цветанов не

само го познава, но и лично е
открил печатницата му.

С представителите на меди-
ите Борисов се държа в оби-
чайния си уличен стил и език,
но остана видимо изненадан от
атаките на приятелски настро-
ени доскоро репортерки, кои-
то едва не се сбиха за микро-
фоните, за да му зададат “не-
удобен” въпрос.

Реакцията на БСП на иска-
нето на ГЕРБ не закъсня. “По-
зицията на Борисов и ГЕРБ за
касиране на изборите не е
изненада, това е типично дес-
труктивна, безотговорна, емо-
ционална и пораженческа по-
зиция на партията, която
твърди, че е спечелила избо-
рите”, разгневи се лидерът на
БСП Сергей Станишев. Според
него сметката на ГЕРБ не из-
лиза и те се чудят какъв ход да
предприемат.

 “Политически ГЕРБ показ-
ват стремеж за хаос и неста-
билност в страната с една цел
- да се създадат условия хора-
та да останат управлявани от
здрава ръка, а ГЕРБ със
сътрудничеството на времен-
ното правителство, което е Б
отборът на тази партия, да
направят още едни избори, за
да се закрепят на власт”, смята
той. Според Станишев ГЕРБ
искат да останат на власт на
всяка цена, за да заметат сле-
дите от безобразията в управ-
лението си. “Очевидно е, че
ГЕРБ не иска да сдава власт-
та, а да влезе през задния
вход, след като загуби огром-
но доверие - 34% в сравнение
с 2009 г. БСП качи 26% реал-
ни нови гласове”, заяви Стани-
шев. “Сигурно мечтата на Бо-
рисов е да има текст в консти-
туцията: докато не се получат
резултати, удобни за ГЕРБ,
всички избори са невалидни.
Кой иска да се касират избори-
те? Тези, които ги правиха.
Правиха ги ЦИК, служебното
правителство, в което 4-ма или
5-ма от министрите са зам.-ми-
нистри в кабинета на Борисов.

Веселка ВЕНКОВА
Александър СИМОВ

да се откаже от имунитета си,
“за да излезе наяве цялата
истина с подслушванията”.

Твърдението, че Цветан
Цветанов дори не искал да

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

„Атака”: Абсурдно е да подкрепим ГЕРБ, подкрепяме Орешарски
думите му от евентуал-
но касиране на избори-
те полза ще има само
ГЕРБ. Сидеров застана
зад тезата на лидера на
БСП Сергей Станишев,
че преговорите за
подкрепа на програмно-
то правителство трябва

да се правят публично
и пред камери и призо-
ва това да се случи в
Народното събрание.
Той поясни, че не
вижда човек от партия-
та си на министерски
пост в бъдещото прави-
телство, защото това би

означавало коалиция.
Сидеров отново подчер-
та, че не може да
подкрепи правителство,
а само конкретни
разписани действия с
поставени срокове.
ДПС ще преговаря
само с БСП за съставя-

нето на кабинет и
одобрява кандидатурата
на Пламен Орешарски
за премиер, заяви
председателят на ДПС
Лютви Местан. Аз
избирам интелекта пред
интуицията, избирам
“ние”, което е в устата

на г-н Орешарски,
аргументира се той.
Местан допълни, че
формулата за управле-
ние на страната
задължително трябва да
включва “интелектуал-
ния потенциал на
цялата страна”.

ЦИК:
НЯМА НАРУШЕНИЯ
В ДЕНЯ ЗА РАЗМИСЪЛ

МИХАИЛ МИКОВ:

Ще строим АЕЦ „Белене”, но в момента няма пари
Могат да бъдат намерени
и близки тези в програми-
те на Коалиция на Бълга-
рия и “Атака”, коментира
Миков. Според него и в
програмата на БСП също е
записано увеличаване на
ролята на държавата, но
“преди да говорим за
изгонването на “чуждите
монополи”, каквото е
искането на Волен Сиде-
ров, трябва да видим
каква е цената за това.
Възможна е минимална
работна заплата от 1000

лв., но при цена на хляба
от 5 лв., поясни Миков. Той
обясни, че разговорите по
тези важни теми в предиз-
борните програми и търсе-
нето на компромиси
тепърва предстоят. Миков
потвърди, че е имало
предварителни сондажи
между политиците. Важно
е обаче какво ще се
договорят лидерите при
разговорите в НС и разго-
ворите между тях трябва
да бъдат напълно прозрач-
ни, категоричен е Миков.

Бойко Борисов обяви, че ще предлага правителство на малцинството
и в него нямало да участва Цветан Цветанов
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в изборите
поиска касиране

о повод изтеклите към
медиите анонимни
твърдения, че акцията в
Костинброд е политичес-
ка поръчка към прокура-
турата служебният
премиер изпрати шефа
на ДАНС на среща с
Цацаров. Преди ден
служебният премиер
нареди на Константин
Казаков да бъде
извършена спешна
проверка дали от аген-
цията са изтъкли доку-
ментите, публикувани в
анонимните имейли
срещу прокуратурата.
След като получил вчера
доклада на шефа на
ДАНС, установил, че
изводите на Казаков
“съдържат разлики от
тези на една друга
институция”. “Поради
тази причина, преди да
приема доклада на

Административният съд във Варна отмени
решенията на Общинския съвет, с които Хри-
сто Бозов бе отстранен като временно
изпълняващ длъжността кмет на града, а на
негово място бе избран Димитър Николов. Ма-
гистратите смятат, че Общинският съвет е тряб-
вало да изложи конкретни мотиви за необхо-
димостта от предварително изпълнение в съот-

Служебното правителство, кое-
то се държа коленопреклонно
пред бившия премиер, област-
ните управители на Борисов и
Цветанов, областните директо-
ри на МВР на Борисов и Цвета-
нов”, подчерта лидерът на БСП.

Станишев отново увери, че
левицата е готова да състави
програмен кабинет. Готови сме
да започнем в рамките на на-
шия проучвателен мандат, а
всъщност преди него, незабав-
ни разговори с партии, бран-
шови, синдикални и работода-

ГЕРБ си отиват от София и процесът е
необратим. Този извод направи лидерката
на столичните социалисти Анна Янева.
Тя отчете най-високия резултат на БСП
в столицата след 1991 година.
Спрямо парламентарните избори през
2009 година Коалиция за България
увеличава гласовете с 51 000, а ГЕРБ
губи 80 000, отчетоха още от БСП -
София. Столичните социалисти вкарват
14 депутати в 42-рото Народно събрание.

телски организации, протести-
ращи, неправителствени орга-
низации за това коя е спаси-
телната програма за България,
каза лидерът на БСП. По думи-
те му е съвсем реалистично в
края на май да има легитимно
правителство.

Всички министри ще бъдат
експерти в своята област, няма
да търсим места за хора, а хора
за работа, декларира Стани-
шев. Решаващата дума за
състава на кабинета ще да има
Пламен Орешарски.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

АННА ЯНЕВА: ГЕРБ
СИ ОТИВАТ ОТ СОФИЯ

Според Янева това е още едно доказа-
телство, че нетрадиционната кампания
на левицата е проработила.
Ако имахме още една седмица на раз-
положение, щяхме да бием ГЕРБ,
категорична бе тя.
От името на софийските водачи Жельо
Бойчев пое ангажимента депутатите на
Коалиция за България от София да рабо-
тят активно по проблемите на града и да
се грижат за интересите на столичани.

Райков прати шефа на ДАНС
на среща с Цацаров

П ДАНС, категорично
настоях той да проведе
среща с ръководителя
на тази друга институ-
ция, защото не можем
да си позволим да
имаме различия в изво-
дите и да създаваме
погрешното впечатление,
че в момента между
тези две структури тече
някаква полемика,
каквато не трябва да
има и няма. Когато тези
две институции уеднак-
вят позициите си, те ще
бъдат оповестени пуб-
лично”, заяви служебни-
ят премиер.
 “Изнесеното от мен на
пресконференцията ще
го проверя не чрез
доклада на ДАНС и чрез
изявленията на някой
друг, а със силите на
прокуратурата”, реагира
в отговор Сотир Цацаров.

Съдът възстанови Христо Бозов
като кмет на Варна

ветствие с изискванията на закона. Определе-
нието подлежи на незабавно изпълнение от
страна на Общинския съвет, независимо дали
ще бъде обжалвано или не. Делото по съще-
ство по жалбата на Христо Бозов срещу ре-
шенията за смяната на временно изпълнява-
щия длъжността кмет на Варна ще бъде раз-
гледано на 27 май.

Социалистите обявиха, че вече работят по програма за бъдещото правителство

“Борисов знае, че е загубил
изборите, но още му е доста
трудно да го проумее, да свик-
не с тази мисъл. Защото изпит-
ва не просто страх, а истински
ужас от загубата на властта. А
че е загубил изборите, се
потвържвава от самия него,
защото искането за касиране
е признание преди всичко, че
изборите са загубени.” Тези

ДПС:

Борисов знае,
че е загубил, но го е страх

думи на лидера на ДПС Лютви
Местан били предизвикани от
някои странни неща в казано-
то от Бойко Борисов, уточни
той в нарочен брифинг. Местан
потвърди, че партията му ще
работи за създаването на пра-
вителство с експертно-полити-
ческо начало, защото “е време
за надпартийни усилия”. Той
обяви, че няма никакви осно-

вания изборите да бъдат каси-
рани, защото други са постра-
далите от манипулациите на
вота. Ще предложим на
държавния глава Деня на све-
тите Константин и Елена за
начало на новото Народно
събрание, защото “избори до
дупка” устройват нечие его, но
изтощават България, обяви
Лютви Местан.
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П
ОБЯВА

Община Брегово, обл.Видин, пл. “Централен”, на ос-
нование заповед №91/15.05.2013 г. на кмета на община
Брегово

ОТКРИВАМ:
Процедура за провеждане на публичен явен търг за

продажба на УПИ - II - 1379 в кв.144 с площ 47,100 кв.м
по плана на Брегово, отреден за “Бригадирски лагер”,
одобрен със заповед щ ИК-2559/1988 г. ЧОС, АОС щ 210/
17.12.2007 г. с начална цена 196 000,00 лв. /сто деветде-
сет и шест хиляди лева/ и 5% стъпка на наддаване.

Документи за участие:
- Решение за регистрация на фирма /в случай юри-

дическо лице/.
- Заявление и документ за внесен депозит за учас-

тие.
- Пълномощно в случай на упълномощаване.
Предложения за участие се подават в деловодството

на общината до 9.00 ч. на деня, предхождащ търга.
Депозит в размер на 10% от началната обявена цена

на имота се внасят в касата на общината до 9.00 ч. на
деня, предхождащ търга по сметка:

ОБЩИНА БРЕГОВО
СМЕТКА: BG27STSA 93003373210300
BIC НА БАНКА: STSA BGSF
БАНКА: ДСК - ЕАД БРЕГОВО
Търгът да се проведе от 10.00 ч. на първия работен

ден след изтичане на 30-ия /тридесетия/ ден от публи-
куване на обявата в национален всекидневник.

Втора дата след 14-ия /четиринадесет/ дневен срок
от обявената дата за провеждане на търга при същите
условия.

За справки на тел: 09312/98-21.

ОБЩИНА БРЕГОВО
Брегово 3790; обл.Видин;

/09312/98-21; Факс: 0882923300;
e-mail: ob_bregovo@b-trust.org

кандал се разгоря в
започналото лежер-
но първо заседание
на Столичния об-

БСП поиска оставката
на син зам.-шеф на СОС
Деси ВЕЛЕВА

С
щински съвет след избори-
те. Единствената точка в
дневния ред, която предиз-
вика спор, се оказа пред-
ложението на съветника от
Синята коалиция Вили
Лилков за преименуване
на улица в столичния квар-
тал “Люлин”. Той поиска ул.
“Класова борба” да се раз-
дели на две, като едната
част получи името на ген.
Велизар Лазаров, а друга-
та - на ген. Иван Вълков.
Според аргументите на
вносителя на предложени-
ето приносът на генерали-
те е, че един от тях е бил
общественик и директор на
читалище, а другият - кар-

тограф и министър на вой-
ната. Това е само полови-
ната истина, скочиха вед-
нага съветниците от БСП.
Според Иван Мечков два-
мата са организатори и
участници в Деветоюнския
преврат, а ген. Вълков ста-
ва министър на войната и
по негово разпореждане са
избити хиляди българи.
През 1925 г. той дава запо-
вед за избиване на инако-
мислещи интелигенти като
Йосиф Хербст, Гео Милев,
Сергей Румянцев, катего-
рични бяха червените
съветници. За нас е недо-
пустимо офицери, които не
са консенсусни фигури, да
дават имената си на улици,
обясни Мечков.

След бурните протести
на групата на БСП Лилков
нарече аргументите им
“доводи на долни комунис-

тически агитатори”. Това
възмути още повече чер-
вените общинари и те по-
искаха 10-минутна почив-
ка. След нея настояха Лил-
ков да се оттегли от поста
си на зам.-председател на
СОС, както и предложени-
ето си за преименуване на
улицата. Тази улица няма
канализация, има едва
една трета асфалт, про-
блемът на хората е инфра-
структурата, а не името,
коментира Росен Малинов.

Лилков отказа да оттег-
ли предложението си и
обяви, че застава зад вся-
ка своя дума. Докладът му
обаче не бе приет от коле-
гите му, с изключение на
представителите на Синя-
та коалиция. От БСП обе-
щаха да започнат проце-
дура за отстраняването на
Вили Лилков.

Общинските съветници от ГЕРБ поздравиха с аплодисменти
колегите си от БСП, които бяха избрани за депутати

остра декларация
срещу нападките от
страна на Бойко Бо-
рисов и Цветан Цве-
танов излезе вчера

ВСС излезе с декларация срещу
обвиненията на Цветанов

С

Нападките на Борисов и Цветанов
срещу Цацаров са „на по-малко от
половин стъпка от престъпление
по глава първа от НК - за държавна
измяна”, твърди магистрат

Висшият съдебен съвет. Повод
за възмущението на висшите
магистрати са обвиненията, че
главният прокурор Сотир Ца-
царов е участвал в сценарий
срещу ГЕРБ, който дестабили-
зирал държавата. Според ВСС
подобно говорене е недопус-
тимо и уронва престижа на
съдебната власт.

Позицията бе подкрепена
от 19 членове на ВСС, само
двама бяха против и двама се
въздържаха.

“Темида е с превързани
очи, но не е сляпа, още по-
малко - глуха. Повече от убе-
ден съм, че Темида знае кога
и как е насилвана”, заяви Ка-

мен Иванов в началото на де-
батите по приемането на дек-
ларацията. Документът е пряк
резултат от изказвания на
Цветан Цветанов във връзка с
разследването на намерените
в Костинброд бюлетини. Той
обвини прокуратурата в наци-
онално предателство и учас-
тие в политически сценарий.
Магистратите бяха категорич-
ни, че е крайно време полити-
ческите сили да престанат да
хулят съдебната система. Ка-
мен Ситнилски коментира, че
понякога с особена лекота се
използват силни и тежки ква-
лификации на законосъобраз-
ни действия на прокуратурата
само защото на определен
политически лидер не му ха-
ресват.

Председателят на ВКС
проф. Лазар Груев прогнози-

ра, че извън залата ще има
гласове, според които днес е
по-лесно да се подкрепи по-
добна декларация, отколкото
преди дни. “Този ВСС има по-
следователна позиция в слу-
чаите, когато следва по кате-
горичен начин да бъде отсто-
явана независимостта на
съдебната власт”, подчерта
съдията. Той смята, че подоб-
на позиция на ВСС е следва-
ло да бъде приета и преди три
години, когато се наложило
съветът да се занимава с “ден-
тални проблеми”. Запознати

видяха в изказването му пре-
пратка пак към реплика на
Цветанов, че ако проговорел,
на председателя на ВКС щели
“да му изпадат зъбите”.

Камен Иванов заяви, че
нападките на Борисов и Цве-
танов към Цацаров са “на по-
малко от половин стъпка от
престъпление по глава 1 на
Наказателния кодекс”, която
третира държавната измяна.

Сред въздържалите се бе
Юлиана Колева, номинирана
от ГЕРБ. Според нея до момен-
та позицията на този ВСС е

последователна, но с тази дек-
ларация се влиза в политичес-
ки спор. “Влизаме в диалог
между политически сили”, оп-
лака се бившата депутатка от
ГЕРБ.

Магистратите определят
изказванията срещу прокура-
турата като “политически опи-
ти за въздействие по отноше-
ние на започнати досъдебни
производства, така и необос-
новани внушения, целящи
уронване авторитета на орга-
ни на съдебната власт пред
обществото”.

Засилиха охраната на Цацаров

О
храната на Сотир Цацаров е
увеличена значително от вчера.
Доскоро главният прокурор се
предвижваше с кола и един
гард от НСО. След безпрецедент-
ната пресконференция за предиз-
борни нарушения, която даде
прокуратурата в сряда, обви-
нител номер едно се появи на
заседанието на ВСС с брониран

автомобил и охраняван от четирима
гардове. “Охраната не се преценява
от мен, а от ръководството на НСО.
Аз лично не смятам, че има нужда
и че има предпоставки за засилване
на охраната”, обясни главният проку-
рор. Цацаров допълни, че не е ис-
кал допълнителна охрана, защото
не се чувства застрашен и не е
бил заплашван.

Полицаи са арестували двама международни наблю-
датели от Организацията за сигурност и сътрудничество
в Европа, които в изборния ден са инспектирали вота в
6-о училище “Братя Миладинови” в Сливен. Това съобщи
пред журналисти вчера лидерът на общинската органи-
зация на БСП и избран за депутат Деян Дечев. По ду-
мите му англичанинът и французинът са били разпитва-
ни от униформени български полицаи между 30 и 60
минути. Двамата са били задържани по анонимен сиг-
нал, подаден на тел. 112, че в очилата на единия има
скрита камера, поясни Мариета Петкова. “Прокуратурата
може да провери всички обстоятелства, но полицията
няма право да ги задържа по анонимни сигнали, а всеки
има право да прави снимки и записи. Вероятно са искали
да ги притеснят, уплашат и стресират”, коментира тя.

От БСП обясниха, че дори имало съмнение, че анг-
личанинът и французинът не са международни наблю-
датели. Не знам какъв образ ще има България в очите
на Европа, само ще кажа, че англичанинът се казва
Джонатан Милинс и е завършил политически науки в
Лийдс, уточни Петкова. ДУМА припомня, че от централа-
та на БСП  алармираха за случая на 12 май по обяд.
Според областния шеф на полицията в Сливен Чавдар
Божурски международните наблюдатели само са били
“поканени” в областната дирекция на МВР, където са
били проверени заради сигнала. Той бе категоричен, че
международните наблюдатели не са били задържани.
Божурски обаче призна, че двамата са били освободени
и “оставени на мира” чак след като водачът на листата
на БСП в Сливен Валери Жаблянов по телефона му
обяснил какви са двамата.

Над 30 неправителст-
вени организации ще уча-
стват в първия по рода си
форум-изложение “Карие-
ра с кауза”. На 18 май
представители на социал-
но ангажира-
ни организа-
ции от стра-
ната ще за-
познаят по-
сетителите с
възможнос-
тите за стаж,
доброволче-
ство и профе-
сионална ре-
ализация в
бързо развиващия се граж-
дански сектор.

Форумът “Кариера с
кауза” се организира от
сдружение “Ре-Акт” и за
първи път у нас ще
представи възможности-
те за кариерно реализи-
ране в неправителстве-
ния сектор. В рамките на
един ден, от 10 до 17 ч.

АРЕСТУВАХА ДВАМА
МЕЖДУНАРОДНИ
НАБЛЮДАТЕЛИ
В СЛИВЕН

НЕПРАВИТЕЛСТВЕНИ
ОРГАНИЗАЦИИ
ПРЕДСТАВЯТ
„КАРИЕРА С КАУЗА”

Силвия ШОПОВА в двора на Софийския
университет, ще бъдат
представени свободни
позиции и изисквания за
работа от представители
на организации, занима-
ващи се със социална
политика, екология, под-

помагане и развитие на
гражданско общество,
човешки права, култура
и туризъм, човешки ре-
сурси и благотворител-
ност.

Пълен списък и пред-
ставяне на участниците
в изложението е достъ-
пен на адрес https://
w w w . f a c e b o o k . c o m /
ReAct.Bulgaria.
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Кой влиза в 42-то
Народно събрание
Ц

1. БЛАГОЕВГРАД

БСП - Емил Страхилов Костадинов,
Спас Янев Панчев, Тодор Борисов Раду-
лов

ГЕРБ - Цветан Генчев Цветанов, Да-
ниела Владимирова Савеклиева, Митко
Живков Захов, Георги Иванов Андонов,
Любен Петров Татарски

Атака - Илиан Сашов Тодоров
ДПС - Алиосман Ибраим Имамов, Ах-

мед Ахмедов Башев

2. БУРГАС

БСП - Димчо Димитров Михалевски,
Христо Цветанов Монов, Атанас Зафиров
Зафиров, Павел Маринов Маринов;

ГЕРБ - Ивелина Веселинова Василе-
ва, Димитър Бойчев Петров, Иван Стефа-
нов Вълков, Снежина Минчева Маджаро-
ва, Семир Хусеин Абу Мелих, Диана Ива-
нова Йорданова, д-р Галина Стефанова
Милева - Георгиева

ДПС - Хюсеин Хасан Хафъзов, Дурхан
Мехмед Мустафа

Атака - Десислав Славов Чуколов

3. ВАРНА

БСП - Пламен Василев Орешарски,
Красимир Христов Янков, Борислав Гуца-
нов Гуцанов, Анелия Димитрова Клисаро-
ва, Йорданка Колева Йорданова

ГЕРБ - Лиляна Павлова Николова,
Иван Николаев Портних, Пламен Иванов
Манушев, Емил Йорданов Радев, Краси-
мира Пенева Анастасова, Николай Нико-
лов Апостолов, Павел Алексеев Христов

Атака - Волен Николов Сидеров, Ни-
колай Веселинов Александров

ДПС - Йордан Кирилов Цонев

4. ВЕЛИКО ТЪРНОВО

БСП - Мариана Радева Бояджиева,
Петър Георгиев Кънев, Милка Дончева
Христова

ГЕРБ - Цветан Генчев Цветанов, Евге-
ни Димитров Стоев, Мирослав Николов
Петков

Атака - Любомир Владимиров Влади-
миров

ДПС - Хасан Илияз Хаджихасан

5. ВИДИН

БСП - Михаил Райков Миков, Филип
Стефанов Попов

ГЕРБ - инж. Владимир Цветанов То-
шев

ДПС - Петя Николова Раева

6. ВРАЦА

БСП - Янаки Боянов Стоилов, Минчо
Мънчев Минчев

ГЕРБ - Тотю Младенов Младенов, Петя
Цветанова Аврамова

Атака - Венцислав Асенов Лаков
ДПС- Камен Костов Костадинов

7. ГАБРОВО

БСП - Йордан Георгиев Стойков
ГЕРБ - Томислав Пейков Дончев, Цве-

томир Цвятков Михов
ДПС - Четин Хюсеин Казак

8. ДОБРИЧ

БСП - Явор Илиев Гечев, Сияна Ата-
насова Фудулова

ГЕРБ - Румен Иванов Иванов, Желяз-
ко Иванов Желязков

Атака - Николай Веселинов Алексан-

ентралната избирателна ко-
мисия публикува официално
пълния списък на избраните
240 народни представители в
42-то Народно събрание.

ГЕРБ влиза в парламента с 97 депутати,
БСП с 84, ДПС с 36 и Атака с 23.
Част от имената се повтарят, защото
20 от депутатите са избрани от 2 рай-
она. Кандидатите за народни предста-
вители, избрани в два многомандатни
изборни района, са длъжни в еднод-
невен срок от узнаването писмено да
заявят в Централната избирателна ко-
мисия в коя листа желаят да останат
избрани. В освободената на тяхно мя-
сто влиза следващият кандидат в кан-
дидатската листа.

дров
ДПС - Рушен Мехмед Риза
9. КЪРДЖАЛИ

БСП - Милко Петров Багдасаров
ГЕРБ - Цвета Вълчева Караянчева
ДПС - Лютви Ахмед Местан, Ердинч

Исмаил Хайрула, Мустафа Фахри Ахмед

10. КЮСТЕНДИЛ

БСП - Мая Божидарова Манолова,
Иван Тодоров Ибришимов

ГЕРБ - Кирил Боянов Калфин
Атака - Илиан Сашов Тодоров

11. ЛОВЕЧ

БСП - Емил Димитров Райнов, Ди-
митър Ангелов Горов

ГЕРБ - Корнелия Добрева Маринова,
Николай Нанков Нанков

Атака - Венцислав Асенов Лаков

12. МОНТАНА

БСП - Младен Петров Червеняков,
Румен Маринов Йончев

ГЕРБ - Искра Фидосова Искренова,
Златко Димитров Тодоров

Атака - Адриан Христов Асенов

13. ПАЗАРДЖИК

БСП - Илиана Малинова Йотова, Ге-
орги Николов Мърков, Йордан Стоянов
Младенов

ГЕРБ - Дончо Спасов Баксанов, Гинче
Димитрова Караминова, Христо Илиев
Калоянов

Атака - Станислав Тодоров Станилов
ДПС - Делян Славчев Пеевски, Искра

Димитрова Михайлова-Копарова

14. ПЕРНИК

БСП - Ангел Петров Найденов, Стани-
слав Иванов Владимиров

ГЕРБ - Делян Александров Добрев,
Ирена Любенова Соколова

15. ПЛЕВЕН

БСП - Стефан Ламбов Данаилов, Ва-
сил Миланов Антонов, Любомир Ангелов
Петков, Петър Илиев Дулев

ГЕРБ - Цецка Цачева Данговска, Пла-
мен Тачев Петров, Ивайло Ангелов Мос-
ковски

Атака - Явор Божилов Нотев
ДПС - Митхат Сабри Метин

16. ПЛОВДИВ град

БСП - Стефан Ламбов Данаилов,
Петър Пандушев Чобанов, Илия Атанасов
Баташки, Красимир Атанасов Мурджев

ГЕРБ - Бойко Методиев Борисов, Мен-
да Кирилова Стоянова, Вежди Летиф
Рашидов, Димитър Николов Лазаров, Сте-
фан Иванов Дедев, Антоний Йорданов
Йорданов

Атака - Павел Димитров Шопов

17. ПЛОВДИВ област

БСП - Светла Маринова Бъчварова-
Пиралкова, Румен Василев Стоянов,

Петър Василев Мутафчиев, Пламен Васи-
лев Славов

ГЕРБ - Здравко Димитров Димитров,
Силвия Анастасова Хубенова, Николай
Петков Петков, Павел Андреев Гуджеров

Атака - Магдалена Ламбова Ташева
ДПС - Джевдет Ибрям Чакъров, Тунд-

жай Османов Наимов

18. РАЗГРАД

БСП - Татяна Иванова Буруджиева-
Ваниотис

ГЕРБ - Д-р Валентин Стефанов Васи-
лев

ДПС - Хасан Ахмед Адемов, Рамадан
Байрам Аталай

19. РУСЕ

БСП - Янаки Боянов Стоилов, Таню
Христов Киряков, Добрин Ненов Данев

ГЕРБ - Пламен Дулчев Нунев, Светла-
на Ангелова Найденова, Десислава
Вълчева Атанасова

ДПС - Ферихан Илиязова Ахмедова
Атака - Любомир Владимиров Влади-

миров

20. СИЛИСТРА

БСП - Антон Константинов Кутев
ГЕРБ - Стефан Господинов Господи-

нов
ДПС - Рамадан Байрам Аталай, Невин

Халил Хасан

21. СЛИВЕН

БСП - Валери Мирчев Жаблянов, Деян
Цанков Дечев

ГЕРБ - Десислава Жекова Танева,
Галя Енева Захариева

Атака - Димитър Димчев Димов
ДПС - Янко Александров Янков

22. СМОЛЯН

БСП - Дора Илиева Янкова
ГЕРБ - Д-р Даниела Атанасова Дарит-

кова - Проданова
ДПС - Мустафа Сали Карадайъ
Атака - Димитър Василев Аврамов

23. СОФИЯ (23 МИР)

БСП - Жельо Иванов Бойчев, Ваня
Чавдарова Добрева, Мартин Георгиев
Захариев, Георги Стоянов Кадиев, Румен
Василев Гечев, Страхил Чавдаров Анге-
лов

ГЕРБ - Ивайло Ангелов Московски,
Димитър Борисов Главчев, Александър
Руменов Ненков, Теодора Радкова Геор-
гиева, Владимир Иванов Иванов, Данаил
Димитров Кирилов, Милена Цветанова
Дамянова, Емануела Здравкова Спасова

Атака - Деница Стоилова Гаджева
ДПС - Георги Симеонов Горанов

24. СОФИЯ - (24 МИР)

БСП - Петър Атанасов Курумбашев,
Георги Страхилов Свиленски, Борис Цвет-
ков Цветков, Росен Малинов Малинов

ГЕРБ - Владислав Иванов Горанов,
Джема Маринова Грозданова, Веселин
Бориславов Вучков, Евгения Бисерова

Алексиева, Стефани Михнева Михайлова,
Доц. д-р Валентин Иванов Радев

Атака - Явор Божилов Нотев
ДПС - Щерьо Щерев Щерев

25. СОФИЯ (25 МИР)

БСП - Сергей Дмитриевич Станишев,
Николай Симеонов Малинов, Таня Любо-
мирова Андреева-Райнова, Валентина
Василева Богданова, Деница Златкова
Златева

ГЕРБ - Бойко Методиев Борисов, Кра-
симир Любомиров Велчев, Станислав
Стоянов Иванов, Доброслав Дилянов Ди-
митров, д-р Лъчезар Богомилов Иванов,
Красимир Георгиев Ципов, Йоана Милче-
ва Кирова

Атака - Волен Николов Сидеров
ДПС - Петър Симеонов Ангелов

26. СОФИЯ област

БСП - Корнелия Петрова Нинова,
Александър Димитров Паунов, Кирил Ни-
колаев Добрев

ГЕРБ - Владислав Иванов Горанов,
Светлин Димитров Танчев, Даниел Геор-
гиев Георгиев

Атака - Деница Стоилова Гаджева
ДПС - Емил Кирилов Иванов

27. СТАРА ЗАГОРА

БСП - Сергей Дмитриевич Станишев,
Георги Янчев Гьоков, Георги Чавдаров
Анастасов, Мариана Господинова Тотева

ГЕРБ - Лиляна Павлова Николова, д-
р Кирил Добрев Добрев, Аксения Бори-
славова Тилева, Пламен Веселинов Йор-
данов

Атака - Десислав Славов Чуколов
ДПС - Делян Славчев Пеевски, Халил

Реджепов Летифов

28. ТЪРГОВИЩЕ

БСП - Явор Бориславов Куюмджиев
ГЕРБ - д-р Дарин Иванов Димитров
ДПС - Тунчер Мехмедов Кърджалиев,

Веселин Вълев Пенев

29. ХАСКОВО

БСП - Драгомир Велков Стойнев, Сте-
фан Иванов Танев, Смиляна Николова
Нитова-Кръстева

ГЕРБ - Делян Александров Добрев,
Красимир Неделчев Стефанов, Ирена
Георгиева Узунова

Атака - Гален Симеонов Монев
ДПС - Лютви Ахмед Местан

30. ШУМЕН

БСП - Димитър Стоянов Дъбов, Иван
Валентинов Иванов

ГЕРБ - Любомир Димитров Христов,
Донка Димитрова Иванова

ДПС - Христо Дамянов Бисеров, Ха-
мид Бари Хамид

31. ЯМБОЛ

БСП - Атанас Тодоров Мерджанов,
Николай Василев Петев

ГЕРБ - Иван Стоев Чолаков, Димитър
Ангелов Иванов

Снимка Мариета ТОМОВА
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С
Мая ЙОВАНОВСКА

Сухото време в Русия,
Украйна, Румъния и
България повишава рис-
ка от увреждане на доби-
вите от зърно в Черномор-
ския регион в случай, че
в следващите дни не за-
вали. Това прогнозираха
анализатори, като изра-
зиха мнение, че първона-
чалните очаквания за по-
добра реколта през тази
година няма да се осъще-

Земеделци в Южна България започ-
наха да разорават масово пропад-
налите площи с рапица, предаде
feremer.bg. Липсата на валежи през
последните седмици в много регио-
ни на страната повлия допълнително
на нормалното развитие на рапица-
та, след измръзванията през зимата,
които засегнаха много региони.
През миналата есен много фермери
предпочетоха да не засеят рапица,
заради сухото лято на 2012-а, а част
от стопаните разораха засятата
рапица още през есента.
Очакванията за общата реколта от
рапица тази година в ЕС възлизат

БРАНШОВИЦИ:

Ако няма дъжд, зърното
ще е по-малко
Има опасност реколтата в целия Черноморски регион
да пострада заради сушата

ствят, предаде Agri.eu.
На въпроса дали е

застрашена реколтата,
не може да се отговори
еднозначно, защото през
последните два дни как-
то над Балканите, така и
над Украйна има валежи.
Това заяви пред ДУМА
зам.-председателят на
УС на Националната асо-
циация на зърнопроизво-
дителите (НАЗ) Радослав
Христов.

По думите на браншо-

вика у нас има райони, в
които условията горе-
долу са се нормализира-
ли, но има други, където
положението е много
тревожно. Според Хрис-
тов липсата на дъждове
ще повлияе на добивите
и реколтата ще е по-нис-
ка. При липса на дъжд се
получава по-ранно изсъ-
хване на посевите, рас-
тението не може да се
развие нормално, узрява
по-рано и така добивът

намалява, обясни той.
Където има по-малко ва-
лежи, реколтата ще е по-
малка, прогнозира той.
Нашите земеделци се
надяват на дъжд, който
очакват не само зърно-
производителите, но и
производителите на
слънчоглед и царевица,
каза Христов. Той обаче
не се ангажира да напра-
ви прогноза за очаквани-
те добиви тази година.

Прогнозата на Наци-
оналния институт по ме-
теорология и хидрология
към БАН от днес до 23
май показва, че до поне-
делник не се очакват ва-
лежи. Превалявания
може да има в първите
дни от следващата сед-
мица, но не е ясно дали
ще са достатъчни. Пред-
варителните прогнози за
този месец бяха за около
70 литра на квадратен
метър и постепенно по-
вишаване на температу-
рите към средата и края
на периода.

Още в края на мина-
лата година земеделци-
те бяха притеснени зара-

ди сушата. Тогава пред-
седателят на НАЗ Ангел
Вукодинов дори заяви, че
новата реколта е обрече-
на, защото по това време
според него благоприят-
ните климатични условия
за развитие на пшеница-
та изтичали. Тогава той
обяви, че площите с пше-
ница от новата реколта
или не са поникнали, или
вече изсъхват. Липсата
на дъждове ще доведе до
двойна цена на хляба
през 2013 г., прогнозира
в края на миналата годи-
на Вукодинов.

Русия, Украйна и Ка-
захстан бяха сериозно
засегнати от сушата през
2012 г., което намали
общата зърнена реколта
с една трета, което се
равнява на близо 130
милиона тона. Трите

РАЗОРАВАТ ПРОПАДНАЛИТЕ
ПЛОЩИ С РАПИЦА

на 19,8 млн.тона, съобщава Agri.EU.
Прогнозите са понижени с 0,4
млн.тона заради лошите очаквания
за реколтата от рапица в най-
големите страни производители -
Германия и Англия. Реколтата от
рапица през 2012 г. за целия
Европейски съюз възлезе на 19,24
млн.тона. Само преди месец про-
гнозите на Световния съвет по
земеделски маслени култури бяха,
че реколтата от рапица за ЕС за
тази година ще възлезе на 20,2
млн.тона., но в началото на тази
седмица експертите понижиха
прогнозите си.

страни планираха и
очакваха през 2013 г.
добивите на зърно да до-
стигнат 149 млн. тона, но
неблагоприятните метео-
рологични условия се
повтарят и през тази го-
дина.

Русия, третият по го-
лемина износител на
пшеница в света, е загу-
била една четвърт от
зърнената реколта мина-
лата година поради су-
шата през втората поло-
вина на май и началото
на юни. В Украйна сухото
и горещо време предиз-
виква притеснения както
към зимните култури,
така и към пролетните
посеви, съобщава
UkrAgroConsult. Оттам
прогнозират намаляване
на реколтата от пшеница
през 2013 г.

Няма да има двустепенна цена на водата, при която потреб-
лението до определено ниво да се плаща на по-ниска цена. Това
коментира заместник-министърът на регионалното развитие и
благоустройството Добромир Симидчиев, цитиран от БТА. Той
участва във форум “Възможности за бизнес и партньорство във
водния сектор” в столичния хотел “Шератон”.

Идеята за въвеждане на двустепенна
цена на водата беше лансирана от ексми-
нистъра на околната среда и водите Нона
Караджова. Тя предвиждаше по-пестеливи-
те домакинства да плащат по-малко за
вода, а потреблението над определено ниво
да се фактурира по значително по-висока
цена. По думите на Симидчиев анализ на
Световната банка е показал, че потребле-
нието на вода у нас е ниско и въвеждането
на подобна двустепенна цена няма да има
нужния ефект.

Нов за България вид договори за услуги във ВиК сектора
представи Ивайло Колев от Световната банка. При тях на частна
компания се възлага намаляване на загубите на вода, като за-
плащането на услугата е обвързано с постигането на предвари-
телно зададени нива и конкретни резултати. Ще работим с ре-
гулатора /ДКЕВР/ по този въпрос, коментира Ивайло Колев.

По думите му в България водата е доста енергоемка и инве-
стициите трябва да се насочват към постигането на конкретно
оптимално ниво на загубите. Трябва да има правилна подготовка
на инвестициите за намаляване на загубите, иначе вместо да
намалим разходите за поддръжка, ще се откажем с активи, които
изискват повече разходи, коментира той. Към момента най-голе-
ми са загубите на вода в Добричко - около 80 на сто, стана
известно на форума.

Няма да има двустепенна
цена на водата

действието на ангажираните
институции, ръководството на
“Слънчев бряг” АД настоява за
спешна намеса на главния
прокурор за изход от протака-
ната с години ситуация, съоб-
щиха вчера от дружеството.

Голяма част от незаконните
обекти са изградени на тере-
ни, собственост на дружество-
то, което представлява само-
управството и е престъпление
според Наказателния кодекс.
Акционерното дружество не-
еднократно е сезирало опра-
вомощените по ЗУТ държавни
органи - ДНСК, РДНСК-ЮИР,
РОНСК-Бургас и община Не-
себър. До момента по отстра-
няването им не са предприети
действия. Затова изпълнител-
ният директор на “Слънчев
бряг” АД Златко Димитров на-
стоява в сигнала си до главния
прокурор Сотир Цацаров да
бъде образувано наказателно
производство.

Европейската инвестиционна банка (ЕИБ) от-
пуска 110 млн. евро за малките и средните пред-
приятия. Кредитната линия се дава на УниКре-
дит за финансиране на инвестиционни проекти.
УниКредит Булбанк получава 60 млн. евро от
нея, а Уникредит Лизинг - 50 млн. евро.

Предходните 5 кредитни линии бяха на обща
стойност 200 млн. евро към банката и 80 млн.
евро към лизинговото дружество, коментира
Майкъл О’Халоран, началник на отдел “Бълга-
рия, Румъния и Кипър” в ЕИБ.

Кредитите по настоящата линия ще бъдат
отпускани за срок от 2 до 10 години, а при по-
големи инфраструктурни проекти - и до 15 годи-
ни. Финансираните проекти следва да бъдат ре-
ализирани за най-много три години, като за
общини и публични предприятия този срок е 5
години. Заемите ще се дават с отстъпка от око-
ло 0.5 проценти пункта спрямо обичайните ли-
хвени нива.

Предоставянето на допълнителни възможно-
сти за финансиране на малките и средни фирми
при преференциални условия е изключително
важно за развитието на българската икономи-

Община Каварна вчера по-
лучи собствеността върху сгра-
дата и терена на земеделска-
та гимназия в града. На 28 март
служебният кабинет взе реше-
ние община Каварна да полу-
чи от Министерството на земе-
делието и храните собстве-
ността върху сградата и тере-
на на професионална земедел-
ска гимназия “Климент Аркади-
евич Тимирязев”.

“Това ще ни даде възмож-
ност да кандидатстваме по раз-
лични проекти и земеделската
гимназия да стане привлека-
телна като материална база,

„Слънчев бряг” дава незаконните
обекти на прокуратурата

Проблемът с незаконните
обекти в Слънчев бряг над-
хвърля регионалното измере-

ние, превръща се в национа-
лен и дори международен
въпрос. Обезпокоено от без-

Един от
незаконните

обекти

Снимка ИМИДЖ ЕДВЪРТАЙЗИНГ

ка, счита Левон Хампарцумян, главен изпълни-
телен директор на УниКредит Булбанк.

УниКредит Лизинг ще използва кредитната
линия от 50 млн. евро за финансиране на малки
и средни предприятия с под 250 служители. Сек-
торите, които могат да се възползват от по-до-
брите условия са енергетика, опазване на окол-
ната среда, инфраструктура, бизнес развитие,
индустрия, туризъм, услуги, промишленост и др.

Средствата, предоставени от ЕИБ, няма да
могат да се използват за придобиване на опре-
делени леки автомобили и луксозни активи, като
например яхти.

Земеделската гимназия
в Каварна стана общинска

както другите общински учили-
ща в Каварна”, каза вчера
кметът на града Цонко Цонев.

Имотът в Каварна е с площ
140 дка и включва триетажна
училищна сграда, столова, че-
тириетажно общежитие, четири
работилници, склад за зеленчу-
кова градина, гаражи, стая за
дизелов агрегат, склад за фу-
раж. Имотът се прехвърля на об-
щината в съответствие с промя-
ната в статута на учебните заве-
дения от държавни в общински,
както и на финансиращия орган
- от бюджета на МЗХ към бюд-
жета на съответната община.

110 МЛН. ЕВРО ЗА МАЛКИЯ
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110 МЛН. ЕВРО ЗА МАЛКИЯ
И СРЕДНИЯ БИЗНЕС
110 МЛН. ЕВРО ЗА МАЛКИЯ
И СРЕДНИЯ БИЗНЕС
110 МЛН. ЕВРО ЗА МАЛКИЯ
И СРЕДНИЯ БИЗНЕС
110 МЛН. ЕВРО ЗА МАЛКИЯ
И СРЕДНИЯ БИЗНЕС



ПЕТЪК 17 МАЙ 2013

www.duma.bg
77777ÈÊÎÍÎÌÈÊÀ

Почти с толкова (15,2%) са
скочили и разходите, показват
данните на Националния ста-
тистически институт (НСИ).

Според статистиката за вре-
мето от януари до края на март
на всяко лице в домакинството
се падат по 1108 лв. доход, или
по 369,33 лв. месечно. От тях
54% идват от работна заплата,
26,4% идват от пенсии, 6,4%
от самостоятелна заетост, а
социалните помощи са 3,2% от
общата сума. Тези пера фор-
мират 90% от дохода, като не
е ясно откъде идват останали-
те 10%.

Започва първата фаза на
строителството на обходния път
на Габрово, който е с дължина
23 километра и е довеждащ път
към предстоящото построяване
на тунел под връх Шипка. На
официална церемония вчера
президентът Росен Плевнелиев
направи първата копка на обекта.

Втората фаза предвижда
изграждането на 3,2-километров
тунел под връх Шипка и ще се
изгражда в периода 2014-2020
година. Общата дължина на
участъка е 10,549 километра , а
стойността на обекта от втората

Интересът на търговците на
газ към свободния капацитет на
тръбопровода “Набуко Запад”
надхвърли очакванията, само сед-
мица след началото на регистра-
ционната фаза на процеса “Отво-
рен сезон”, посочват от проектна-
та компания “Набуко Газ Пайп-
лайн Интернешънъл ГмбХ”.

“Набуко” се радва на голям ин-
терес от страна на множество
потенциални търговци, които не
са пряко свързани с проекта и с
консорциума “Шах Дениз”, се посочва в
съобщението на компанията, разпрост-
ранено вчера.

Райнхард Мичек, главен изпълните-
лен директор на “Набуко Газ Пайплайн
Интернешънъл ГмбХ” е заявил, цитиран
от пресцентъра на компанията, че е из-
ключително удовлетворен от стабилния
интерес към процеса “Отворен сезон”

Ръководството на
“Енергоремонт холдинг”
АД изразява силното си
безпокойство от бездей-
ствието и липсата на ди-
алог от страна на ТЕЦ
“Марица изток 2”, дъщер-
но дружество на Българ-
ския енергиен холдинг
(БЕХ) за разрешаване на
проблема с неразплате-
ното строителство на се-
роочистващите инстала-
ции на пети и шести блок.
Това се посочва в съоб-
щение на фирмата, цити-
рано от Моney.bg.

Холдингът коректно
изпълни ангажиментите
си като подизпълнител на
консорциума “Идреко
Инсигма”, изпълнител на

Български превозвачи блокираха с
камионите си в 8 часа вчера гранични-
те пунктове на България с Турция -
“Капитан Андреево” и “Лесово”, в ре-
зултат на което се образуваха киломе-
трични опашки от ТИР-ове. Действията
им са в отговор на драстичните рест-
рикции, на които са подложени от стра-
на на турските власти, като тези огра-
ничения се налагат единствено на
българските превозвачи.

Според Българската асоциация на
сдружението на автомобилния транс-
порт (БАСАТ) става дума за силово
административно отстраняване на
българските превозвачи като конкурен-
ти на турския пазар, осъществявано от
граничните власти на Турция.

Това е вторият протест на превозва-
чите. Първият бе на 9 май, когато ГКПП
“Капитан Андреево” остана затворен по-
вече от осем часа. Тогава българската
страна получи уверение от турските вла-
сти, че докато не се състои срещата меж-
ду министрите на транспорта на двете
страни, превозвачите ще минават без-
проблемно границата. Според българ-
ските фирми обаче положението не само

Тръгва строежът на пътя към тунела под Шипка
фаза е 150 милиона евро.

Обходният път на Габрово е
част от Трансевропейския
транспортен коридор 9 - Буку-
рещ - Русе - Димитровград -
Александруполис, и е възлова
точка при движението в посока
Север - Юг. Чрез него се
осъществява преминаването
през Стара планина в централ-
ната част на България, инфор-
мираха от агенция “Пътна
инфраструктура”.

Осигурили сме следващата
втора фаза на този проект да
бъде приоритет на на Оператив-

на програма “Транспорт” - 2014
- 2020 година, каза вчера в
Габрово президентът Плевнели-
ев, цитиран от БТА.

Програмата ще има общо
четири приоритета - тунелът под
Шипка, магистралата “Хемус”,
скоростният път Видин - Ботев-
град и “Струма”- лот 3.

Очаква се строежът на
тунела да започне в началото
на следвашия програмен пери-
од, каза президентът и допълни,
че той застава като гарант този
строеж да се реализира през
неговия президентски мандат.

СПОРЕД НСИ

Над 50 на сто от доходите ни отиват за храна и сметки
НСИ изчислява, че през

първото тримесечие доходът от
заплата на член на семейство
се е увеличил с 20,6%, доходът
от пенсия се е вдигнал с 1%, а
доходът от социални помощи е
намалял с 0,7%. С толкова се е
свил и доходът от самостоятел-
на заетост, като за периода на
човек от населението се падат
по 71 лв., изкарани с допълни-
телен труд.

От получените 1108 лв. до-
ход на човек от домакинство
през първото тримесечие 1023
лв. са били разходите, показ-
ват още данните на статисти-
ката.

За храна са отивали 32%
от разходите. Другият най-
съществен разход е за вода,

ток, отопление, обзавеждане,
който възлиза на - 18,8% от
сумата на разходите. Тоест
50,8% от разходите ни са били
за оцеляване през зимните
месеци.

По лекари българинът е
плащал допълнително от
здравната си осигуровка 6,6%
от сумата на похарчените
пари. За транспорт и телефон
са отивали 11%.

Средно за храна сме пла-
щали по 328 лв. за тримесечи-
ето, или по 109 лв. на човек от
домакинство. За ток, вода,
отопление разходът е бил по
193 лв., което, грубо пресмет-
нато, е по 64 лв. на месец.

Ако се съди по статистика-
та, българинът е започнал и да

се храни малко по-здравослов-
но, като през първото триме-
сечие има увеличение на кон-
сумацията на зеленчуци от 7,9
кг. на 8,8 кг. и намаление на
потреблението на месо и хляб.

Увеличили са се и разходи-
те за алкохол и цигари, е вид-
но още от статистиката. Спря-
мо същия период на предход-
ната година пороците са
бръкнали с 6% по-надълбоко в
джобовете, като общо на гла-
ва от населението са похарче-
ни по 41 лв. за трите месеца.

Най-голям ръст отбелязват

разходите ни за транспорт и
съобщения - с 21,9 на сто и
достигат 113 лв. средно на
човек, а относителният им дял
нараства с 0,6 на сто процент-
ни пункта и е 11 на сто от об-
щия разход на домакинствата
през 2013 година.

Повече пари даваме и за
облекло и обувки. През първо-
то тримесечие на 2013 г. те са
29 лв. средно на човек. Делът
им в общия разход е 2,8 на сто,
което е с 0,2% повече в срав-
нение с първото тримесечие на
2012 г.

Търговците на газ със силен
интерес към „Набуко”

ТЕЦ „Марица изток 2” още не се е
разплатила за новите сероочистки

проекта. “Енергоремонт
холдинг” няма отношение
към спора между ТЕЦ
“Марица изток 2” и кон-
сорциума, се казва в
съобщението.

Сероочистващите ин-
сталации работят от ок-
томври 2012 г., а през ап-
рил тази година получи-
ха и разрешение за
ползване.

От май 2012 г. “Енер-
горемонт холдинг” АД не
е получавал плащане за
извършената работа по
обекта на ТЕЦ “Марица
изток 2” поради неплаща-
не от страна на центра-
лата към изпълнителя -
“Идреко Инсигма”. С по-
ведението си държавно-

то дружество ТЕЦ “Мари-
ца изток 2” стимулира
лоши финансови практи-
ки и поставя под заплаха
запазването на стотици
работни места не само на
служителите на холдинга,
но и на всички български
компании, подизпълните-
ли и доставчици, участ-
вали в строителството.

Отново каним ръко-
водството на ТЕЦ “Мари-
ца изток 2” и заинтересо-
ваните институции на
разговори за уреждане
на проблема с дължими-
те суми по приемлив и
справедлив за всички
страни начин, се казва в
съобщението на “Енерго-
ремонт холдинг”.

Д оходите на население-
то през първото триме-
сечие на тази година са
се увеличили с 15,5%.
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от страна на потенциалните търговци.
Високият интерес ясно демонстрира

необходимостта от стартирането на Юж-
ния европейски газов коридор, с който
да свържем европейските пазари с из-
точниците на каспийски газ, отбелязва
Мичек. Това е висока оценка и за “На-
буко” като най-напреднал проект в
Южния газов коридор, смята Мичек.

че не се е подобрило, а се е влошило.
Ще протестираме, докато не видим,

че се предприемат реални действия от
страна на турското министерство на
транспорта, заяви председателят на БА-
САТ Миролюб Столарски, цитиран от
“Фокус”. “Започнаха да създават вече
по-измислени проблеми. По същия на-
чин взимат документите, спират камио-
на и не дават информация в продълже-
ние на 3-4 дни защо е спрян”, каза той.

Според заместник-председателя на
БАСАТ Илиян Филипов през последни-
те 4-5 дни на границата всеки ден се
били спирани между 15 и 25 български
камиона. На пункта “Лесово” се нами-
рали 150-160 камиона на около 37 пре-
возвачески фирми. По думите му над
400 български фирми превозват товари
през Турция, като тези фирми осигуря-
ват около 10 000 работни места.

Както ДУМА писа, превозвачите за-
явиха, че ще сезират Европейската ко-
мисия за проблема.

Протестиращите настояват за спаз-
ване на международните конвенции в
автомобилния транспорт и за равнопо-
ставеност.

ПРЕВОЗВАЧИТЕ ОТНОВО
БЛОКИРАХА ГРАНИЦАТА
С ТУРЦИЯ
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Британската Камара на общините

отхвърли предложение на група евро-
скептици от Консервативната партия за
проектозакон за референдум за член-
ството на Великобритания в ЕС, преда-
доха световните агенции. Сто и триде-
сет депутати обаче, от които 115 кон-
серватори, гласуваха в подкрепа на
изменение, в което се изразява съжа-
ление, че проектозакон за референдум
за членство в ЕС не е бил включен в
законодателната програма на прави-
телството, представена миналата сед-
мица. Макар предложението на група-
та евроскептици да бе отхвърлено, пре-
миерът Дейвид Камерън получи удар
от собствената си партия.

Лейбъристите предварително бяха
обявили, че ще гласуват “против”, но
въпреки това 12 от тях подкрепиха
предложението на консерваторите. От
коалиционния партньор Либералдемо-
кратическата партия само един депу-
тат гласува “за”.

Великобритания за пореден път
потвърди репутацията си на опора на
евроскептицизма. Внесеният от кон-
сервативната партия проектозакон

Италианската ми-
нистърка на външните
работи Ема Бонино обя-
ви, че в Сицилия ще
бъдат разположени аме-
рикански морски пехо-
тинци от Испания, за да
реагират на евентуални
проблеми със сигурност-
та на дипломатическия
персонал на САЩ в Ли-
бия, предаде Франс
прес. “Двеста морски пе-
хотинци ще бъдат
прехвърлени в базата

За пръв път сръбската
държава започва да връща
на наши сънародници техни
наследствени земи в погра-
ничните райони. Това става
възможно с приетия през
2012 г. Закон за реституция-
та, който позволява на бълга-
рите да заявят претенции към
имотите, които са принадле-
жали някога на семействата

ирмите за почистване на Брюксел отчитат появата
на нов вид кражби - на отпадъци, съобщиха мест-
ните медии. Дружествата, осигуряващи градската
чистота, събират два пъти седмично общия отпадък,
по веднъж в седмицата пластмасите и два пъти в
месеца стара хартия.

Крадците имали интерес към хартиените отпадъ-
ци, събирани в жълти чували. Специалистите уточ-
няват, че в последните четири години стойността
на тон хартия за вторични суровини е нараснала
осем пъти - от 15 на 120 евро.

200 US морски пехотинци се базират в Сицилия

им, и да добият собственост
над тях.

Това твърди Драголюб
Нотев, представител на
българското малцинство в
Сърбия. Според него обаче
всеки, който иска да си
върне бащинията в днешна
Сърбия, ще трябва да го
стори най-късно до края на
тази календарна година.

В западната ни съседка
се съхраняват много архиви с
имената на изселници, чиито
потомци имат наследствени
права. Въпреки това обаче, и
въпреки че в момента в
Цариброд тече реституция,
никой не е уведомил тези
хора за възможността да си
върнат земите, обяснява още
Нотев, цитиран от БЛИЦ.

Сигонела съгласно дву-
странните споразуме-
ния”, съобщи Бонино в
италианския парламент.

Военната база Сиго-
нела в Източна Сицилия
е военновъздушна база,
която се ползва от аме-
риканските ВВС и ита-
лианската бойна авиа-
ция. “На първо време ще
се прехвърлят 75 морски
пехотинци, а след това
още 125 и два самолета.
Тези подкрепления ка-

саят сигурността на аме-
риканския дипломатиче-
ски персонал в Либия и
евентуални евакуации”,
посочи Бонино.

В понеделник САЩ
обявиха, че са предис-
лоцирали военни части
за намеса в случай на
заплахи срещу диплома-
тическия им персонал в
Либия, няколко месеца
след нападението сре-
щу консулството им в
Бенгази. При нападени-

ето срещу консулството
на САЩ в Бенгази през
септември м.г. бяха уби-
ти четирима американ-
ци, включително посла-
никът. Миналата седми-
ца Вашингтон също така
нареди заминаването на
част от персонала на
посолството в Триполи
поради влошаване на
сигурността след като
въоръжени групировки
обсадиха две либийски
министерства.

Нов вид кражби в Брюксел

Камерън получи
удар от своите
Една трета от консерваторите подкрепиха проектозакон
за референдум за членството на Острова в Евросъюза

предвиждаше провеждане на гласу-
ването не по-късно от 2017 г., при ус-
ловие че консерваторите останат на
власт след изборите през 2015 г.
Текстът беше без обвързващ харак-
тер и целеше да изрази нетърпение-
то на евроскептиците, които искат ре-
ферендумът да се организира по-ско-
ро или поне да получат гаранции за
произвеждането му, защото смятат, че
обещанията на Камерън са твърде не-
ясни.

През последните години евроскеп-
тицизмът се разпространи от Велико-
британия на цялото пространство на
единна Европа, коментира в тази
връзка “Гласът на Русия”. Само за по-
следната година броят на гражданите
на страните от Евросъюза, вярващи в
успеха на общоевропейския проект, се
съкратил от 60% до 45 на сто.

На фона на икономическата криза
се намалява доверието на гражданите
към всяка власт и към всякакви мащаб-
ни интеграционни проекти, още пове-
че, че механизмите на Евросъюза се
оказаха не толкова универсални, както
това се декларираше, подчертава по-

литологът Сергей Михеев в интервю за
“Гласът на Русия”. “Получава се така,
че много страни в Европа страдат имен-
но поради това, че се намират в Евро-
пейския съюз, т.е. на политиците, на
населението започва да им се струва,
че много свои проблеми биха могли по-
лесно да бъдат решени без Евросъю-
за”, твърди Михеев.

“Богатите страни са принудени да
спонсорират по-бедните, и те са недо-
волни от това, а бедните страни са
недоволни, че богатите им натрапват
собствените възгледи за кредитно-фи-
нансовата политика. Както това стана,
например, с Гърция, от което тяхната
икономика се променя да такава сте-
пен, че практически става недееспо-
собна”, подчертава политологът.

Според Сергей Михеев в близка
перспектива на ЕС ще бъде все по-
сложно да функционира в условия, ко-
гато евроскептицизмът става масово
движение. “Това няма да погребе ев-
ропейския проект, но ще затрудни раз-
витието му и е възможно да създаде
предпоставки за неговата корекция по
редица направления”, смята Михеев.

Четирима кандидати
за лидерския пост
в СДСМ

Четирима са кандидатите за
наследник на лидера на опозици-
онния Социалдемократически
съюз на Македония (СДСМ) Бран-
ко Цървенковски. Кандидатури са
внесли Зоран Йовановски, Зоран
Заев, Игор Ивановски и Кире
Наумов.

САЩ подкрепят
Сърбия за ЕС

Вашингтон подкрепя европей-
ската интеграция на Белград и
позицията на Сърбия е изключи-
телно по-силна след постигане-
то на споразумението Белград-
Прищина, заяви сръбският пре-
миер Ивица Дачич след среща с
американския вицепрезидент
Джо Байдън във Вашингтон. “На
срещата Байдън заяви, че ста-
билността на Европа зависи от
това дали Сърбия ще бъде член
на ЕС и политически интерес на
всички е продължаването на ев-
ропейската интеграция”, заяви
Дачич.

Чехия не бърза
към еврото

Чехия не бърза да въвежда
еврото, защото настоящият
гъвкав курс на чешката крона е
изгоден за икономиката, заяви
премиерът Петър Нечас. Той
смята, че ситуацията в еврозо-
ната се променя много бързо и
по тази причина правителство-
то съзнателно не е посочило
никаква конкретна дата за
въвеждането на еврото. Прави-
телството смята, че въвежда-
нето на единната валута тряб-
ва да бъде гласувано на рефе-
рендум.

Испания намалява
публичния
си дефицит

В края на март испанските
региони са отчели дефицит в
размер на 0,12% от БВП, което
съвпада с целта на правителст-
вото за 1,2-процентен дефицит
за цялата 2013 година, предаде
бюджетното министерство. По
същото време дефицитът на
централната администрация е
бил 1,53%. Според министерст-
вото на бюджета данните са
добри и показват, че публична-
та администрация в страната
коригира дефицитите си, което
ще помогне за излизането от
икономическата криза.

В търсене на
инвестиции за
боледуващата
гръцка
икономика
премиерът
Самарас
пристигна в
Китай с
делегация от
близо 60 крупни
бизнесмени.
На снимката:
Самарас на
първата си
среща с
китайския си
колега Ли
Къцян

Ф

Снимка БГНЕС
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вика евакуацията на над
1 милион души, предаде
Асошиейтед прес. Бурята
донесе поройни дъждове
и силни ветрове, които
пометоха кирпичени ко-
либи в села по крайбре-
жието. Очаква се цен-
търът на циклона тепърва
да се развихри, но Маха-
сен вече взе 18 жертви в
Бангладеш, Мианма и
Шри Ланка. Бурята се
насочи към Бангладеш,
Мианма и североизточна-
та част на Индия, за-
плашвайки район с насе-
ление от 8,2 милиона
души.

По южното крайбре-
жие на Бангладеш цик-
лонът връхлетя рибарско-
то село Хепурпара с вет-
рове със скорост 100 км/
ч и се насочи на изток
към град Читагонг и ку-
рорта Кокс Базар. Зара-
ди бурята бяха спрени фе-
риботите и други услуги
на водния транспорт, а
множество фабрики бли-
зо до Бенгалския залив
преустановиха работа.
Армията заяви, че държи
в готовност 22 военно-
морски съда и 19 хели-
коптера от военновъз-
душните сили.

Десетки хиляди хора
избягаха от своите коли-
би по крайбрежието и се
приютиха в подслони,

Правозащитната организация Хюмън Райтс Уоч
прикани Европейския съюз да застави Унгария да
приведе своята конституция и закони в съответствие
с международното право - от независимостта на
съдебната система до правата на бездомните, преда-
де Асошиейтед прес. ЕС отправи критики към Унга-
рия заради промените в конституцията, които според
мнозина са недемократични.

Хюмън Райтс Уоч, чиято централа е в Ню Йорк,
посочва в доклад от 30 страници, че ЕС и Съветът на
Европа трябва да определят срокове, в които Унгария
да изпълни тези искания. В противен случай двете
организации трябва да наложат санкции на Унгария,
добавя правозащитната организация. Ако не бъдат
извършени такива реформи, промените в конституци-
ята и законите ще имат дългосрочни негативни ефек-
ти върху основните свободи и човешките права, отбе-
лязва Хюмън Райтс Уоч. Партията Фидес на унгар-
ския премиер Виктор Орбан използва парламентар-
ното си мнозинство от две трети, за да приеме нови
закони и конституция, които според критиците подко-
пават демократичната система. Орбан разшири пра-
вомощията на изпълнителната власт, отслаби контро-
ла над нея и посегна над независимостта на централ-
ната банка и свободата на медиите, напомня АП.

Циклон
връхлетя
Бангладеш
Евакуирани са над 1 милион души
в Югоизточна Азия

училища, административ-
ни сгради и в някои от
хотелите в Кокс Базар,
докато премине бурята.

Циклоните са често
срещано явление в Банг-
ладеш. Шестнадесет пъти

на всяко десетилетие
страната е удряна от
мощни тропически цикло-
ни. През 1970 година
циклон с рядко срещана
сила предизвика смъртта
на 500 000 души, а през

1991 година циклон удря
югоизточното крайбре-
жие на страната и убива
близо 140 000 души.

Очаква се циклонът
Махасен да удари силно
Мианма в ранните часове
на петъчния ден, 17 май.
Един човек загина от по-
ройните дъждове, които
наводниха китайската
провинция Хунан. Под
вода са повече от 9 хил.
хектара обработваема
земя. Дъждът разруши 78
къщи и принуди властите
да евакуират 800 жители
на района. На място са
пристигнали близо 200
военни, които отводняват
улиците. Основните пъти-
ща са затворени.

Междувременно тор-
надо връхлетя северната
част на американския
щат Тексас. Най-малко
шест души са загинали,
14 са в неизвестност, а
повече от сто ще нощу-
ват във временни убежи-
ща, предаде ИТАР-ТАСС,
позовавайки се на шери-

фа на окръг Худ, Роджър
Дидс. Има десетки ране-
ни, каза Дидс на сред-
нощна пресконференция.

По данни на телеви-
зия Ей Би Си бурята е
разрушила над 80 къщи,
прекъснати са електро-
проводи. Очевидци раз-
казват, че силният вятър
вдигал във въздуха авто-
мобили заедно с хората,
а после ги запращал на
земята, изтръгвал рек-
ламни билбордове и де-
сетметрови дървета.

В района е имало най-
малко два смерча. Засег-
нати са окръзите Худ,
Тарант, Далас и Паркър,
като най-силно е постра-
дал град Гранбъри. Жи-
тели на някои райони в
щата твърдят, че стихия-
та била придружена от
градушка с размер на
портокал. С последстви-
ята от бедствието се бо-
рят десетки спасителни
екипи, според които бро-
ят на жертвите може да
нарасне.

Хиляди хора в Бангладеш бяха принудени да се
евакуират заради циклона Махасен

Мощното торнадо в Тексас разруши 80 къщи, уби и рани хора

Сирийски ислямисти, свързани с “Ал-Кайда”, са екзе-
кутирали 11 войници от армията на Асад, показва видео-
филм, качен в интернет. На него се показва мъж с черна
качулка да застрелва мъже в тила един след друг, дока-
то заложниците са на колене с превързани очи. Всеки
смъртоносен изстрел е придружен с думите “Аллах Ак-
бар” (Бог е велик). Кадрите са най-новите от серията
публикувани видеа в интернет от ислямски бунтовници.

ХЮМЪН РАЙТС УОЧ:
ФИДЕС ПОДКОПАВА
ДЕМОКРАТИЧНАТА
СИСТЕМА

„Ал Кайда” убива сирийци
в името на Аллах

Ц
иклонът Маха-
сен връхлетя
южните брего-
ве на Бангла-
деш и предиз-

Снимки БГНЕС
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Томограф открива бандитите
В мозъка има зона, отговаряща за престъпното поведение на човек

Склонни ли са хората, освободени от
затвора, и занапред да вършат престъпле-
ния? На този въпрос се опита да отговори
американският неврофизиолог Кент Кил.
С помощта на томограф той изучавал в
затвора мозъци на затворници непосред-
ствено преди освобождаването им. От тях
се изисквало бързо да натискат копче,
когато на екрана се появявала буквата Х,
и да не го натискат, ако се появявала
буквата К.

Какво обаче може да се научи за
човек, изпълняващ такава лесна задача.
Всичко е в зоната, която наблюдавал уче-
ният. Томографът проследявал това, което
става в предната цингула на кората (АСС).
Кил предположил, че именно тази част
отговаря, в частност, за антисоциалното
поведение на човек.

След като събрал данните, ученият
търпеливо зачакал 4 години как ще се
държат освободените от затвора негови
подопечни. Оказало се, че повече от по-
ловината от тях отново се оказали зад
решетките. А след това Кил сравнил тази
информация с получената по време на
изследването. Какво се оказало? По вре-
ме на експеримента ученият отделил гру-
па престъпници с ниска активност на зо-
ната АСС. И пак те по-често от останали-
те натискали копчето грешно, а най-важ-

Юрий МЕДВЕДЕВ

ното - по-късно те най-често били залавя-
ни заради различни нарушения. Те били
2,6 пъти по-често арестувани, а за особе-
но тежки престъпления - четири пъти по-
често. Изводът на Кил: зоната АСС наис-
тина може би е свързана с престъпни
наклонности. Може ли обаче тази работа

на учения да се превърне в нов
метод за предотвратяване на
престъпления? На пръв поглед това
изглежда логично. Щом ниската ак-
тивност на зоната АСС показва на-
клонност към престъпления, трябва

вратят престъпленията.
Учените обаче засега са предпазли-

ви в своите прогнози. Те смятат, че не
може пряко да се свързва нивото на ак-
тивността в зоната АСС и престъпната
наклонност на хора, които спазват зако-
ните. Да, при редица престъпници е от-
крита такава връзка, но това съвсем не
означава, че ако някой има ниска актив-
ност на зоната, то пред вас е бъдещ
престъпник. Може би обаче все пак има
смисъл да се помисли за онези рециди-
висти, които имат очевидни проблеми в
зоната АСС?

- Как да се обясни полученият от аме-
риканския учен ефект? Проблемът е в
това, че именно в зоната АСС се нами-
рат основните елементи на “детектора
на грешки”, открит през 60-те години на
миналия век от академик Наталия Бехте-
рева - казва директорът на Института за
мозъка на човека към Руската академия
на науките, член-кореспондент Свято-
слав Медведев. - Той ни подсказва, кога-
то постъпваме неправилно. Ако този ме-
ханизъм работи лошо, човек трудно раз-
бира разликата между доброто и лошото
и прави различни нарушения. Най-често
той върши престъпления, свързани с по-
вишена импулсивност. това обаче съвсем
не означава, че такива хора задължи-
телно са престъпници. Да, те имат нару-
шения в зоната АСС, но не само тя опре-
деля поведението им. немалка роля иг-
рае възпитанието. Един се контролира, а
друг няма никакви задръжки.

да се направи масов скрининг на населе-
нието, да се открият потенциалните нару-
шители и да се започне тяхното
“превъзпитаване”. Как? С помощта на
медикаменти да се въздейства върху
престъпната зона, да се увеличи нейната
активност и по този начин да се предот-

Размисли с европейски
привкус
Ние, българите, трябва първо
да си изясним какво ни обединява
и към какво се стремим и чак
тогава да обръщаме поглед към ЕС

„Ако срещнеш добър човек в
България, просто го убий, за да
не страда” казал мъдрецът Сте-
фан Цанев, а болката струи от
всяка буква на това прозрение.
Къде сбъркахме и защо хората
са гневни, повече у нас, отколко-
то в Европа, към която се при-
съединихме с толкова надежда?
Нали след падането на Берлин-
ската страна решихме т.н. стра-
тегически въпроси като пазарна
икономика, въведохме парла-
ментарна демокрация, обърнах-
ме очи на Запад, приватизирах-
ме и това, което не си позволя-
ват дори напредналите в капи-
талистическото строителство и
се вслушваме във всички съвети
на ЕС и НАТО? Наистина ли
процесите, които изведоха хора-
та по нашите улици са анало-
гични с тези в страните от ЕС?
Старите идеологически барика-
ди ги няма, но дали хората не
търсят нови, за да стъпят на
здрава основа в годините на
дълговата криза в еврозоната и
да оцелеят в годините на тотал-
но разделение? ЕС наистина е
един уникален проект, успял не
само да преодолее враждите и
войните на континента, но и не
допусна до този момент да се
сринат необратимо постижения-
та на златните следвоенни годи-
ни. Може би затова и получи
Нобеловата награда за мир, не-
зависимо от лидерската криза,
за която се говори открито без
неудобство.

На практика след последова-
телното разширяване, което е
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принципно заложено в политика-
та на ЕС след официалното му
създаване, се оказва, че същест-
вува неразбиране, непознаване
в дълбочина на проблемите във
всяка отделна страна. Оттам идва
и невъзможността да се предви-
ди времето, което е необходимо,
за да се преодолеят исторически
натрупвания, да се дава своевре-
менно онази съюзна помощ, от
която се нуждаят новите членки,
за да остане ЕС наистина хомо-
генна общност между равноправ-
ни субекти. Нали целта беше да
не си създават проблеми една на
друга страните членки и да се
движат заедно в една посока като
се подпомагат взаимно? Сега сме
свидетели на къде гласно, къде
между другото да се сипят обви-
нения, че “едни страни влачат
други” или просто “сриват соци-
алните фондове” на напреднали-
те. Да оставим настрана спорове-
те за “Европа на две скорости”,
Шенген, референдумите за оста-
ване в ЕС на страни, които са
стари членки, но кризата замъ-
глява трезвите им оценки.  На този
фон проблемът с нашите ромски
“набези” на западноевропейска
сцена изглежда само като част
от пейзажа. На практика се ока-
за, че новите членки на ЕС нямат
реални възможности в кратък пе-
риод да преодолеят десетилет-
ното изоставане от страните-ос-
нователки, а те от своя страна не
успяват да осигурят онази под-
крепа, която реално, в точния
момент да даде глътка въздух на
сриващите се.

В резултат Гърция наистина
разтърси цялата еврозона, кри-
зата в Италия, Испания, Португа-
лия се задълбочи, а ние на Бал-
каните се опасяваме от погазва-
не на демократичните принципи.
На Изток се появяват т.н. патри-
отични партии, някои от които от-
крито призовават за напускане
на ЕС, а на Запад онези крайно
десни партии, които са против
имигрантите, всъщност са  и про-

тив правилата на Брюксел. Вече
има западни и източни попули-
сти. Източните са в резултат на
бедността и комплексите на по-
сткомунизма, а западните - по-
ради сриването на традицион-
ната политика след 1989 г. и в
годините на кризата. Счита се,
че падането на комунизма е
компрометирало левите сили в
световен мащаб, а кризата- дес-
ницата с нейните пазарни по-
литики.

Факт е обаче, че европейски-
те лидери имат проблеми не
само с кризата, но и с решаване-
то на проблемите с европейския
ислям, с мултикултурния проект.
В това време европейските цен-
ности, към които българските очи
са били обърнати още от време-
то на Османската империя, оста-
ват все още мираж за голяма
част от населението у нас.
“Светът стана пълен с емигран-
ти, някои извън страната, други -
в нея”, а от Европейската коми-
сия ни говорят за още интегра-
ция. Гласовете за федерация не
само не са заглъхнали, но си
имат и достатъчно поводи за
изява. Повече приказки, откол-
кото резултати на този етап, но
явно е време за нов диалог, за
ново обсъждане, за да се укре-
пят основите и бъдещето на ЕС,
което несъмнено е застрашено
не само от кризата, но и от гео-
политическите сътресения, от
разделението в национален и
наднационален мащаб, от съще-
ствуващото неравенство в самия
Съюз. Няма как да не се при-
знае, че нивото на развитие на

страните членки е различно, че
реформите, които трябва да се
правят във всяка страна са раз-
лични, че партийната подкрепа
за “своите” от страна на партии-
те в ЕП не винаги е в полза на
хората и икономиката на съот-
ветната членка, че подкрепата
трябва да е конкретна и въз ос-
нова на добро познаване  на си-
туацията.

Като най-бедна страна в ЕС,
ние просто можем да си мечта-
ем за проблемите на Германия
например, но ако говорим без
спорно чувство за хумор, можем
да поискаме “допустима отсроч-
ка” и адекватна подкрепа, за да
направим най-после онези ре-
форми, които ще ни отлепят от
дъното. Въпросът е как примерът
на Германия, например, да ста-
не заразителен за нас. Защото
нямаме повече време, просто се
стопяваме. И какво точно “вни-
мание” да поискаме, за да има
демокрацията онова развитие,
което да направи правовата ни
система наистина независима,
икономиката ни в полза на ця-
лото общество, а корупцията да
влезе в европейски норми. Пре-
ди това трябва сами да си изяс-
ним какво ни обединява и какво
ни разделя нас българите, как-
во искаме всъщност, какво мо-
жем със собствени сили да про-
меним и едва тогава да насоч-
ваме погледи към ЕС. И това
няма нищо общо с партийните
боричкания и хитринки, с които
се опитваме да осигурим лично-
стното си съществуване. Защото
безработицата ни е по-голяма,

отколкото се признава, а гневът
на хората се натрупва. Ако при
опасност от срив на политичес-
ката и икономическата система
се налага да искаме създаване-
то на специални програми от
страна на ЕС, които да спасяват
положението, няма как да пре-
небрегваме собствените си
задължения и усилия в тази
посока. Защото “пътят на проси-
ята” е унизителен, но като сри-
наха духа на нацията и прину-
диха хора да подават ръка за
милостиня, сега срочно трябва
да се преосмисля въпроса “Как-
во да се прави?” и как да се
опрем на членството си в ЕС.

Едва ли обществото може да
понесе повече болезнени вари-
анти, но мислещите граждани са
наясно, че самият ЕС е под на-
прежение и има сили, които го
тласкат към провал, от който
трудно може да бъде възстано-
вен. Затова “работа, учение,
здраве и морал” вече не трябва
да се празни приказки, а про-
грами, които последователно и
неотклонно да се следват. За да
остане и ЕС мястото, в което да
се движим, учим, работим за
кратко, но да променяме по ев-
ропейски правила страната си
сами, за да не бъдем през 2030
г. с 40% по-малко. Наистина днес
най-големият лукс е времето. Но
май още днес си искаме такава
демокрация, при която изборите
променят живота ни, за да пре-
станем да оставаме в плен на
неизтриваемия с годините гра-
фит “Изборите не променят нищо,
иначе щяха да ги забранят”.

Хората,
протегнали
ръка за
милостиня,
се превърнаха
в обичайна
гледка както
за улиците
на България,
така и за
цяла Европа,
която вече
върви на
“две скорости”.
Нужна е
промяна,
за да успее
ЕС да се
превърне
в наистина
хомогенна
общност между
равноправни
субекти
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ДОРА ЯНКОВА:

Бяхме трета сила
на предишните
избори, сега сме първа

Интервю на Веселка ВЕНКОВА

Голям проект, свързан с ЕС, е нужен в нашия
район, за да се възстановят инфраструктурата
и качеството на живот, убедена е водещата
на листата на КБ в Смолян

МИХАИЛ МИКОВ:

Кабинетът трябва
да даде перспектива
на страната
Необходимо е спешно свикване на НС,
държавата се нуждае от спешни
законодателни мерки, заяви водачът
на листата на КБ във Видин

Интервю на Юлия КУЛИНСКА

 Както се шегувахме “дадоха
ли ви Смолян”, вие направо си го
взехте. Победата над д-р Даниела
Дариткова с над 2000 гласа удовле-
творява ли ви, г-жо Янкова?

- Не съм победила Дариткова,
надвихме ГЕРБ. По-скоро родопчани
отхвърлиха политиката на ГЕРБ и не
одобриха поведението на лекарката
като политик, ангажиран със здраве-
опазването, защото факт бяха трите
закрити болници в региона. Ако оста-
вим настрана самата д-р Дариткова,
защото тя е част от образа на ГЕРБ,
в Смолянския избирателен район
хората на висок глас говореха, че
искат по-близо до себе си държава,
държавност, социална политика, ра-
бота и доходи. И някой да ги подкре-
пя, а не държавата да “избяга”, като
не прави пътища, не регулира конце-
сии, няма контрол върху природния
ресурс.

 С какво спечелихте избира-
телите от Смолян и региона?

- С програмата на БСП и с много
лични срещи “очи в очи, ръка в ръка”.
Над 256 срещи имам, другите канди-
дати - също. С консолидация на пар-
тията, с много подкрепа на граждан-
ски и бизнес среди и с хората, които
се чувстваха ограбени от това, че
нямат условия да правят бизнес, зе-
меделие, животновъдство. Много са
факторите за победата.

 Стана ясно, че имате идея
как да бъде преодоляна търговия-
та с гласове?

- Категорично несправедливо е
изборното законодателство, писано
от ГЕРБ и Искра Фидосова. Ще дам
пример с несправедливост към на-
шия регион. Имаме одобряване на
политиките, печелим. След нас са
ГЕРБ, след тях е ДПС, следват оста-
налите. Реално големият успех на
БСП е, че ние бяхме трета сила на
предишните избори, а сега сме
първа. И изведнъж някаква машина,
джиросва някакви гласове и дава
възможност на четвъртия да бъде
седмата сила - с 1400 гласа да мо-
жеш да получиш мандат, това първо
е обидно. А тези хора още с встъпва-
нето си в парламента през 2009 г.
обещаваха, че ще направят справед-
ливо изборно законодателство. Вме-
сто да отстранят недомислиците,
задълбочиха проблемите. И може би
в две посоки трябва да се действа.
Ако трябва да не се купуват гласове
и да няма търговия, трябва всички
българи да гласуват. Нужно е да се
направи преглед на системите и
начинът на гласуване - машинно да
се гласува. И тези методи Д’Онт и
Хеър-Ниймаер да се видят. Не може
да има депутат, който да тежи със 17
000 гласа, с припозната политика,
предпочетена от региона, и поставе-
ният на седма позиция с 1400 гласа
също да представя политика. Това не
е справедливо.

 Медиите разпространиха и
мнението ви как да се разпределя
държавната субсидия за партиите.
Искате субсидия да получава поли-
тическа сила, предпочетена от 2,5
на сто от избирателите.

- Дори над 3 процента - катего-
рично! Защото имаме куп кандидати,
които не се появиха на терен в пре-
дизборната кампания, за да си ува-
жат избирателите. Говорим за граж-
данско общество - да, за плурализъм
и възможност да се избира. Бяхме 33
листи, а на терен бягахме 5. Остана-
лите ги нямаше, като че ли несериоз-
но гледаха на самия изборен процес

- в листите имаше по един, по трима
кандидати. Една дори спечели ман-
дат така. И какво? Ако вземат над 1%,
уреждат партийните централи в Со-
фия и малко местни герои, които ти-
чат един мандат, за да обслужат тези
хора. Опозиция трябва да има, но с 35
000 гласа не е нормално.

  За всеки действителен глас
партиите получават от хазната по
12 лв. В Германия, казват, субсиди-
ята била по 7 евроцента. Бихте ли
гласували за намаляване на държав-
ната субсидия на партиите?

- Не съм запозната с това разпре-
деление, не мога да го коментирам.

 Готова ли сте със своя про-
грама за работа в 42-то НС и пред-
ложения за законопроекти - бяхте
успешен кмет и председател на
НСОРБ, познавате най-неотложни-
те проблеми на общините.

- Много законодателни инициати-
ви имаме - категорично. И свързани
със Закона за горите, и с публичност-
та на Закона за концесиите, и регу-
лацията на Закона за водите, и във
връзка с вътрешните отношения в
самия бюджет на общините. Общини-
те трябва да бъдат подкрепени. Не
може политиката на  Дянков да създа-
ва такива отношения, че общините
постоянно да генерират дефицити и
реално да се изстискват, а като е
лоша икономическата среда, нищо не
могат да продадат и се лишават от
публични услуги.

 По ваше време тръгнаха ак-
тивно европроектите в община
Смолян. Като народен представи-
тел как ще помогнете в това отно-
шение?

- Огромен пропуск има кабинетът
“Борисов”. Когато е договарял фи-
нансите за следващия планов пери-
од, унгарският премиер е договорил
1400 млн. евро за слабо развити
райони. Това означава, че би могло
нашият регион, Видинско, Монтан-
ско, Врачанско да бъдат посочени
като райони за целево въздействие,
но това не е станало. Пропуснати са
възможности за голям проект в на-
шия район, свързан с ЕС, за да може
да има целенасочена интервенция
и въздействие, за да се възстановят
инфраструктурата и качеството на
живота. Това ще се опитам да по-
стигна с евродепутатите и със след-
ващия премиер, надявам се това да
е Пламен Орешарски, за да го дого-
ворим в Брюксел.
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 Г-н Миков, каква е оценката ви
за обстановката, в която се прове-
доха предсрочните парламентарни
избори? Как бихте коментирали ре-
зултатите, които БСП постигна, и
конкретно във Видинския избирате-
лен район?

- Изборите се проведоха в една
изключително тежка обстановка на
натиск от страна на бившите управля-
ващи, чийто втори ешелон реално
управляваше страната. Натискът беше
по всички възможни линии. Амбиция-
та на ГЕРБ беше да спечели властта
на всяка цена, разчитайки, че февру-
арските събития са забравени. В тази
обстановка БСП постигна един много
добър резултат, който е най-високият
от 1997 г. до днес. Той е свързан не
само с броя мандати, но и с увеличе-
ние на броя гласове. И това на фона
на спадащо доверие на гражданите
във всички институции и във всички
политически партии. Това е една доб-
ра предпоставка да продължим и да
търсим разширяване на това доверие,
включително чрез активното участие
във формирането на програмно пра-
вителство. Теза, която председателят
на БСП Сергей Станишев отстоява-
ше, много преди да е ясен изборният
резултат.

 Във Видин също постигнахме из-
ключително добър резултат, въпреки
вредоносните действия на някои пред-
ставители на общинското ръководство
на БСП, насочени срещу нашата ли-
ста. Получихме подкрепата на много
широк кръг граждани, които искат
промяна.

 Какви са основните проблеми
на жителите на региона и кои ще са
приоритетите ви за решаването
им като народен представител?

- Първите ни действия ще са за
връщане на изнесените институции
по време на управлението на ГЕРБ
от Видин, за да може да се засили
административният капацитет на об-
ластта. Защото да очакваш, че ще
има инвестиции, че ще се улеснят
предприемчивите и в същото време
да им създаваш огромни затрудне-
ния при работа с администрацията,
е, меко казано, лицемерно. Нужно е
да се предприемат бързи мерки за
реализация на инфраструктурните
проекти, които бяха забавени от
ГЕРБ, за да може “Дунав мост 2”
наистина да стане сърцевина на една
структура, свързваща България с
Европа и реализираща ползите от
геостратегическото ни място. Пара-
доксалното е, че Видин е по-отворен
към Европа, отколкото към София.
Това не може да продължава по
този начин. И това не е само приори-
тет на Видин, но и на България. Въоб-
ще развитието на Северна България,
не само на Северозападна, което
силно беше занемарено от ГЕРБ,
трябва да бъде една постоянна цел.
Защото инфраструктурата, свързва-
нето на България чрез Дунав с Евро-
па, са инфраструктурни резерви, ко-
ито могат да дадат съществено раз-
витие на цялата страна.

 БСП заяви, че е необходимо
спешно свикване на Народното
събрание. Кои са първите и неот-
ложни задачи, които стоят пред де-
путатите?

- Днес повече отвсякога ни е нуж-
но спешно свикване на парламента,
защото икономическата и социалната
криза, финансовите проблеми, раз-
падът на правовата държава се нуж-
даят от спешни законодателни мерки.

В момента имаме закони, които са
продукт на една крайно дясна и
объркана политика, които генерират
възможности за институционален раз-
пад, за противоречиво законодателст-
во и удрят най-вече обикновения чо-
век в полза на монополите. Без дейст-
ващ парламент, и то приемащ спешни
законодателни изменения, нито ще
посегнем по някакъв начин на властта
на монополите, които обират гражда-
нина, нито ще направим онези соци-
ално-икономически стъпки, от които
голямата част от българските гражда-
ни се нуждаят. Вземете двустъпалната
тарифа за електроенергия, която ние
настоявахме да бъде приета още в
предния парламент и упорито се
отхвърляше от мнозинството на ГЕРБ
и присъдружните й десни партии. На-
дявам се, парламентът да бъде отго-
ворен. Отговорен колкото пред парти-
ите, които са излъчили листите за на-
родни представители, толкова и пред
гражданите, дали им подкрепа. Той
има голямата задача да върне дове-
рието на хората в институциите, да
върне държавата на хората.

Всяка партия, която не разчете
очакванията на гражданите за друг
път на развитие на България от този,
който беше допреди няколко месеца,
ще се самоубие.

 БСП заяви категоричното си
намерения да състави програмен ка-
бинет с участието на експерти от
всички части на политическия
спектър.

- Това правителство трябва да даде
перспектива на страната. Перспекти-
ва пред предприемчивите да включат
енергията си в създаване на работни
места. Перспектива пред социалнос-
лабите, перспектива пред младите, че
могат да намерят работа в собствена-
та си страна.

 През последните дни се появи-
ха слухове, че БСП води преговори с
ГЕРБ за подкрепа в новото НС. До-
колко това е възможно?

- Няма шанс за подобни прегово-
ри. Не само защото председателят на
БСП Сергей Станишев  категорично
го заяви, защото има решение на
ръководството, а и защото това би
било самоубийство - да понесем отго-
ворност за тези изгубени години и
съсипията на България, за разбива-
нето на институциите, за мизерията
вследствие на политиката, провежда-
на от ГЕРБ. Така че тези слухове са
абсолютно безпочвени.
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МИХАЙЛОВА МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН СРЕЩУ ХОМОФОБИ-

ЯТА И ТРАНСФОБИЯТА. Отбелязва се от 2004
г. на датата, на която през 1990 г. Световната
здравна организация взе официално решение
да премахне хомосексуалността от Междуна-
родната класификация на болестите.

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА БОРБА С ХИПЕРТОНИЯ-
ТА. Отбелязва се

от 2005 г. по инициа-
тива на Световната
лига по хипертония.
Целта е да се пови-
ши информираността
на обществото за за-
боляването, а оттам и превенцията. Хипертония-
та засяга около 1 милиард хора по света, или 1
от 4-ма възрастни, и е причина за смъртта на над
7 милиона души всяка година.

ДЕН НА БЪЛГАРСКИЯ СПОРТ. Професиона-
лен празник
на работещи-
те в сферата
на спорта. На
17 май 1894 г.
в София при-
стигат първи-
те учители по
ф и з и ч е с к о
възпитание от Швейцария. Тяхната мисия е да
положат основите на спорта в страната ни след
Освобождението. За първи път швейцарците
внасят футболни топки и различни уреди за гим-
настика. Те основават и емблематичната гимна-
стическа организация “Юнак”.

1846 - ПАТЕНТОВАН Е САКСОФОНЪТ. Изоб-
ретен е от белгиеца Адолф
Сакс, живял в Париж през
ХIХ в. - виртуоз, владеещ
няколко инструмента. Иде-
ята му била да създаде универсални
инструменти за тогавашните духови
оркестри като естествена връзка между
дървени и медни духови инструменти. Сак-
софонът е констуиран през 1841 г. и се из-
ползва главно във военните духови оркестри.
През 20-те години на ХХ в. навлиза в джазовата
и танцовата музика.

1876 - ХРИСТО БОТЕВ СЛИЗА ОТ „РАДЕЦ-
КИ” НА БЪЛГАРСКИЯ БРЯГ. Романтичният

поет революционер
драматично настоява
пред капитана на пара-
хода Дагоберт Енглен-
дер да спре при
българското с. Козло-
дуй (Оряховско). Кога-
то слиза на родния
бряг, Ботев коленичи и
целува земята под краката си. Начело на 200
четници се отправя към Врачанския балкан. След
тежки боеве с редовната турска войска, черкези
и башибозуци четата е разгромена на 20 май
1876 г. (2 юни нов стил). Действията на Ботевата
чета са епилог на Априлското въстание.

1956 - БЪЛГАРИЯ СТАВА ЧЛЕН НА ЮНЕС-
КО. Организацията на

обединените нации за обра-
зование, наука и култура е
създадена през ноември
1945 г. в Лондон като една от
четирите “големи” специали-
зирани организации на ООН.
В ЮНЕСКО членуват 193
страни. От ноември 2009 г.
генерален директор на ЮНЕ-
СКО е Ирина Бокова (на
снимката). В Списъка на све-
товното наследство са култур-
ни и природни паметници от
България - Мадарският конник, Боянската
църква, Казанлъшката гробница, Старият град
на Несебър, Рилският манастир, Скалната църква
в Иваново, Тракийската гробница в Свещари,
Националният парк Пирин, Резерватът Сребърна.

1991 - ОФИЦИАЛЕН РОЖДЕН ДЕН НА ИН-
ТЕРНЕТ. Тим

Б ъ р н ъ р с - Л и й
представя продук-
та си в научна ко-
мисия в Европей-
ския център за яд-
рени изследвания
(CERN). Англий-
ският физик и ком-
пютърен специалист е основоположник и създа-
тел на World Wide Web (WWW). Днес е Световни-
ят ден на информационното общество. Отбеляз-
ва се от 2006 г. по решение на ООН.

Като “бяла лястовица”
на дългочаканата спра-
ведливост, след мъчите-
лен период на стискане на
зъби, вчера Висшият съде-
бен съвет показа, че за-
конът е над всичко. Напад-
ките на експремиера и
бившия вътрешен ми-
нистър, че главният про-
курор Сотир Цацаров е
участвал в сценарий сре-
щу ГЕРБ, който дестаби-
лизирал държавата, нака-
раха магистратите да из-
лязат с остра декларация.
И да посочат къде е мяс-
тото на всеки, който си
въобразява, че може да
дерибейства в храма на

Темида така, както капо
ти тути капи нарежда на
главорезите си. Предиш-
ният състав на ВСС не
посмя да се противопос-
тави на безпардонното
вмешателство и цинични-
те квалификации на Цве-

танов. Дали новите съдеб-
ни кадровици набраха ку-
раж или рухва митът за
силните на деня? Време-
то ще покаже.

Страхът бавно отстъп-
ва. След писанията на
“достойните цецовисти” и

безпрецедентната пре-
сконференция на Цаца-
ров вчера главният про-
курор се оказа с удвоена
охрана. Без да я иска сам
и без да е имало публич-
ни заплахи за живота му.
Кого застраши? Със си-

гурност не извършители-
те на битови престъпле-
ния. Може би организира-
ната престъпност? А кой
е организираната
престъпност? Добровол-
но няма да пусне кокала.
И няма да се откаже от
най-висшия си принцип -
само тя да раздава пра-
восъдие.

В мафиотските трилъ-
ри, когато омертата пад-
не, сюжетът избухва. У нас
предстои развръзката, в
която прокуратурата няма
намерение да е нито па-
сивен наблюдател, нито
съучастник. Управлявали-
те до вчера ще продължат
да се самопоставят над
закона. Илюзия е да мис-
лим, че само за дни соче-
ната с пръст като най-ко-
румпирана и опорочена
власт - съдебната, из-
веднъж е новият спасител.

Ще играем с истина-
та, дори да изгорим всич-
ки, зарече се Цацаров.
Обещаващият главен
прокурор днес трупа все
повече очаквания. И с

всеки ден все по-упорито
ще му се налага да обяс-
нява, че не играе в нечия
игра. Ще му бъде трудно.
Трудно ще бъде и да по-
вярваме, че прокуратура-
та е цялата в бяло. Дали
е време за мечти?

В своята песен
“Осъзнай се класово” гру-
пата “Уикеда” навремето
сякаш предсказа полити-
ческия ступор в страната:
Искам да кажа
това, което не знам;
да променя това,
което е непроменимо.
Така било е, така ще
бъде.Щом пък е така,
отивам в гората за гъби.

Лесно е да решиш да

отидеш за гъби, когато
виждаш какви спорове се
водят в Общинския съвет
в София. Представители-
те на катастрофиралата
десница вчера решиха,
че най-големият проблем
на столицата е наличие-
то на улица “Класова
борба”. В опиянението
срещу тази уличка зам.-
шефът на СОС Вили Лил-
ков нарече социалистите
“долни комунистически
агитатори”.

Какво нещо е истори-
ческото време! Все едно
София няма други про-
блеми - “Топлофикация” и
нейният терор върху хо-
рата, грабителската кон-
цесия за вода, бездомни-
те кучета, безразличната
администрация, та се ока-
за, че “Класова борба” е
най-големият препъни-

камък на прогреса.
Какво ли толкова има

в това кратко словосъче-
тание, че тормози психи-
ката на случайните дес-
ничари, намърдали се на
топлите общински посто-
ве? Проблемът на Бълга-
рия винаги е, че тя води
борба не срещу пробле-
мите, а срещу метафори-
те. Работата на един
зам.-шеф на СОС не е да
се бори с имената на ули-
ците, а да се интересува
как живеят столичани,
поддържат ли се зелени-
те площи, има ли до-
статъчно места в детски-
те градини. Всичко оста-
нало е бял шум и полити-
ческа истерия.

И къде точно е “долна-
та комунистическа агита-
ция” в това да не искаш
да се сменя името на една

улица, която носи назва-
нието на процес, тресящ в
момента целия свят. За
ужас на Вили Лилков
след годините на големия
геополитически сън днес
хората се осъзнават кла-
сово и някои от тях - о,
долни комунисти, искат да
водят борба за правата си.
Дали пък това не смуща-
ва съня на хората от Сто-
личната община. Че един
път като се осъзнаят кла-
сово, хората вече ще пре-
станат да ходят за гъби и
отново ще излязат по ули-
цата, за да потърсят не
само сметка за виновното
минало, но и за отврати-
телното настояще.

Улица “Класова бор-
ба” трябва да стои като
вечен спомен за това как-
во ги чака самозабраве-
ните управници.

В стремеж да намали
пробойните в бюджета,
гласуван от предишните
управляващи, временно-
то правителство се ста-
рае да закърпи всички
дупки. Не е “пощаден” и
спортът. Бедата е, че
доскорошен елитен със-
тезател се взе насериоз-
но като първостепенен
управленец и се старае
с всякакви мъртви хватки
да задуши опитите на
спортните федерации да
оцелеят финансово в

разрухата, завещана им
от “кабинета Борисов”.

В спорта правителст-
вото, водено от напада-
теля на “Бистришките
тигри”, който за малко не
беше избран и за Фут-
болист щ1 на България,
ще бъде запомнено с
най-слабото представя-
не на България на лятна
Олимпиада от половин
век в Лондон 2012, като
преди това напълно не-
взрачно беше и участи-
ето ни на зимните Игри
във Ванкувър 2010,
където не взехме нито
един медал. Спортисти-
те ни и спортните феде-
рации получиха в на-
следство от Симеон Дян-
ков и от спортния ми-
нистър и бивш Треньор
№1 за 2008 г. Свилен
Нейков орязани бюдже-
ти заради икономии,
гарнирани с глоби за на-
рушение на Закона за

обществените поръчки.
И на аматьорите в спор-
та е ясно обаче, че не-
винаги нарушенията на
този закон са синоним на
далавера. Просто защо-
то монополистите от
международните спорт-
ни федерации гласуват
доверие и така създават
вторични монополи само
на избрани фирми, като
им дават лицензи за
производството на еки-
пировка и уреди за най-
големите спортни съби-
тия.

Как да бъде покане-
на елитна чужда фирма
в конкурс за обществена
поръчка от българска
спортна федерация? Или
как родната централа да
избере 5-звезден хотел,
предложен от домакини-
те на световно или евро-
пейско първенство, за да
бъде спазен Законът за
обществените поръчки?

Да не би досега управ-
лявалите неизменно да
го спазваха? Това обаче
масово се използва от
служебния спортен ми-
нистър Петър Стойчев
за спиране на финанси-
рането на федерациите.
Сякаш той никога не е
бил елитен спортист и не
му е известно, че висо-
ките резултати се пре-
следват с години, а спи-
рането на парите за да-
ден спорт дори и за
кратко може да има не-
предвидими последст-
вия. Във федерацията по
плуване реагираха на
забавеното финансира-
не и въведоха “нуле-
ва година” и решение
елитните плувци сами
да си подсигурят парите
за участие в големите
състезания.

Май някой ни напъти
към нулева година и за
целия български спорт.
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сия и на службата Eurostat -
за нивото на бедност при
децата и за държавните раз-
ходи за средното образова-
ние. Жалка картинка за
България се получава при
съпоставянето им.

Ако поставим редом до-
клада на Eurostat за населе-
нието и социалните отноше-
ния, където има статистика
за бедността при децата, и
материала на Еврокомисия-
та за измеренията на криза-
та, виждаме, че само за
една година - от 2010 до
2011-та, децата в риск от
бедност у нас са се увеличи-
ли от 44,6% до 51,8% (с над
16,1 на сто). Това е най-ви-
сокият темп на обедняване
при най-малките в целия ЕС.
И докато през 2010 г. след
нас по този показател е била
поне Румъния, през 2011 г.
ние вече трайно сме се на-
станили на последното мяс-
то - с най-високия процент
на детска мизерия. В това

Софийският университет
“Св. Кл. Охридски” заема
788-то място в рейтинга за
академичните постижения на
университетите (URAP) за
2012/2013 г., съобщиха от вуза.
Рейтингът оценява 2000-те най-
добри висши училища в света.

Три български висши
училища са намерили място в
класацията - СУ, Медицински-
ят университет - София, и
ХТМУ. Трите университета са
членове на Асоциацията на
изследователските универси-
тети, създадена през 2008 г.
Основните индикатори, които
определят позицията на даден
вуз в рейтинга URAP, са броят
на публикуваните статии,
броят на цитатите, общият
брой научни документи, им-
пакт факторът и международ-
ното сътрудничество. Класаци-
ята се извършва всяка година
от Изследователската лабора-
тория за рейтинг на академич-
ните постижения на универси-
тети, създадена като между-
народен проект през 2009 г. в

Нация илитерат
Само за една година при ГЕРБ децата в бедност у нас се
увеличават с над 16%, при най-ниските разходи за образование,
това вещае лумпенизация на половината население

време средният процент за
бедност в ЕС-27 при децата
до 17 г. се е увеличил само
с 0,1% за същата една годи-
на. Децата са по-засегнати
от кризата в сравнение с
работещите европейци и с
възрастните над 65 г., заклю-
чава Eurostat.

 В другия доклад на ев-
ропейската статистическа
агенция - за нивото на
държавните разходи за сред-
но образование, се прави
пряка връзка между нивото
на финансиране и увелича-
ването на риска за социал-
но изключване при децата,
особено на бедните деца.
Според последните данни
на Eurostat за 2011 г. сред-
ните държаввни разходи за
образованието в ЕС са 5,3%
от БВП. България в тази ста-
тистика е с разходи за обра-
зование през 2011 г. 3,63 %
- най-ниските в ЕС-27. От
2011 г. до момента обаче
бюджетните пари за образо-
вание у нас намаляха още,
така че картинката след уп-
равлението на ГЕРБ и в това
отношение е направо ката-
строфална. Ако продължим

логиката на евро-
пейските анали-
зи, можем да ка-
жем, че при най-
ниски разходи за
образование и
при най-бързо
увеличаващ се
брой на застра-
шените от бедност деца
България е страната в Евро-
па, която е заплашена огро-
мен процент от населението
й в близките години да се
окаже извън борда на соци-
алния живот и без трудова
заетост. В същото време до-
кладът на Еврокомисията за
измеренията на кризата
през 2000-2012 г. посочва
България сред първите три
страни в ЕС с най-нисък
бюджетен дефицит. Изводът
си го знаем - Дянков три
години и половина пестеше
пари от всичко, включител-

но от децата на България.
Ако най-сетне ново пра-

вителство успее да прекъсне
порочната нишка на полити-
ката на ГЕРБ, един от основ-
ните му приоритети трябва
да бъде това - спасяването
на българчетата от мизерия
и увеличаването на средст-
вата за образованието им.

Катастрофата,

която предстои

да преодолеемЧ
етири доклада
почти едновре-
менно се появиха
в сайтовете на Ев-
ропейската коми-

НАСЕЛЕНИЕ В РИСК ОТ БЕДНОСТ,
2011

ДЪРЖАВНИ РАЗХОДИ ЗА ОБРАЗОВАНИЕ, 2011

Института по информатика на
Близкоизточния технически
университет в Анкара, Турция.

Системата за рейтинг
оценява академичните пости-
жения с акцент върху научна-
та дейност на университетите.
Тя се основава на обективни
данни, получени от библиомет-
рични източници, и следи
дейността на около 2500
висши училища по света,
което я прави една от най-
пълните системи за рейтинг
на вузовете.

През 2010/2011 г. СУ е
заемал 854-то място, през
следващата година - 846-то
място в класацията. Очевидно
е придвижването напред на
Алма Матер в последната
поред класация. В същото
време на по-предни места са
6 турски и 8 гръцки универси-
тета. Според СУ това е в
пряка връзка с финансирането
на висшето образование и
науката в тези страни, което е
многократно по-високо от това
в България.

EUROSTAT

Общото събрание на БАН прие на поред-
ното си заседание - на 9 май, предложения
за спешна промяна в Правилника за прила-
гане на Закона за развитието на академич-
ния състав. Предложенията целят да се спре
безконтролното “производство” на професо-
ри и доценти без научни качества, което
стана възможно след влизането в сила на
закона, лансиран от ексминистър Сергей
Игнатов и приет със скандали само с гласо-
вете на ГЕРБ в предишното НС. Проектът за
промените е изработен от специална работ-
на група, след като акад. Иван Юхновски
предложи първоначален вариант за изме-
ненията и така провокира ускоряването на
работата по този проблем, ударил болезне-
но по научните и препо-
давателските общности.
ОС на БАН му изказа бла-
годарност. Акад. Юхновски
организира също превеж-
дането и разпространява-
нето на румънския закон
и правила, с които в съсед-
ната ни държава бе пре-
кратено роенето на не-
фелни професори, след
като и там бе допуснато
хабилитиране без кон-
трол. В момента според за-
кона най-трудно е да ста-
неш асистент, а най-лес-
но - професор, коментира
академикът.

Основното, което пред-
лага ОС на академията, е
да се въведат минимални
изисквания за получаване
на научни степени и за-
емане на научни длъжнос-
ти, специфични за всяка от
9-те научни области. Вузо-
вете и научните институти
няма да могат да прилагат
по-ниски изисквания при
конкурсите. Минималните
изисквания се вмъкват към
текстовете на правилника,
без това да противоречи на закона. Рецензи-
ите ще тябва задължително да съдържат
оценка, доколко са изпълнени изискванията,
а представените публикации трябва да са от
рецензирани списания. Изискванията за брой
публикации са различни според областта на
науката. За “доктор на науките” например в
природните науки и математиката се изиск-
ват минимум 10 публикации и 30 цитирания,
като поне 20 - в международни научни спи-
сания. В хуманитарните и социалните науки
пък публикациите трябва да са поне 5 в спи-
сания с импакт фактор или международни, а
цитатите да са поне 20.

Как да спре роенето на нефелни
професори измислиха в БАН

Страница на Велиана ХРИСТОВА

За длъжността “доцент” в природните на-
уки се искат най-малко 12 международни
публикации, за педагогическите, аграрните,
техническите - поне 15, в хуманитарните -
поне 12, и монографии над 100 стр. Предло-
жението на ОС съдържа и правила за при-
равняване на учебници и учебни помагала
към публикация.

За длъжността “професор” в природните
науки кандидатът трябва да има най-малко
15 публикации в международни издания с
импакт фактор, като поне 6 от тях - в послед-
ните 5 години. Цитатите тук трябва да са
поне 50 (без автоцитатите), а поне 25 от тях
да са в международни научни списания. За
педагози, техничари, аграрници се изискват

поне 20 публикации и
поне 30 цитирания. Поне 3
от публикациите трябва да
са в международни списа-
ния. За хуманитарите пък
важи минимален стандарт
5 научни статии в между-
народни списания и 15 в
други специализирани из-
дания, или рецензирана
монография над 160 стр.

Премахва се възмож-
ността, която не съществу-
ва никъде по света, науч-
ният ръководител и докто-
рантът да участват във фор-
мирането на научното
жури за конкурса.

Допуснатите на много
места необосновано ниски
критерии за придобиване
на степен или длъжност
водят до трайна загуба на
авторитета на професиите
учени университетски пре-
подавател, отбелязват в
мотивите авторите на про-
екта. Освен минимални изи-
сквания, предлагаме и от-
говорност на органите в
конкурсите за проверка

дали постиженията на кандидата съответст-
ват на минималните изисквания, казват те.
ОС на БАН предлага проектът да се обсъди
със Съвета на ректорите, който също въста-
на срещу тоталната девалвация на науката
в България. Проблемът е, че този закон едва
ли може да бъде сред приоритетите на НС
и ако не се измени поне правилникът, опо-
рочаването на науката и висшето образова-
ние ще продължи. Предложенията са изпра-
тени и до просветния служебен министър Ни-
колай Милошев.

образо-
вание

предучилищно
и начално

средно над
средно

висше

СУ е на 788-мо място в
рейтинга за академични
постижения на вузовете
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1.

ГЕРБ изгуби 12 области, 600 000 гла-
са и 20 мандата. Не изгуби чест и до-
стойнство, понеже ги няма.

БСП отпрати ГЕРБ в изолатора, при-
бави 12 области, 200 000 гласа и 44
мандата, и за първи път ще има по 1
депутат в Кърджали и Разград.

ДПС изгуби 126 000 гласа и 1 ман-
дат, но за първи път ще има 3 депутати
в София.

“Атака” изгуби 140 000
гласа, но придоби 2 ман-
дата и дълбоко чуждата
роля на балансьор.

СДС, ДСБ и РЗС
изгубиха всичко.

В нищото отидо-
ха двете “К” - Костов
и Кабаиванов (язък,
тъкмо му научихме
името). Десницата се са-
моизяде. Но преди това и през
всичкото време лицемерничеше

безспир. Хем изобразяваше опозиция на
ГЕРБ (поради своето интелектуално
превъзходство и естественото си отвра-
щение към простащината), хем крепеше
и обслужваше ГЕРБ (поради примитивен
антикомунизъм и патологична русофобия).
Десницата, титулувана “класическа”, ви-
каше насърчително “Бойко, доубий
мръсните комуняги!”. Вдъхновен от тази
магическа доминанта, ДСБ пак се коали-
ра с БДФ, който пък е официалният при-
емник и продължител на легионите на
ген. Луков и фюрера Иван Дочев. И вме-
сто да “доубият мръсните комуняги”, дес-
ните се самоубиха ритуално.

Вресливото Яне като димка се изди-
ми и като флашка изпадна под бялото
кожено кресло на Борисов. “Яне, на кого
ни оставяш!”, простенаха иронично
фейсбуците.

А мечтаните нови партии и нови
лица пропаднаха. Някои почти докос-
наха бариерата от 4%. Други додрапа-
ха до заветната субсидия. За трети не
гласуваха дори техните домашни лю-
бимци. Из улука на изборите изтекоха
всякакви фармацевти, ГОРД-и архонти
и ЛИДЕР-и. Както и другите две “К” -
Касим и Корман. Които допуснаха и
поискаха недопустимото - станаха до-
верени, обгрижвани и отглеждани лица
на Ердоган, Давутоглу и техните неоос-
мански амбиции и претенции. Това е не
само скандално. Това е наказуемо.

Новата надежда, гражданката Куне-
ва, туй любимо цвете на социологичес-
кия перваз, посърна. Явление преуди-
вително за едно изкуствено цвете.

Гласовете на повече от 1 250 000
души отидоха в нищото.

Жалко само за НФСБ.

2.

ГЕРБ изгуби изборите. Погромът е
реален, победата - фиктивна. Драматич-
ната мисъл за погрома успя да си про-
бие път дори до скудните умове на Бори-
сов и Цветанов. Фиктивните “победите-
ли” тъй и не посмяха да си покажат спих-
натите физиономии в нощта на изборите.
В английската забавачка учехме една
песничка, в която се разказваше за ло-
шия дебел плъх (“bad fat rat”), който изло-
чил млякото и се сврял в дупката. Пора-
ди страх от одюдюкване, липса на оли-
гархични акламации и обичайната агре-
сия на внезапно революционизирания

1 250 000
гласа отидоха в

нищото. Улица-
та, тъй куртоаз-
но, сервилно
ухажваната ули-
ца, си наплоди
лидери и партии,
па рече, че няма
за кого да гласу-
ва. Улицата не ха-
реса себе си. Оли-

гархията я
превърна в подста-
вено лице, в оня
инструмент, който
трябваше не да из-

рине ГЕРБ, не! А да
взриви Конституцията и парламентариз-
ма. Жалко за хората-факли!

1 милион гласуваха за ГЕРБ. И най-
много - в градовете, откъдето тръгна
“пожарът на бунта”. И разни наивници
си блъскат главите: “Защо, бе, защо?
Защо гласуваха за тия мутри, мафиоти,
милиционери, бандюги, чалгариоти,
престъпни, авторитарни типове, които
оглозгаха държавата и ограбиха всеки
един български гражданин?!”

Ами - тъкмо заради това. Това им
харесва. Това искат. Това ги вдъхновя-
ва. Това ги успокоява. Това им носи
букет измамни чувства - за сигурност,
справедливост, възмездие, отмъщение,
мъст, сила и превъзходство.

Да, част от тези гласове са гласове на
страха. Тук мистерия няма. Има драма.

Но истината е много по-жалка. Тя е
непоносима. Този милион е демонстра-
ция на безкнижното, безграмотно, без-
духовно родство и антиинтелектуална
близост между народ и тиранин; на са-
моубийствената жажда за диктатор; на
порочната възхита от овластеното под-
земие, което 1330 дни изнасилваше
държавата за кефа на опростаченото
до смърт общество.

Общество, съгласно да бъде експлоа-
тирано и злоупотребявано морално и вся-
как; доброволна жертва на един Стокхолм-
ски синдром. Общество, щастлив залож-
ник на един “честолюбец, без строга нрав-
ствена подплата, остървенял за власт”,
който “намираше за превъзходни всички-
те средства; всичките престъпни галения
на низките нагони и охоти на тълпата; всич-
ките унизителни преструвки и подмилква-
ния, и лъжи - привични прийоми на една
несъвестна демагогия - бяха му отръки, за
да замами доверието. Той знаеше, че сее
гибелни семена и трови народа, но няма-
ше сила да въздействува над свирепата си
жажда за власт, нито благородство - за да
пробира средствата”.

Тия думи са на Иван Вазов от романа
“Нова земя”. Тъй описаният “честолюбец,
остървенял за власт”, “политически афе-
рист и шарлатанин” не се казва Борисов,
а Благодумов, но всъщност е Стамболов.

Тук мистерия няма. Има трагедия.
Дълбинна. И всяко ласкателство, всяка
куртоазност към това призрачно обще-
ство, са гибелни.

Днес и отдавна.

ГЕРБ властваше
1330 дни. На фона
на 1330-годишната
българска история
това е само една
гримаса. Грозна
гримаса

ческите и социалните показатели на съси-
пията. Но главното е друго - ГЕРБ изгуби
изборите морално. Боко и Цоко не разби-
рат това. Поради духовна безпросветност.

4.

Днес Боко е в паника, в артистичен
шок и звезден стрес, няма как да се изпъ-
чи и изфука, няма на кого един автограф
да врътне, властта се изплъзна из ръце-
те му, а прокуратурата, таз гадина, деб-
не иззад ъгъла... Състрадателни живот-
новъди утешават неутешимия, товарят
прасетата по камионетките (тоз храбрец,
главният слуга, когото Боко нарече “ка-
пут”, сигурно ще им реже гумите), а два-
мата с Цоко кълнат и проклинат проку-
ратурата, таз орда “гейове, манафи, пе-
дераси и пидали”, които им откраднали
триумфа барабар с 5-6%! От което след-
ва, че Боко и Цоко са ги калкулирали тия
5-6% и ако да не бяха споменатите “пи-
дали”, днес ГЕРБ щеше да се плацика в
абсолютно мнозинство.

И както шофьорите на крайслерите с
ушичките подслушвали 115 000 души, тъй
Цацаров ще да е произвел онези 350 000
фалшиви бюлетини и незнайно колко още.
Боко и Цоко се припознаха - и самообви-
ниха! - като извършители на това
престъпно деяние с висока обществена
опасност. И поради липса на въображе-
ние (к’во стана с тия PR-и?!) първом се
маскираха на “Клетниците”, а после - на
група “достойни прокурори” - хем недо-
стойни, хем анонимни, хем неграмотни.

От анонимката се носи дъх на под-
слушвана тоалетна: “помия, кал, пъклен
план, заговор”. И “вещици” бродят, и зака-
ни кънтят към “вещиците”: “ще си платят”.
Остръвненото мръснословие на “достой-
ните” поразително се вписва в слога на
довчерашния (нима?) медиен слугинаж. А
в това - “ще си платят” - ехти ръмженето
на Боко “Някой ще го отнесе”.

5.

И тук идват серия метаморфози, мис-
терии и привидни парадокси.

Подобострастните лакеи на ГЕРБ днес
са първи революционери, храбри гражда-
ни, истерични изобличители на своите
идоли и господари, заради които до оня
ден съдеха, осъждаха и разтерзаваха все-
ки, дръзнал да докачи ореола на властва-
щите простофили, а днес посвещават сво-
ето превъзбудено лицемерие на Пламен
Горанов. И не само чакат похвали и лас-
кателства, ами ги и получават. Куртоазно.
При това - от хора, които имам за инте-
лигентни. И не само чакат възнагражде-
ние и отплата за своята помиярщина, ами
ще ги получат. Като компенсация за тех-
ните душевни мъки и терзания, може би!

медиен слугинаж.
Довчерашни ме-

дийни питбули на ГЕРБ
се прекамбичнаха вихрено в синхрон със
своите магнати, изживяват се като флаг-
мани на свободното слово, разбирано
като свободно въртяща се палачинка.

Боко и Цоко си мислят, че изгубиха
изборите на 12 май.

Нищо подобно!
ГЕРБ не изгуби изборите на 12 май.
Нито на 11 май, заради Костинброд-

ската афера.
ГЕРБ изгуби изборите през всички-

те години на своето властване. За уп-
равление и дума не може да става.

3.

ГЕРБ властваше 1330 дни. На фона на
1330-годишната българска история това
е само една гримаса. Грозна гримаса.

1330 дни ГЕРБ властваше безраздел-
но, безконтролно, арогантно и престъпно.
Против Конституцията и законите. Против
държавата, нацията, народа и човека.
Съсипа икономиката, зачеркна национал-
ните интереси, оплячкоса държавата, раз-
громи бизнеса, погуби науката, унизи
народа, смаза правосъдието, прегази
всички права на човека - граждански,
политически, икономически, социални;
подмени парламентарната република с
премиерски абсолютизъм, правото - с ми-
лиционерщина, политиката - с полицей-
щина, а полицейщината обяви за полити-
ка; превърна народа в негоден мат’рял, в
куче, в парцал, в стадо, което лесно се
води и кара (и стадото нямаше нищо
против! - напротив, даже му подари гега,
кучето махаше опашле, а мат’рялът по-
втаряше “Ние сме едни негодници”); взри-
ви демократичните устои на държавата и
я лашна 30 години назад - там, в пещера-
та на авторитаризма; наложи на общест-
вото своите правила и закони - правилата
и законите на мафията, на подземието, на
чалгата във всичките нейни отблъскващи
измерения; разврати обществото и му
натрапи своето първобитно разбиране за
политиката - като бой, смазване, премаз-
ване, унижение и публично поругание на
опонента; обяви всеки мислещ за
престъпник, а нацията - за организирана
престъпна група, съставена от шайка ли-
хвари, лентяи, грабители и алчни пенси-
онери, що изплюскали фискалния резерв.

ГЕРБ и близнаците-братя Боко и
Цоко извършиха това в нестихващ
пристъп на маниакално величие, болез-
нен нарцисизъм, примитивна алчност,
ненаситна лакомия, първобитен и ата-
вистичен  нагон да властват, да владе-
ят, да подчиняват.

ГЕРБ съсипа всичко, което докосна.
Мога до утре да изреждам икономи-
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Панчо ПАНЧЕВ

ÍÛÎÚÛÌÓ Ò˙·ËÚËÂ, ‰ÓÒÚÓÈÌÓ Á‡
ÓÚ·ÂÎˇÁ‚‡ÌÂ ‰ÌËÚÂ Ì‡ Ò‚ÂÚËÚÂ
·‡Úˇ. ŒÚ 7-Ë ‰Ó 9-Ë ‚ —ÎË‚ÂÌ
ÒÂ Ò˙ÒÚÓˇ Á‡ ÔÂÚÌ‡ÈÒÂÚË Ô˙Ú
ÒÚ‡Ì‡ÎËˇÚ ‰Ó·‡ Ú‡‰ËˆËˇ
Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÂÌ ÙÂÒÚË‚‡Î Ì‡ ‰ÂÚ-
ÒÍ‡Ú‡ ÍÌË„‡, Ó„‡ÌËÁË‡Ì ÓÚ
Â„ËÓÌ‡ÎÌ‡Ú‡ ·Ë·ÎËÓÚÂÍ‡
ì—‡‚‡ ƒÓ·ÓÔÎÓ‰ÌËî, ÃËÌËÒ-

С

От дума на дума, та в... ДУМА

ÚÂÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÍÛÎÚÛ‡Ú‡ Ë —ÎË‚ÂÌÒÍ‡Ú‡ Ó·˘ËÌ‡.
ƒÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ Â ‰‡ ÔÓ„ÎÂ‰ÌÂÚÂ ÚË‰ÌÂ‚Ì‡Ú‡ ÔÓ„‡Ï‡

Ì‡ ÚÓ‚‡ Ô‡ÁÌÂÌÒÚ‚Ó, Á‡ ‰‡ ‚Ë ÒÚ‡ÌÂ ˇÒÌÓ, ˜Â Úˇ Â
ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ·Ó„‡Ú‡ Ë Â ÌÂ‚˙ÁÏÓÊÌÓ ‰‡ ÒÂ ‚ÍÎ˛˜ËÚÂ
Í‡ÚÓ Û˜‡ÒÚÌËÍ ËÎË ‰ÓË Í‡ÚÓ Ì‡·Î˛‰‡ÚÂÎ ‚ ÏÌÓ„Ó·ÓÈ-
ÌËÚÂ ÏÛ ÔÓˇ‚Ë. «‡ÚÓ‚‡ Ô˙Í ‚ÒÂÍË, ÍÓÈÚÓ ˆÂÌË Ó‰Ì‡Ú‡
ÍÛÎÚÛ‡, ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÔÓ‡‰‚‡ ÓÚ Ò˙ˆÂ Ì‡ „ÓÎˇÏÓÚÓ
Ô‡ÁÌÂÌÒÚ‚ÓÚÓ, ÔÓ‰ÌÂÒÂÌÓ ÌÂ Ò‡ÏÓ Ì‡ ÒÎË‚ÂÌÒÍËÚÂ
‰Âˆ‡, ‡ Ë Ì‡ ˆÂÎËˇ „‡‰.

ŒÚ ÙÂÒÚË‚‡Î‡ ˘Â ÓÒÚ‡Ì‡Ú ÌÂ Ò‡ÏÓ ‰Ó·ËˇÚ ÒÔÓÏÂÌ
Ë ÔÓÎÁ‡Ú‡ ÓÚ ÍÌË„‡Ú‡ Á‡ ‰Âˆ‡ Ë ÓÚ ÌÂÈÌÓÚÓ ˜ÂÚÂÌÂ, ‡
Ë ÌÂ ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ ‚‡ÊÌËˇÚ ÔËÌÓÒ Í˙Ï ÍÌË„ÓËÁ‰‡‚‡ÌÂÚÓ Ë
‡ÁÔÓÒÚ‡ÌÂÌËÂÚÓ Ì‡ ÎËÚÂ‡ÚÛ‡ Á‡ Ï‡Î˜Û„‡ÌËÚÂ,
Í‡ÍÚÓ Ë ·Î‡„ÓÓ‰ÌËÚÂ ÓÔËÚË ‚ Ì‡¯ÂÚÓ ÒÚ‡Ì‡ÎÓ, Ó·˘Ó
‚ÁÂÚÓ, Ï‡ÚÂË‡ÎÌÓ, ·ÂÁ‰ÛıÓ‚ÌÓ ‚ÂÏÂ ‰‡ ÒÂ ÒÔ‡ÒË
˜ÂÚÂÌÂÚÓ... ŸÂ ÓÒÚ‡Ì‡Ú Ë ‰‚‡ Ò·ÓÌËÍ‡ - Â‰ËÌËˇÚ Ò˙Ò
ÒÚ‡ÚËË (ÔÂÒËÎÂÌÓ Í‡Á‡ÌÓ Ì‡Û˜ÌË) Á‡ ‡·ÓÚ‡Ú‡ Ë ÒÏËÒ˙-
Î‡ Ì‡ ÙÂÒÚË‚‡Î‡ ÔÂÁ ËÁÏËÌ‡ÎËÚÂ „Ó‰ËÌË Ò˙Ò Á‡„Î‡‚ËÂ
ì‘ÂÒÚË‚‡Î˙Ú - ‰Âˆ‡Ú‡, ÍÌË„ËÚÂ, ˜ÂÚÂÌÂÚÓî Ë ‰Û„ËˇÚ,
(ÓË„ËÌ‡ÎÌÓ ËÁÏËÒÎÂÌ) Ò Á‡„Î‡‚ËÂ ì»ÒÍ‡‡‡Ïî - ËÌÚÂ-
ÂÒÌË ÒÔÓÏÂÌË ÓÚ ‰ÂÚÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÔËÒ‡ÚÂÎË, ÌÓÒËÚÂÎË Ì‡
ÙÂÒÚË‚‡ÎÌËÚÂ Ì‡„‡‰Ë ÔÂÁ „Ó‰ËÌËÚÂ. — ÚÓÔÎÓ ˜Û‚ÒÚ‚Ó
Á‡ ıÛÏÓ Ë ÌÓÒÚ‡Î„Ëˇ ÔÓ ÓÚ‰‡‚Ì‡ ÓÚÏËÌ‡ÎÓÚÓ ‚ÂÏÂ
‡‚ÚÓËÚÂ ‡ÁÍ‡Á‚‡Ú ÂÔËÁÓ‰Ë ÓÚ ‰ÂÚÒÚ‚ÓÚÓ ÒË. “‡Í‡
˜ËÚ‡ÚÂÎˇÚ Ò ËÌÚÂÂÒ Ì‡‰ÌËÍ‚‡ ‚ ËÌÚËÏÌËˇ Ò‚ˇÚ Ì‡
ÓÌÂÁË, ÍÓËÚÓ ÔÓÁÌ‡‚‡Ú Ò‡ÏÓ ÓÚ ÍÌË„ËÚÂ ËÏ. ÃÂÊ‰Û Úˇı
Ò‡  ‡Úˇ ¬Ó‰ÂÌË˜‡Ó‚‡, ÀÂ‰‡ ÃËÎÂ‚‡,  ËÌ‡  ˙‰Â‚‡,
œÂÚˇ ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ó‚‡, ¿Ì„ÂÎËÌ‡ ΔÂÍÓ‚‡, √ÂÓ„Ë  ÓÌÒÚ‡Ì-
ÚËÌÓ‚, Ã‡ÍÓ √‡Ì˜Â‚, ¬ËÍÚÓ —‡ÏÛËÎÓ‚, ÔË¯Â˘ËˇÚ ÚÂÁË
Â‰Ó‚Â œ‡Ì˜Ó œ‡Ì˜Â‚, Ë ‰Û„Ë. ◊Û‰ÂÒÌÓ Â ıÛÏ‚‡ÌÂÚÓ
Ì‡ Ò˙ÒÚ‡‚ËÚÂÎÍ‡Ú‡ Ì‡ ‚ÚÓ‡Ú‡ ÍÌË„‡ –ÓÒËˆ‡ œÂÚÓ‚‡-
¬‡ÒËÎÂ‚‡ (‰ËÂÍÚÓ Ì‡ ·Ë·ÎËÓÚÂÍ‡ ì—‡‚‡ ƒÓ·ÓÔÎÓ‰-
ÌËî Ë Í‡ÔÂÎÏ‡ÈÒÚÓ Ì‡ ÙÂÒÚË‚‡Î‡) ‰‡ Ó·Ó„‡ÚË Ò·ÓÌË-
Í‡ Ò˙Ò ÒÌËÏÍË Ì‡ ‡‚ÚÓËÚÂ ÓÚ ÚˇıÌÓÚÓ ‡ÌÌÓ ‰ÂÚÒÚ‚Ó.

ÕÂ Ò˙Ï ÒË„ÛÂÌ ‰‡ ÔÓı‚‡Îˇ ÎË Ó„‡ÌËÁ‡ÚÓËÚÂ ËÎË
‰‡ „Ë ‡ÁÍËÚËÍÛ‚‡Ï Á‡ ÏÌÓ„ÓÚÓ ÔÓˇ‚Ë, ÍÓËÚÓ Ò˙ÒÚ‡-
‚ˇı‡ ÔÓ„‡Ï‡Ú‡ Ì‡ ÙÂÒÚË‚‡Î‡. ¬ ÚËÚÂ ÏÛ ‰ÌË ÚÂ
Á‡ÔÓ˜‚‡ı‡ ‚ 9 ËÎË ‚ 10 ˜‡Ò‡ ÒÛÚËÌÚ‡ Ë ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ı‡
‰Ó Í˙ÒÌ‡ ‚Â˜Â. œ‡‚Ë ‚ÔÂ˜‡ÚÎÂÌËÂ Ë ‡ÁÌÓÓ·‡ÁËÂÚÓ
Ì‡ Ú‡ÁË ÔÓ„‡Ï‡: ÓÙËˆË‡ÎÌË Ò˙·ËÚËˇ Ë ˆÂÂÏÓÌËË
Í‡ÚÓ ÓÚÍË‚‡ÌÂÚÓ, Í˙„Î‡Ú‡ Ï‡Ò‡ Ò ÏÂÊ‰ÛÌ‡Ó‰ÌÓ Û˜‡-
ÒÚËÂ, ‚˙˜‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Ì‡„‡‰‡Ú‡ ì ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌ  ÓÌÒÚ‡Ì-
ÚËÌÓ‚î, ÔÂÒÍÓÌÙÂÂÌˆËˇÚ‡, ÔÂÏËÂË Ë ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÌÂ
Ì‡ ÍÌË„Ë, ËÁÎÓÊ·‡ Ì‡ ËÎ˛ÒÚ‡ÚÓË, ‰Û„‡ ËÁÎÓÊ·‡ -
ì“Â‡Ú‡ÎÌË ÍÛÍÎË Ì‡ Î˛·ËÏË ÎËÚÂ‡ÚÛÌË „ÂÓËî, Í‡-
Ì‡‚‡ÎÌÓ ¯ÂÒÚ‚ËÂ Ò Ì‡„‡‰Ë, Á‡·‡‚Ì‡ Ë„‡ ì ‡ÊË ÏË
Î˛·ËÏÓÚÓ ÒË ÒÚËıÓÚ‚ÓÂÌËÂ!î Ò˙˘Ó Ò Ì‡„‡‰Ë, Ó˘Â
Ì‡„‡Ê‰‡‚‡ÌËˇ - Ì‡ Ï‡ÎÍËÚÂ Û˜‡ÒÚÌËˆË ‚ ÍÓÌÍÛÒËÚÂ
ì≈‰ÌÓ ÌÂ‚ÂÓˇÚÌÓ Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂ ‚˙‚ ‚ÂÏÂÚÓî (ÎËÚÂ‡ÚÛ-
ÂÌ) Ë ìÃ‡„Ë˜ÌÓ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËÂ ‚ Ò‚ÂÚ‡ Ì‡ Ï‡˜ÚËÚÂî (Á‡
‰ÂÚÒÍ‡ ËÒÛÌÍ‡), ÍÓÌˆÂÚË Ì‡ ËÏÔÓ‚ËÁË‡ÌË ÓÚÍËÚË
ÒˆÂÌË Ë Ú.Ì., Ë Ú.Ì.

Õ‡ Â‰Ì‡ ÓÚ ÚÂÁË ÒˆÂÌË (‚ ÔÂ¯ÂıÓ‰Ì‡Ú‡ ÁÓÌ‡ ‚
ˆÂÌÚ˙‡ Ì‡ „‡‰‡) Ò ÏÌÓ„Ó Ì‡Â‰ÂÌË ÔÂ‰ ÌÂˇ ÒÚÓÎÓ‚Â
Á‡ ÌÂÍ‡ÌÂÌ‡ ÒÔÂˆË‡ÎÌÓ ÔÛ·ÎËÍ‡ ÏË ÒÂ ÒÎÛ˜Ë ÌÂ˘Ó,
ÍÓÂÚÓ Â‰‚‡ ÎË ˘Â Á‡·‡‚ˇ ÌˇÍÓ„‡. ÃËÌ‡‚‡Ï ÔÓ ¯ËÓ-
Í‡Ú‡ ÛÎËˆ‡ Ë ˜Û‚‡Ï Á‡‰ ÒÂ·Â ÒË ÔÓÁÌ‡ÚË ÏË ‰ÛÏË.
«‡ÒÎÛ¯‚‡Ï ÒÂ - ‰‡, ÚÓ‚‡ Ò‡ ÂÔÎËÍË ÓÚ ÏÓˇ ÔËÂÒ‡.
¬˙˘‡Ï ÒÂ Ë ÒÂ Á‡„ÎÂÊ‰‡Ï ‚ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂÚÓ, ‡ÁË„‡ÌÓ Ì‡
Ï‡ÎÍ‡Ú‡ ÒˆÂÌ‡, ‡ ÔÓÒÎÂ ÓÚË‚‡Ï Á‡‰ ÌÂˇ Ë ÔËÚ‡Ï ì˜‡-
Í‡˘ËÚÂî Ú‡Ï Â‰‡ ÒË ì‡ÚËÒÚËî ÓÚ ÍÓ„Ó Â ÔËÂÒ‡Ú‡,
ÍÓˇÚÓ Ë„‡ˇÚ. ƒÂˆ‡Ú‡ Ò Û‚ÂÂÌÓÒÚ ËÁË˜‡Ú ÏÓÂÚÓ ËÏÂ.
 ‡Á‡ı ËÏ, ˜Â ÚÓ‚‡ Ò˙Ï ‡Á, ÌÓ ÚÂ ÌÂ ÔÓ‚ˇ‚‡ı‡, ‰ÓÍ‡ÚÓ
ÌÂ ËÏ ÔÓÍ‡Á‡ı ÎË˜Ì‡Ú‡ ÒË Í‡Ú‡. œÓÒÎÂ ÏË ÒÂ ‡‰‚‡ı‡,
Í‡ÍÚÓ Ë ‡Á Ì‡ Úˇı, ‡ ÍÓ„‡ÚÓ Ò‚˙¯Ë ÔÂ‰ÒÚ‡‚ÎÂÌËÂÚÓ ÒË
Ì‡Ô‡‚ËıÏÂ Ë ÒÌËÏÍË Á‡ ÒÔÓÏÂÌ...

»Ï‡ Ë ‚ÚÓ‡ ˜‡ÒÚ: Í‡˜Ëı ÒÂ Ì‡ ÂÒÚ‡‰‡Ú‡ ÔÂ‰
ÏËÍÓÙÓÌ‡ Ë Á‡‰‡‰Óı Ì‡ ÔÛ·ÎËÍ‡Ú‡ ÓÚ Ï‡Î˜Û„‡ÌË Ë
Ó‰ËÚÂÎË ÌˇÍÓÎÍÓ ÓÚ ÏÓËÚÂ ÏÌÓ„Ó·ÓÈÌË Ë ÎÂÒÌË „‡-
Ú‡ÌÍË. ŒÚ„Ó‚‡ˇ¯Â ÏË ÒÂ ıÓÓ‚Ó ÓÚ ‚ÒË˜ÍË ÔËÒ˙ÒÚ‚‡-
˘Ë. ¿ ÍÓ„‡ÚÓ Ò‚˙¯Ëı Ë Ú˙„Ì‡ı ‰‡ ÔÓ‰˙ÎÊ‡ ‡ÁıÓ‰-
Í‡Ú‡ ÒË, Ì‡ÒÚË„‡ı‡ ÏÂ ‰Âˆ‡, ÍÓËÚÓ ËÒÍ‡ı‡ ‰‡ ËÏ Á‡‰‡Ï
Ó˘Â „‡Ú‡ÌÍË. œËÚ‡ı‡ ÏÂ Ò˙˘Ó ‰‡ÎË Ò˙Ï ËÁÏËÒÎËÎ Ë ÔÓ-
Ï˙˜ÌË, Í‡ÚÓ Á‡ Úˇı... ¿ Â‰ÌÓ ÏÎ‡‰Ó ÒÂÏÂÈÒÚ‚Ó ÓÚ ‡ıË-
ÚÂÍÚË ÍÛÔË ÓÚ ·ÎËÁÍ‡Ú‡ ÒÂ„Ëˇ ÚË ÏÓË ÍÌËÊÍË, Á‡ ‰‡
Ì‡ÔË¯‡ ‡‚ÚÓ„‡ÙË Á‡ ‰‚ÂÚÂ ËÏ ÔË‰ÛÊ‡‚‡˘Ë „Ë Ï‡Î-
ÍË ‰Âˆ‡.

√ÓÌËÚÂ ÂÔËÁÓ‰Ë ·ˇı‡ ËÒÚËÌÒÍË ‚ÂÌÂˆ (Á‡ ÏÂÌ) Ì‡
ÔËÒ˙ÒÚ‚ËÂÚÓ ÏË Ì‡ ˛·ËÎÂÈÌËˇ œÂÚÌ‡ÈÒÂÚË ÙÂÒÚË‚‡Î
Ì‡ ÍÌË„ËÚÂ Á‡ ‰Âˆ‡ ‚ —ÎË‚ÂÌ. ÕÓ ÌÂ ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ ‡‰ÓÒÚÌÓ
Ë ÔÓÎÂÁÌÓ Â Ë Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌÓÚÓ ÁÌ‡˜ÂÌËÂ Ì‡ ÚÂÁË Ì‡ˆË-
ÓÌ‡ÎÌË ÍÛÎÚÛÌË Ô‡ÁÌËˆË.

˙‚ÒÂÏ ‚ Ì‡‚Â˜ÂËÂÚÓ Ì‡
‰‚‡Ú‡  ËËÎÓ-ÃÂÚÓ‰ËÂ-
‚Ë Ô‡ÁÌËˆË (11-Ë Ë 24-
Ë Ï‡È) ÔËÒ˙ÒÚ‚‡ı Ì‡

Красимир
КРЪСТЬОВСКИ

Щом светът е тръгнал
да си събува потурите, с
тях ще си идат и омазне-
ните калпаци, и цървули-
те, и антериите, и...

Така иносказателно в
едноименния си “див” раз-
каз Николай Хайтов се бе
опитал да обясни на про-
стия българин, че въпр-
осът не е просто мода, а
начин на мислене.

Един внимателен про-
чит на това, което Евро-
пейският съюз се опитва
да ни каже в последните

Навършват се осемдесет години
от създаването на “Бунтът на робите”
- първият филм, посветен на Васил
Левски. Сценарист, режисьор и
изпълнител на главната роля е Ва-
сил Гендов. В написването на сцена-
рия участва и Димитър Бурски-Кацев.
Оператор е Минко Балкански.

Апостола на свободата пристига
в едно балканско градче и събира
местния революционен комитет. Тур-
ците научават за това и започват
преследване. Левски е влюбен в учи-
телката Христина. Турските шпиони
я арестуват заедно с поп Никола.
Подлагат ги на мъчения. Изтезават и
майката на Левски, а след това я
хвърлят в кладенец. Предрешеният
Апостол следва потерята. Успява да
освободи Христина, но насилниците
ослепяват свещеника.

“Бунтът на робите”, създаден през
1933 г., е и първият български звуков
филм. “За мен Васил Левски е вечни-
ят пламък, който гори в сърцата на
българите от Аспарух до днес” - спо-
деля в интервю Гендов.

Лентата се радва на голям успех.

Êîãàòî ñâåòúò ñè
ñúáóâàøå ïîòóðèòå
Бойко Борисов се оказа перфектен манипулатор, който за
кратко време успя да изгради система на еднолично управление

години, води до аналогии.
И до перспективи, които
към днешна дата звучат в
синхрон на стария конти-
нент. Ключовият рефрен  -
сближаване.

В стара Европа отдав-
на осъзнаха, че истинско
обединение между страни
с различно развита иконо-
мика и жизнени стандарти
може да има само с ефек-
тивно производство и сил-
на социална политика. Че
без лична и гражданска
свобода, без перспектива
пред обикновения човек
изходът от кризата и ре-
цесията е невъзможен.

Олевяването на стари-
те демокрации само
потвърждава тази логика.

Логика, която у нас не
осъзнаха единствено до-
вчера управлявалите ни от
ГЕРБ.

Това неразбиране на
ситуацията от страна на
Борисов, Цветанов и сие
обаче не се дължи на вро-

дена тъпотия, а съдейки
по поведението им, на
стремежа за бързо обога-
тяване.

Което пък нямаше как
да се случи по познатите
схеми, при опосканата
след безумна приватиза-
ция и властващо беззако-
ние държава.

Икономическото ограб-
ване и забогатяване чрез
методите, познати от по-
вечето години на прехода
от предшестващите ГЕРБ
политически парвенюта,
се оказа невъзможно.

Единствената основа
за грабеж остана директ-
ното бъркане в джоба на
хората чрез внушаването
на страх, чрез притиска-
нето на бизнеса, опосква-
не на фискалния резерв и
шуробаджанащина при
държавните и общински-
те поръчки, при печеле-
нето на програми по ли-
ния на ЕС.

В интерес на истината
Борисов се оказа перфек-
тен манипулатор, който за
кратко време успя да из-
гради система на еднолич-
но управление, криейки се
зад маската на “човека от
народа”, отгледан в бедно
семейство с филия, нама-
зана с мас за закуска...

И новият месия почти
цял мандат се къпа в про-
стонародна любов, сниман
от камери как реже лен-
тички пред моми в нацио-
нални носии. На Бойково
име кръщаваха овни, би-
воли, кучета и рекордно
израсли в селски дворове
тикви. Премиерът пък игра
ролята на юнак със сабя,
готов на секундата да оп-
рави всеки проблем...

До деня, в който се
разбра, че под въпрос са
и хлябът, и солта за по-
редното събитие...

Та сметките за ток по-
отрезвиха ликующите ов-
чедушни известен процент
българи. И стана една -
българите взеха, че про-
гледнаха. А повечето от
тях даже видяха какво се
крие зад големия смоки-
нов лист на Борисов - едно
голямо нищо.

В отговор на февруар-
ските бунтове политически-
ят егоизъм на властимащи-
те пък бликна чрез поре-
дица от гафове - назначе-
ние на Калинки, подозре-
ния в самия елит, подслуш-
ване, заплахи за самораз-
права... Стигна се дотам
хора от самия елит да из-
пратят семействата си зад
граница от страх за живо-
та. Ролята на айсберг изи-
граха опитите за изборни
фалшификации, които уби-
ха и последните съмнения
в Европа, че страната ни
се управлява от диктатура.

Слава Богу - свърши се!
Въпреки че на пръв

поглед следизборното
статукво да изглежда не-
променено, истината е
друга.

Доскорошният преми-
ер слънце е в тотална изо-
лация. Както отляво, така
и от споминалото се за не-
известно време дясно по-
литическо пространство.
Днес на притчата за събу-
ването на потурите нов
прочит ще трябва да пра-
вят БСП, ДПС и “Атака”.
Ако не стане - с костюм на
Армани и цървули, запа-
сани с комитски пояс, ще
продължим да проклина-
ме участта си на прокуде-
ни бедни роднини от об-
щия европейски дом. В
него място за некъпани
съвести като Борисовата и
Цветановата днес няма.
Няма да да има и за па-
зарлъци по балкански.

Първият филм за Левски бил спрян преди 80 години
Киносалоните са пълни с хора. Посе-
щава се масово и от ученици. За
съжаление това е за кратко. Първият
филм, посветен на Васил Левски,
влиза в историята на това изкуство у
нас и като първия цензуриран филм
- от така наречените “дипломатичес-
ки съображения”. Представители на
турското посолство се намесват гру-
бо и предопределят съдбата на това
произведение. Гендов е принуден от
българските власти да съкрати някои
“смущаващи” сцени. Турското посол-
ство се намесва отново и изисква
още съкращения на сцени. Тези “дип-
ломатически” мерки обаче не могат
да ограничат интереса към създаде-
ното с толкова любов произведение
и към образа на Левски в него. Из-
ползвани са и най-новите техничес-
ки и технологични средства, непо-
знати дотогава все още у нас. Явно
турските дипломати са били обезпо-
коени от този интерес към една от
най-светлите ни личности в револю-
ционната ни история. Прожекцията е
спряна окончателно. Очевидно е, че
по онова време липсва национално
достойнство и самочувствие на род-
ните ни отговорни чиновници.
Българската администрация отстъпва
малодушно пред натиска на турски-
те дипломати.

Спирането на филма за Апостола
на свободата носи дълбоко разоча-
рование на автора му Васил Гендов.
В него той е вложил всичко от себе
си като творец. Филмът е направен с
много кредити, а създателят му, кой-

то е и продуцент на продукцията, не
успява да събере дължимите суми
поради предварителното спиране на
прожекциите.

“Бунтът на робите” обаче оставя
траен спомен в съзнанието на хора-
та. В продължение на 50 години той
е отразяван в анкетите като единст-
веното запомнено заглавие. Тази
творба обръща погледа на цяла
България към живота на Васил Лев-
ски. Тя е повод да бъде възстановена
почти разрушената къща на Апосто-
ла в Карлово.

Актьорът и режисьор Васил Ген-
дов е основоположник на българско-
то филмово изкуство. Автор е на
първия български филм - “Българан
е галант”, прожектиран на 13 януари
1915 г., който не е запазен.

Гендов е роден на 24 ноември
1891 г. в Сливен. Завършва висша
театрална школа във Виена. Специ-
ализира в Берлин, във Филмова
къща АИКО. Създава първата
българска филмопроизводствена
кооперация “Янтра филм”. От 1920 г.
е директор, режисьор и актьор в
Софийския пътуващ театър. Прави
още филмите “Любовта е лудост”,
“Дяволът в София”, “Бай Ганьо”, “Во-
енни действия в мирно време”, “Чо-
векът, който забрави Бога”, “Пътят
на безпътните”, “Улични божества”,
“Земята гори” и др. Инициатор е за
учредяването на Съюза на кинодей-
ците в България през 1931 г.

Почива на 3 септември 1970 г. в
София.

Празници
на културата

Сливен

Празници
на културата

Сливен

Празници
на културата

Сливен

Празници
на културата

Сливен

Празници
на културата

Сливен

Йонко БОНОВ



ÊÓËÒÓÐÀ

ПЕТЪК 17 МАЙ 2013

www.duma.bg
22222 44444

Т

„100 ЦИГАНСКИ ЦИГУЛКИ” ЗА
ПЪРВИ ПЪТ СВИРЯТ В ПЛОВДИВОчаквайте кратки

Испанско-перуанският
писател Марио Варгас Льо-
са ще бъде удостоен с титла-
та “Доктор хонорис кауза” от
СУ “Св. Климент Охридски”
днес от 17,30 ч. в Аула магна

Маестро Валентин
Бобевски чества
юбилей в зала
„България”

Тържествен концерт на маес-
тро акад. Валентин Бобевски по
повод 75-годишния му юбилей ще
се състои на 19 май от 19 ч. в зала
“България”. Входът е свободен,
съобщи за ДУМА известният ди-
ригент. Водеща е Мария Янакие-
ва. В програмата участват Орто-
доксален ансамбъл “България”,
Смесен хор “Света София”, Акаде-
мичен мъжки хор “Гусла”, Юбилеен
сборен хор “Валентин Бобевски”.

Дебют на
четиригодишни
радиодеца
в Първо студио

Марио Варгас Льоса
гостува у нас

Най-малките певци от съста-
ва на вокална група “Радиодеца”
на Българското национално радио,
които са на възраст между 4 и 6
г., ще дебютират на сцената на
Първо студио на радиото днес
от 19 ч. Възпитаниците на дири-
гента Илина Тодорова ще се пред-
ставят самостоятелно с песен-
та “Часовници”, създадена специ-
ално за радиосъстава от Вили
Казасян. По време на концерта,
редом с утвърдили се като хито-
ве на вокалната група, ще про-
звучат и най-нови произведения,
написани специално за “Радиоде-
ца”-та от Александър Текелиев,
Любомир Денев, Васил Делиев.
Гости на сцената ще бъдат и
вече порасналите радиодеца -
Богдана Митова, участник в ми-
налогодишното издание на “Гласът
на България”, и Оливия Николова,
възпитаник на НМУ “Л. Пипков”.
Детският празник ще завърши с
вечния хит “Арлекино” на Емил
Димитров в нов аранжимент. Фе-
ерията от музика ще бъде преда-
вана от радио Бинар на БНР,
научи ДУМА от Иван Върбанов.

Петъчни концерти
в Музикалната
академия

Учебният оперен театър из-
лиза с втори спектакъл на опера-
та “Viva la Mamma” от Гаетано
Доницети днес от 18 ч. Диригент
е Георги Патриков. Режисьор проф.
Румен Нейков. Солисти са сту-
денти от Вокалния факултет. На
23 май в Музикалната академия
концерта ще дирижира Милен
Апостолов от класа на проф. Пла-
мен Джуров. Солист е Деян Вели-
ков - контрабас. В програмата са
произведения на Ботезини - Кон-
церт за контрабас и оркестър.
Втората част включва държавни
изпити на студенти от катедра
“Хорово дирижиране”.

Изложбата на полска карикатура и
сатирична рисунка под мотото “Kрай

на шегите”, която е подредена в
Полския институт в София, вече

посрещна първите си зрители и
любители на изкуството. Тя

продължава до края на месеца

Нобеловият лауреат ще бъде удостоен с почетната
титла „Доктор хонорис кауза” на СУ
на университета. По този
повод изтъкнатият испаное-
зичен творец гостува у нас.
Посещението се осъществя-
ва под патронажа на Посол-
ството на Испания в Бълга-
рия и със съдействието на
Институт “Сервантес” и изда-
телствата “Колибри” и “Хер-
мес”, научи ДУМА от Дора
Цветкова от посолството.

Марио Варгас Льоса е
определян като писателя с
най-всеобхватно творчество
на испански език на своето
поколение. Творчеството му
е донесло престижни награ-
ди за литература на испан-
ски, между които наградата
“Сервантес”, а през 2010 г.
му е присъдена Нобеловата
награда за литература. Вар-
гас Льоса е автор на 17 ро-

мана, преведени на различ-
ни езици. Първото му произ-
ведение “Градът и кучетата”,
публикувано през 1963 г.,
привлича вниманието на чи-
татели и критици и веднага
му носи успех. Обширното
литературно творчество на
Варгас Льоса обхваща не
само романи, но и забеле-
жителни есета. Писателят е
работил като драматург и
журналист, а голяма част от
романите му са филмирани.

На 18 май в 11 ч. в 65-та
аудитория на СУ читателите
на Марио Варгас Льоса ще
имат възможност да разгова-
рят с него и с испанския пи-
сател Хуан Хосе Армас Мар-
село - директор на наскоро
създадената катедра “Марио
Варгас Льоса” към фондаци-

ята “Виртуална библиотека
Мигел де Сервантес”.
Присъждането на титлата
“Доктор хонорис кауза” на
големия писател съвпада с
публикуването от издателст-
во “Колибри” на романа му
“Панталеон и посетителки-
те”, “Литума в Андите” и по-
следните творби на автора -
“Мечтата на келта” и есеис-
тичната му книга “Цивилиза-
ция на зрелището”.

Благодарение на изда-
телствата “Колибри” и “Хер-
мес” българските читатели
могат да се запознаят и с
други романи на Льоса, пре-
ведени на български - “Леля
Хулия и писачът”, “Лудории-
те на лошото момиче”, “Праз-
никът на козела”, “Кой уби
Паломино Молеро”.

Три часа продължи първото пред-
ставяне пред българска публика на
мюзикъла “We will rock you” с незабра-
вими песни на “Куин”. Публиката в зала
“Арена Армеец София” до последната
секунда се наслаждаваше на впечатля-
ващото шоу, поднесено на внушителна
сцена с още по-внушителна мултиме-
дия и ефектна хореография.

Артистите умело следваха и изменя-
ха сюжета, измислен от популярния
британски комик Бен Елтън, на фона на
огромни екрани, които напомняха
първите видеоклипове по MTV.
Изпълнителите пускаха шеги и закач-
ки, пригодени за страната, в която се
намират в момента. И пееха, разбира
се - вечните хитове на “Куин”, повечето
от които в нови аранжименти. Фенове-
те и не само те, пееха с глас, аплоди-
раха и танцуваха на любимите си пар-
чета. Буквално залата изригна в син-
хрон със светлините и блясъка на сце-
ната, когато Мигел Айеса (в ролята на
Галилео) се раздаде до краен предел
при изпълнението на “We will rock you”.
Екзалтираните почитатели посрещнаха
с радост и дълги аплаузи и ненадмина-
тата “We are the champions”, която се
налага като химн на не едно спортно

Хиляди пяха „We will rock you” в „Арена Армеец”
Снимка Мариета ТОМОВАНадежда УШЕВА

първенство. С тази песен завърши и
мюзикълът, така както приключваше по
традиция  всеки концерт на “Куин”.

Завесата падна. Но само след се-
кунди артистите светкавично излязоха
на сцената, за да изпеят “Бохемската
рапсодия”, гениално написана от Фре-

ди Меркюри през 1975 г. Мюзикълът,
обиколил 17 държави, може да се гле-
да до неделя в зала “Арена Армеец
София”, благодарение на “София мю-
зик ентърпрайсис”. Заслужава си. Ще
ви върне към магията, наречена “Куин”.
И спомена за Фреди!

На 33-тото издание на
Международния литерату-
рен фестивал “Лучиан Бла-
га”, състоял се наскоро в
Алба Юлия, Румъния, с на-
градата за превод на по-
езия беше отличен Огнян
Стамболиев. Българският
критик и преводач се пред-
стави с антологичния сбор-
ник, издаден на високо по-
лиграфическо равнище от
“Авангардпринт”, Русе, -
“Поеми на светлината” -
избрани стихове, есета и
мисли от “бащата на модер-
ната румънска лирика”  Лу-
чиан Блага (1895-1961).
Книгата получи високата
оценка на наши и румънски
литературни критици и се
разпространява от големи-
те книжарски вериги у нас,
научи ДУМА от Иглика Пе-
ева, Радио Русе.

ОГНЯН
СТАМБОЛИЕВ
ПОЛУЧИ
НАГРАДАТА
„ЛУЧИАН
БЛАГА”

Живописна изложба на художника Ру-
мен Димитров е подредена до 29 май в
столичната галерия “Алгара” на ул. “Цар
Самуил” 47. Тя ще ви зареди с добро и
позитивно настроение и ще ви откъсне поне
за миг от забързаното сиво всекидневие.

Рисувам, откакто се помня, и не съм
спирал, каза за ДУМА авторът, който жи-
вее във великотърновско село. На селска

тематика са и картините му, които грабват
от пръв поглед окото на зрителя. Те са
автентични, рисувани в естествена среда.
Няма абстракция. Но в тях има и фанта-
зия, и измислени детайли, допълва талант-
ливият художник.

Трудно се оцелява само с рисуване,
категоричен е Румен Димитров. Той е
завършил  ВТУ “Св. св. Кирил и Методи”
във Факултета по изобразително изкуст-
во при проф. Александър Терзиев.

Надя УШЕВА
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Димитров
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в столичната
„Алгара” Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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атоплянето в цялата страна ще продължи. Атмо-
сферното налягане ще бъде по-ниско от сред-
ното за месеца и ще продължи да се понижава.
Около обяд от югозапад облачността ще нама-

лее и над по-голямата част от страната ще е слънчево.
След пладне и привечер в Северозападна България ще
се развива купесто-дъждовна облачност, с краткотрай-
ни валежи, възможни са и гръмотевици. През първата
половина от деня ще има слаб източен вятър, в Дунав-
ската равнина - умерен. По-късно в източната половина
от страната вятърът ще се ориентира от юг-югоизток и
ще се усили. Максималните температури ще са между
27 и 32 градуса, в София - около 27 градуса. Над Чер-
номорието времето ще е предимно слънчево със слаб
до умерен вятър от юг-югоизток. Максималните темпе-
ратури ще са между 21 и 25 градуса. Вълнението на
морето ще е 1-2 бала. Температурата на морската вода
е около 19 градуса. Над планините през по-голямата
част от деня ще преобладава слънчево време. След
обяд и привечер над масивите от Западна България ще
се развива купеста облачност, но без валежи. Вятърът
ще е умерен до силен. Максималната температура на
височина 1200 метра ще е около 20 градуса, на 2000
метра - около 15 градуса.

З Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за
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‚‡ÈÚÂ Ò ÌË˘Ó Ò˙‰·‡Ú‡, Á‡ ‰‡ ÌÂ
ÔÓÒÎÂ‰‚‡Ú „Î‡‚Ó·ÓÎË  ̌ Á‡ ‚‡Ò.

ÙËÁË˜ÂÒÍ‡Ú‡ Ë ÂÏÓˆËÓÌ‡Î-
Ì‡Ú‡ ÛÏÓ‡.

˘Ó, Á‡ ‰Û„Ë ÌˇÏ‡ ‰‡ ‚Ë
‰ÓÒÚË„Ì‡Ú ÒËÎË.

Ó·˙ÌÂÚÂ Í˙Ï ·ÎËÁÍËÚÂ ÒË, Á‡
‰‡ ÒÂ ÒÔ‡‚ËÚÂ ÔÓ-·˙ÁÓ.
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 Œ«»–Œ√
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Великият
Гетсби

Филмите до 23 май

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе”
115); Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29),
Арена Deluxe - бул. “България 69”, Bulgaria Mall;

Пропадане
в мрака

√Ó‰ËÌ‡Ú‡ Â 1922-‡, Ì‡‚ËÚÂ Ò‡ ‡Á˛Á-
‰‡ÌË, ‰Ê‡Á˙Ú Â „ÓÂ˘, ‡ Á‡·Ó„‡Úˇ‚‡ÌÂÚÓ -
ÌÂÁ‡ÍÓÌÌÓ. ¬ ÚÓ‚‡ ÎÛ‰Â¯ÍÓ, ÌÓ ˜‡Ó‚ÌÓ
Ò‡ÏÓ ÔÓ ÒÂ·Â ÒË ‚ÂÏÂ ÏÎ‡‰ËˇÚ ·ÓÍÂ
ÕËÍ  ‡‡ÛÂÈ ÒÂ ÏÂÒÚË ‚ Õ˛ …ÓÍ, ÔÂÒÎÂ‰-
‚‡ÈÍË Ò‚ÓˇÚ‡ ÎË˜Ì‡ ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ ÏÂ˜Ú‡. “‡Ï
ÔÓÔ‡‰‡ ‚ Ó˜‡Ó‚‡ÚÂÎÌËˇ Ò‚ˇÚ Ì‡ Í‡ÈÌÓ
·Ó„‡Ú ˜Ó‚ÂÍ - √ÂÚÒ·Ë, ÍÓÈÚÓ ÛÏÂÂ ‰‡ ÒÂ
‚ÂÒÂÎË, ÌÓ Ë ‰‡ ÒÚ‡‰‡ ÓÚ ‡ÁÔ‡‰‡ÌÂÚÓ Ì‡
ÔÓÂ‰Ì‡Ú‡ ÏÛ ÍÂıÍ‡ ËÎ˛ÁËˇ.

ÃËÒÚÂËÓÁÌËˇÚ ƒÊÓÌ ’‡ËÒ˙Ì Ô‡‚Ë
ÌÂ˘Ó ÏÌÓ„Ó ÎÓ¯Ó.  ‡ÔËÚ‡Ì  ˙Í Ë ·ÓÈÌË-
ÚÂ ÏÛ ‰Û„‡Ë, ÓÚ Ò‚Óˇ ÒÚ‡Ì‡, ËÒÍ‡Ú ‰‡
Ì‡Ô‡‚ˇÚ ÌÂ˘Ó ÏÌÓ„Ó ıÛ·‡‚Ó Ë ‰‡ ‚Ë‰ˇÚ
ÒÏÂÚÍ‡Ú‡ Ì‡ ’‡ËÒ˙Ì. «‡ ˆÂÎÚ‡ ÍÓ‡·˙Ú
ì≈ÌÚ˙Ô‡ÈÁî ÔÓÒÂ˘‡‚‡ ÌˇÍÓË ÓÔ‡ÒÌË
ÏÂÒÚ‡, ÍÓËÚÓ Ò·Î˙ÒÍ‚‡Ú ÂÍËÔ‡Ê‡ ÏÛ Ò ÍÓÎÓ-
ËÚÂÌ Ì‡·Ó ÓÚ ÌÓ‚Ë „ÂÓË. ƒÂÈÒÚ‚ËÂÚÓ
ÔÂÔÛÒÍ‡ Ò ·ˇÒÌ‡ ÒÍÓÓÒÚ, ÔÂÒÍ‡˜‡ÈÍË ÓÚ
ÒÔÂ¯ÂÌ ÒÎÛ˜‡È Í˙Ï ÍËÁ‡, ‡ ÔÓÒÎÂ Í˙Ï
„‡Ì‰ÓÏ‡ÌÒÍ‡ Í‡Ú‡ÒÚÓÙ‡.

Колибри

Cinema City 11:40, 12:40, 13:50,
14:50, 16:00, 17:00, 18:10, 19:10,
20:20, 21:15, 22:30; Cinema City
Paradise 11:50, 12:50, 14:00,
15:00, 16:10, 17:10, 18:20, 19:20,
20:30, 21:30, 22:40; Арена
Deluxe 12:50, 15:10, 17:20, 19:30,
21:50; Арена The Mall 12:40,
14:50, 17:00, 19:10, 21:20; Арена
Запад 12:30, 15:00, 17:10, 19:30,
21:40; Арена Младост 12:30,
15:00, 17:10, 19:30, 21:40

Cinema City 13:20, 16:10, 19:00,
21:50; Cinema City Paradise
13:20, 16:10, 19:00, 21:50; Аре-
на Deluxe 11:30, 14:20, 17:10;
Арена The Mall 11:20, 14:10,
17:00, 19:50, 22:45; Арена За-
пад 11:20, 14:10, 17:10, 22:50;
Арена Младост 11:20, 14:10,
17:10, 22:50

Cinema City 12:00, 14:40, 17:20,
20:00, 22:40; Cinema City
Paradise 11:40, 13:00, 14:20,
15:40, 17:00, 18:20, 19:40, 21:00,
22:20; IMAX 13:20, 14:40, 16:00,
17:20, 18:40, 20:00, 21:20, 22:40;
Арена Deluxe 13:30, 14:50, 16:10,
17:30, 18:50, 20:10, 21:40, 22:50;
Арена The Mall 12:00, 15:00, 16:10,
17:40, 19:00, 20:20, 21:45, 23:00;
Арена Запад 11:10, 12:20, 13:50,
15:00, 16:30, 17:40, 19:10, 20:20,
21:50, 23:00; Арена Младост
11:10, 12:20, 13:50, 15:00, 16:30,
17:40, 19:10, 20:20, 21:50, 23:00

ПРЕМИЕРИ

ƒÊÂÈÒ˙Ì —ÚÂÈÚ˙Ï ÚÓÎÍÓ‚‡ ÒËÎÌÓ ÒÂ
Ò‡ÒÌ‡ Ò ÓÎˇÚ‡ Ì‡ „ÓÎÓ„Î‡‚, ÒËÏÔ‡ÚË˜ÌÓ
ÍÓÒÚ˛ÏË‡Ì ÔÂÒÚ˙ÔÌËÍ/‚ÓÂÌÂÌ, ÍÓÈÚÓ Ò
Â‰Ì‡Í‚Ó ıÎ‡‰ÌÓ ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂ ‡Á‰‡‚‡ ÚÛ-
Ô‡ÎÍË Ë ËÁÒÚÂÎ‚‡ ·ËÚ‡ÌÒÍË Î‡ÙÓ‚Â, ˜Â
Ï‡È ÌÂ ÒË „Ó ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÏÂ ÔÓ ÌËÍ‡Í˙‚ ‰Û„
Ì‡˜ËÌ. » ‚ ÚÓÁË ÙËÎÏ ËÁ„ÎÂÊ‰‡ (Ë ‰ÂÈÒÚ‚‡)
ÔÓ ‡·ÒÓÎ˛ÚÌÓ Ò˙˘Ëˇ Ì‡˜ËÌ. Ã‡Í‡ ˜Â ì Ó-
ÎË·Ëî Â ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ ÂÍ¯˙Ì Ë ÔÓ‚Â˜Â ‰‡Ï‡,
Í‡ÒÍËÚÂ ÚÛÍ Ò‡ ÔÓ-Ú˙ÏÌË, ‡ ‡ÁÏË¯ÎÂÌË-
ˇÚ‡ Á‡ ÏÓ‡Î Ë ˜ÂÒÚ - ÔÓ-˜ÂÒÚË...
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Ж
Жителите и гостите на сто-

лицата имаха уникалната
възможност да се насладят
на Нощта на литературата,
която се проведе в София на
15 май от 18 до 21 ч. На все-
ки половин час известни лич-
ности четоха в така нарече-
ните “гнезда” откъси от пре-
ведени на български чужде-
странни автори.

Десислава Стойчева и Али-
са Атанасова представиха пред
публиката, събрала се в “Чай
във фабриката” (ул. “Г. Бенков-
ски” 11) откъси от произведе-
нието на Стивън Бересфърд
“Последният от Хусмаинови”
(издателство “Хомо Луденс”
2013). Книгата е преведена на
български от Аглика Маркова,
а организатор на проявата бе
Британският съвет.

Гьоте институт и Австрий-
ското посолство събраха в
двора на Софийския универ-
ситет “Св. Климент Охридски”
почитателите на творчество-
то на Клеменс Й. Зец. Откъси
от неговия сборник с разкази
“Виенско колело” (изд. “Фън
Тези”), преведен от Гергана
Фъркова, бяха четени от Ве-
ско Мезеклиев.

В Информационния център
на ЕС (ул. “Московска” 9) от Иван
Юруков бе представена най-
продаваната книга за 2008 г. в
Хърватия - “Наш човек от място-
то на събитието” на Роберт Пе-
ришич. Българския превод
дължим на Русанка Ляпова, а
томчето излезе на нашия пазар
благодарение на издателството
“Дамян Яков”.

Културно-информационни-
ят център на Република Ма-
кедония организира четене-
то на книгата “Митология на
съня” на Влада Урошевич.
Преводач на творбата, изда-
дена т.г. от “Ерго”, е Роман
Кисьов. А стихове на “един от
последните чудотворци в све-
товната поезия”, както нари-
ча автора Любомир Левчев,
звучаха в “DaDa Cultural Bar”
(ул. “Г. Бенковски” 10) в
изпълнението на Иван Кало-
шев под съпровода на кита-
рата на Ива Христовска.

Четения в Нощта на лите-
ратурата имаше и в ЦУМ (бул.
“Мария Луиза” 2). Събралите се
там имаха възможност, благо-
дарение на Полския институт в
София да чуят откъси от книга-
та “Град печален” на Йежи
Пилх, представени от Стоян
Алексиев. Преводач на разка-
за за момче с необикновени
способности е Силвия Борисо-
ва. А самата книга е издадена
от “Панорама + Плюс” през
2011 г. Творчеството на прочу-
тия Юлиан Тувим се превърна
в акцент по време на четения-
та в самия Полски институт (ул.
“Веслец” 12). Актрисата Алек-
сандра Василева представи
преведени от Антоанета Попо-
ва на български откъси от кни-
гата “Поезия за малки и голе-
ми”, издадена от “Български ху-
дожник” и “Его”.

Пред библиотеката на
Френския институт (ул. “Дякон
Игнатий” 19) публиката имаше
възможност, благодарение на
завладяващото четене на
Александра Гюзелева, да се
потопи в дълбините на “Гастро-
номическият разум” на Мишел
Онфре. Преводач на книгата,
издадена от “Фрувег - ПЗП”,
Варна, е Георги Ангелов.

Чешкият център организи-
ра четения в цели 3 “гнезда”.
Откъси от романа “Врач” на

Нощта на литературата
събра ценители на книгите
Български градове се включиха за втори път
в седмото издание на хепънинга по света

Альона НЕЙКОВА Мартин Ришави звучаха в Кул-
т у р н о - и н ф о р м а ц и о н н и я
център - София (подлеза на
СУ). Неиздадената все още
творба, преведена от Алек-
сандър Павлов, бе представе-
на от Филип Трифонов. Тера-
сата на Чешкия център (ул.
“Раковски” 100) се превърна в
сцена, на която излезе Ицхак
Финци, за да прочете преве-
дените от Цветелина Попова
откъси от неиздадените още
у нас “Нови разкази” на Зде-
нек Сверак. Нощта на лите-
ратурата завладя и Писмов-
ния салон на Централна
поща (ул. “Ген. Йосиф В. Гур-
ко” 6). И тук четенията бяха
организирани от Чешкия
център. Актьорът Явор Баха-
ров отвори “Небето под Бер-
лин” на Ярослав Рудиш. Кни-
гата, преведена от Христина
Дейкова, е издадена у нас
през 2010 г. от “Стигмати”.

“София: Поетики” се включи
в инициативата със съвремен-
на българска поезия в книжар-
ницата “Къща за птици” (ул.
“Проф. Асен Златаров” 22). Ав-
торите Галина Николова, Бело-
слава Димитрова и Иван Хрис-
тов представиха в рамките на
Нощта на литературата най-
новите си стихове.

Освен в столицата, на вир-
туални срещи с чуждестранни
автори имаха възможност да
се насладят в Пловдив, Габро-
во, Варна, Бургас, Велико
Търново, Плевен, Русе, Шумен
и Перник. По света това е сед-
мото издание на литературния
хепънинг и второто за Бълга-
рия. И всички организатори на
инициативата, както и участва-
лите в нея се надяват да спе-
челят повече съмишленици и
почитатели на прозата и по-
езията - не само в Нощта на
литературата.

Подробна информация за хепънинга бе
публикувана в специални проспекти

1990-1992. Петко Недялков всъщност е ръководител на Катед-
рата по астрономия в Софийския университет “Св. Климент
Охридски”. Превежда вече над 20 години, като дори е подгот-
вил за издаване книга, в която 2/3 от поезията е на руски
автори. Петко Недялков сподели, че е правил опити да зазвучат
на български и стихотворения на сръбски, португалски, маке-
донски, румънски и албански творци. Преводачът обаче пред-
стави в Нощта на литературата именно руски поети - любимия
си Николай Рубцов, родения на 300 метра от Кремъл Алек-
сандър Кацура, колумнистката в отдел “Култура” на “Новая га-
зета” Елена Дякова, младия Алексей Махортов с неговата “Ус-
мивка за подарък” и възпитаника на Литературния институт
“Максим Горки” Данила Давидов.

Светослав Нахум бе третият рицар на словото, включил се в
Нощта на литературата с превод от руски на “Северна столица”
от Татяна Синякова. Авторката всъщност е деветокласничка в
Смоленски лицей. Творбите на младата поетеса са нежни и
лирични и изразяват надеждата и порива на сегашното поко-
ление, сподели Светослав Нахум. Той е роден в София и започ-
ва литературната си кариера на страниците на сп. “Родна реч”
през 80-те години на ХХ век. Награден е с грамота за белетри-
стика, автор е на повестта “Вълчият вой”, сборника с разкази
“Заловеният Еднорог” и романа “Raptus”. Произведенията му са
публикувани в редица литературни издания, включително във
“Везни”, “Знаци”, “Световете” и др. Творбите на Нахум са пре-
веждани на английски, немски, испански, турски, сръбски, руски
и т.н. Редактор е в нюйоркското издание Audience Magazine.
Член е на редакционната колегия на сп. “Пламък”, чийто бр. 2
ще бъде посветен изцяло на руската литература. В него ще се
публикува и вариантът на български на “Северна столица” от
Нахум, с който той спечели Конкурса за превод на млади руски
автори. Светослав Нахум не е очаквал публиката в Нощта на
литературата да е многобройна. Но с удоволствие се е включил
в инициативата и се радва, че проявата все пак е привлякла
вниманието на някои медии.

Трима рицари на словото представиха
в столицата преводи от руски автори
Трима рицари на словото представиха
в столицата преводи от руски автори
Трима рицари на словото представиха
в столицата преводи от руски автори
Трима рицари на словото представиха
в столицата преводи от руски автори
Трима рицари на словото представиха
в столицата преводи от руски автори

Рицарите на словото се събраха пред паметника на А.С. Пушкин

Част от младите почитатели на литературата

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Е
Една от най-духовитите прояви в рамките на Нощта на ли-

тературата в София събра част от почитателите на съвремен-
ната руска поезия в градинката до Дома на Москва, в близост
до паметника на А.С. Пушкин. Трима преводачи представиха
произведения както на класици, така и на малко познати или
почти неизвестни в България автори.

Румен Шомов се отзова на поканата на екипа на Руския
културно-информационен център в София, като чете откъси от
сътворената преди 55 години поема “Компютърът на любовта”
на номинирания през 2003 г. философ и есеист Константин
Кедров. Прочутият преводач не скри афинитета си и към твор-
чеството на Елена Коцюба. Преди да прочете нейните любовни
стихотворения “Свещта”, “Метасън”, “Дует на дъждовете” и др.,
Румен Шомов я нарече “една от най-добрите авангардни по-
етеси” и разкри, че авторката всъщност е съпруга на К. Кедров.
Публиката, събрала се в зеления кът зад Руската черква, има-
ше възможност да чуе и “Във влака Киев-Москва”, и “9 май” на
Евгений Харитонов, както и “В N-пространството”, “Нови данни
за Петрарка и Лаура”, “Още веднъж за В. Х.” и откъси от “Тех-
нологията на сонета” на Сергей Бирюков. А превелият тези и
много други творби на руски автори - драматургът Румен Шо-
мов - призна, че всъщност е завършил “Икономика на киното
и телевизията” във ВГИК (Висш държавен институт за кинема-
тография в Москва). И въпреки че има особен афинитет към
авангардната поезия, не смята, че в днешно време хората у нас
проявяват адекватен интерес към литературата.

Своеобразно пътуване във времето направи Петко Недял-
ков, който също се включи в проявата, като прочете някои свои
преводи на руски автори. Поезията на Фьодор Тютчев, който
използва много архаични думи, е изключително близка на
българите. Така Петко Недялков обясни защо е избрал да
преведе някои от най-интересните стихотворения на известния
поет. “Към N. N.” е посветено на любовницата на Тютчев, която
му е родила 3 деца, разкри Петко Недялков. Той сподели, че
се е запалил по руската литература, докато е специализирал
в една от най-големите обсерватории в Северен Кавказ през
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ПОЧИНА

Стела Бохор Авишай

Поклонението
ще се извърши

в ритуалната
зала на

Централните
софийски
гробища в

събота, 18 май,
от 11,00 часа.

ÒÚÆÅÍ ÏÎÌÅÍÒÚÆÅÍ ÏÎÌÅÍÒÚÆÅÍ ÏÎÌÅÍÒÚÆÅÍ ÏÎÌÅÍÒÚÆÅÍ ÏÎÌÅÍ

Изминаха 40 дни от загубата на скъпия ни баща,
дядо, брат, роднина и приятел

ДИМИТЪР ВАСИЛЕВ
ГРИГОРОВ-СТРАХИЛ

о.з. полковник, доцент

р. 1924 г. с. Полетници, Кюстендилско
Роден в многодетно селско семей-
ство, израсъл в недоимък и нище-

та. Завършил гимназия в гр.
Кюстендил, където става член на
РМС. През 1943 г., докато отбива

военната си служба, създава
нелегална бойна група с цел
организиране бягството на

политически затворници, но е
арестуван. По-късно организира
бягството си от следствения
арест и става партизанин от

Кюстендилския отряд, след което
е прехвърлен в 3-та партизанска
бригада “Г. Димитров” в Югосла-
вия, където е комисар на чета.

Участва в първата фаза на
Отечествената война. През 1954
г. завършва Бронетанкова акаде-
мия в СССР, а след завръщането
в родината е началник катедра
във ВА “Г. С. Раковски”, където

служи 30 години.
С много обич и тъга се прекланя-
ме пред човека, борец, верен на
социалистическите идеали, до-

стойно изпълнил своя граждански,
синовен и родителски дълг.

От семейството, роднини, другари

ÒÚÆÍÎ ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Изминаха 3 години от смъртта на

“≈ŒƒŒ–¿ Õ» ŒÀŒ¬¿
√fi–Œ¬¿

Панихидата ще се отслужи
на 18.05.2013 г. от 12,30 ч.

в Православен гробищан парк
“Св. Архангел Михаил” (кв. Бояна,

ул. Бояна парк №4)

От семейството

ДА ТЕ ВЪРНЕМ Е
НЕВЪЗМОЖНО,

ДА ТЕ ЗАБРАВИМ - НИКОГА!
ОСТАВА ВЕЧНАТА НИ

ОБИЧ!

изненият път
на Васил
С т е ф а н о в
(06.05.1913-

Акад. проф. Емил ЯНЕВ Голямата изненада идва
ден след концерта, когато
свирил пред Маестрото.
Той категорично заявил
на баща си - “Нито ден
повече във Варна!” - и в
1929 г. семейството се
премества в София, като
Васко става ученик на
Саша Попов в средния
отдел на музикалната ака-
демия (равностоен на се-
гашните музикални учили-
ща, бел. авт.). “След всеки
урок по цигулка, за мен се
раждаха нови светове!”

Поради отличните си
инструментални качества,
макар и ученик, Васко е
включен в състава на ака-
демичния симфоничен
оркестър (АСО) и е опре-
делен за помощник кон-
цертмайстор! Това много
му помага бързо да усвои
“тайните” на оркестрово-
то музициране. Това е
причината малко след
създаването на “Царския
военен симфоничен ор-
кестър” да бъде назначен
за негов концертмайстор,
която длъжност изпълня-
ва с голяма отговорност
15 години! “Като концерт-
майстор бях “дясната
ръка” на Саша Попов.
Провеждах груповите ре-
петиции и всеки цигулар
беше викан от мен вкъщи
(за упражняване и кон-
трол). Често провеждах и
репетиции с целия ор-
кестър.”

Диригентското “кръща-
ване” на Васил Стефанов
става неочаквано - през
1946 г., на някакво кон-
цертно изпълнение на
филхармонията, след като
оркестърът е заел място-
то си на сцената, съобща-
ват, че Саша Попов е
заболял! “Без колебание
смених лъка на цигулката
с диригентската палка и

Кина
Cinema City
тел.: 02 929 29 29
адрес: София, МОЛ
София, бул. “Ал. Стам-
болийски” 101

Cineplex
тел.: 02 964 30 07
адрес: София, бул. “Ар-
сеналски”

Mtel IMAX
тел.: 02 929 29 29
адрес: София, МОЛ
София, бул. “Ал. Стам-
болийски” 101

смело продирижирах хим-
ните и увертюрата “Май-
стерзингери” от Рихард
Вагнер. Никой в пълната
зала не допускаше, че за
първи път заставам на
диригентския пулт.”

За да овладее дири-
гентските “тайни”, в 1947
г. вторият диригент на
филхармонията заминава
на специализация в Пра-
га при известния чешки
диригент Вацслав Талих.
“Престоят ми в Прага изи-
гра важна роля за моето
оформяне като диригент.”

След завръщането си
от Прага през 1949 г.,
Васил Стефанов получа-
ва покана от ръководст-
вото на Радио София да
създаде Симфоничен ра-
диооркестър. Отначало
оркестърът бил камерен,
а концертмайстор била
именитата цигуларка Не-
дялка Симеонова! Посте-
пенно числеността му се
увеличава с най-добрите
млади инструменталисти -
възпитаници на Музикал-
ната академия. Новия
симфоничен той ръководи
без прекъсване повече от
40 години - до края на
живота си! “Настъпиха
години на упорит труд,
съзряване и утвърждава-
не на оркестъра като
един от водещите в наша-
та симфонична действи-
телност. Непрекъснатото
звучене в ефира на наша-
та продукция направи
оркестъра популярен в
страната и чужбина.” По
този начин с изкуството
си той системно контакту-
ваше с 8-милионното на-
селение на страната и не-
посредствено оказваше
влияние и въздействие
върху неговата естетиче-
ска култура.

Като диригент Васил

Стефанов беше комплекс-
на личност. Определено
беше немногословен,
дори мълчаливец, чието
мълчание понякога е мно-
го по-красноречиво от
многословието! За него
всяка композиция беше
отделен свят, защото все-
ки композитор се стреми
да каже на хората неща,
които дотогава не са чути.
И тези новости може да
стигнат до обществото
само ако диригентът се
вслуша и проумее техния
вечно различен глас. Сед-
нал неизменно на първия
ред в ложа 2 на зала
“България”, изцяло съсре-
доточен, с ръка леко про-
весена през парапета, той
се отнасяше толерантно и
с разбиране към стреме-
жа на всички изпълните-
ли да покажат “своето”
тълкуване на изпълнява-
ните произведения като
израз на стремежа им за
постигането на художест-
вено съвършенство. Защо-
то трасирането на нови
пътища в изкуството не е
патент на определени
лица - те са дело на голя-
ма група творци-личности,

които не “предъвкват” ка-
заното от техните предше-
ственици.

В 1961 г. Вадил Стефа-
нов поема художествено-
то ръководство на мъжкия
хор “Гусла”. Продължило-
то 17 години артистично
сътрудничество, някои не-
гови приятели характери-
зират в шеговит аспект
този факт като “период на
разкаяние и отшелничест-
во!” За хора той споделя:
“Сто души, с най-разнооб-
разни професии - от лека-
ря до тапицера, от инже-
нера до железничаря -
влюбени в пеенето мъже
на възраст от 30 до 70 г.,
всеки понеделник и
четвъртък от 7 вечерта,
идват на репетиции и,
въпреки умората от работ-
ния ден, пеят с цялото си
сърце. Независимо че
това е самодеен хор, по-
стиженията му са на ис-
тинско професионално
ниво. Нямате представа
какво удоволствие е да
работиш с такива ентуси-
асти!”

“Живото” музициране
- с неговата артистична
неповторимост и пряко

емоционално въздейст-
вие върху слушателите -
бе силната страна на не-
говото диригентско изку-
ство. На сцената Васил
Стефанов “властваше” и
създаваше празници на
музиката. Затова публи-
ката обичаше и ценеше
неговото изкуство и не-
говата личност.

Настоящата година е
юбилейна за Васил Сте-
фанов. Но отново се
сблъскваме с “традицион-
ния” български парадокс
- да се забравя, че този
достоен неин син има 100
- годишнина!

И Министерството на
културата, и - особено -
БНР, сякаш “забравиха”
за това събитие и не го
представиха на ЮНЕС-
КО за включване в него-
вия културен календар,
не издадоха юбилеен
албум с негови емблема-
тични записи, та дори не
наименуваха студио 1 в
БНР - в което той рабо-
ти 40 години! - на него-
во име!

Дали някой ще се за-
срами за проявената “гри-
жа” към Васил Стефанов?

Незаменимият
Васил Стефанов
Незаменимият
Васил Стефанов
Незаменимият
Васил Стефанов
Незаменимият
Васил Стефанов
Незаменимият
Васил Стефанов
Ж
19.09.1991) е едновре-
менно праволинеен и
изпълнен с най-разнооб-
разни преживявания. Той
е бил закърмен с музика-
та, защото още преди
раждането си е бил под-
ложен на музикално
въздействие - родителите
му били преподаватели
по музика и музиката ста-
нала неотделим компо-
нент от неговото всекид-
невие. Баща му - извес-
тен в Шумен под името
Иванчо Мандолинката -
свирил отлично на вио-
лончело, мандолина и ки-
тара и имал чудесен ли-
ричен теноров глас, а
майка му Пенка - била ци-
гуларка и също пеела
добре.

През 1919 г. семейст-
во Стефанови напуснало
Шумен и се заселило във
Варна. “На 6-годишна
възраст получих първите
си уроци по цигулка от
баща ми. Напредвах
бързо и баща ми скоро
ме предаде в ръцете на
най-добрия варненски
цигулков педагог Ди-
митър Младенов. Често
се изявявах и като со-
лист, винаги акомпани-
ран на пианото от сест-
ра ми Розалия.

В 1927 г. 14-годишният
Васко за първи път присъ-
ства на концерт, изнесен
от виолин-виртуоза Саша
Попов, и остава поразен
от чутото - “Нима може да
се свири така на цигулка?”.
Година по-късно момчето
отново е запленено от из-
куството на Саша Попов,
но този път като диригент.

100 години
от рождението
на големия
диригент
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АРМЕНИЯ МОДЕРНИЗИРА
ТАНКОВЕТЕ Т-72

ТУРЦИЯ ПРОДАВА НА ЕГИПЕТ
ДЕСЕТ БЕЗПИЛОТНИКА ANKA

КА

М

РУСКИТЕ
ВОЕННИ ЩЕ
ПРИЕМАТ
„НЕУЯЗВИМИ”
„ИСКАНДЕРИ”

ЗА $1 МЛРД. КОРЕЯ ПОРЪЧА
ИЗТРЕБИТЕЛИ FA-50

Индия прие палубни
„мигове” на въоръжение
Първата ескадрила от 16 самолета МиГ-29К ще бъде
базирана на самолетоносача „Викрамадития”

МиГ-29К от ВМС на Индия

ВМС на Индия са приели на
въоръжение руските палубни изтре-
бители МиГ-29К. Както съобщава
PTI, първата ескадрила с МиГ-29К
от 16 самолета, която ще бъде
базирана на самолетоносача „Ви-
крамадития” (бивш крайцер „Адми-
рал Горшков”), е получила наиме-
нование INAS 303 Black Panthers
(„Черните пантери”). По-рано бе
съобщено, че ВМС на Индия се
готвят да се снабдят с три ескад-
рили МиГ-29К/КУБ (46 самолета).
Освен на самолетоносача «Вик-
рамадития», който Индия трябва
да получи през ноември т.г., ру-
ските палубни изтребители ще
бъдат дислоцирани в авиобазата
на ВМС  в Ханса, щата Гоа, а също

Снимка MAMBOCCV.COM
и на на индийските авионосци,
собствено производство. Индия
поръча руските палубни изтреби-
тели на две партиди. Първата бе
от 16 самолета и бе купена през
2004 г. Вторият контракт за 29 са-
молета на стойност 1,5 милиарда
долара бе подписан през 2012 г..
Покупката на руските „мигове” бе
задължително условие при без-
възмездното предаване на Индия
на „Викрамадития”.

МиГ-29К развива скорост до 2,2
хиляди километра в час и пре-
одолява до 1,5 хиляди километра.
Въоръжен е с 30-милиметрово
оръдие, а също авиационни раке-
ти и бомби от различни видове на
седем точки на подкачване.

Снимки МИНИСТЕРСТВО
НА ОТБРАНАТА НА РУСИЯ

инистерството на отбраната
на Русия има намерение
през това лято да приеме на
въоръжение новите опера-

тивно-тактически ракетни комплек-
си „Искандер-М”, снабдени със сис-
теми за радиоелектронна борба и
имитатори на цели. Както пише в.
„Известия”, цитирайки източник от
военното ведомство, усъвършенст-
ваните ракетни комплекси ще бъдат
доставени в ракетните бригади от
Западния и Южния военен окръг.
При това пълна замяна на „исканде-
ри”-те от предишни версии с новите
комплекси не се очаква. Системите
за РЕБ и лъжливите цели са устано-
вени на «Искандер-М» за противо-
действие на съществуващите систе-
ми за противоракетна и проти-
вовъздушна отбрана. В частности,
комплексът за РЕБ трябва да нама-
ли вероятността от поразяване на
тактическата ракета в крайния учас-
тък от полета чрез използването на
активни и пасивни средства срещу
радарите на ПВО и ПРО. Изхвърля-
нето на лъжливи цели трябва да
намали вероятността от прехваща-
не на ракетите „Искандер-М”. По
думите на офицера-ракетчик, уча-
стващ в проекта, бордовите систе-
ми на комплекса не могат изцяло
да подавят средства на ПВО и ПРО
на противника.

«Искандер-М» е разработен от
коломенското Конструкторско бюро
по машиностроене. Комплексът
носи две ракети на една пускова ус-
тановка и поразява цели на дале-
чина до 500 километра. Освен так-
тическите балистични ракети, ком-
плексът може да носи и крилатите

ни, осколъчни, самоприцелващи,
обемно-детониращи, осколъчно-фу-
гасни, фугасно-запалителни, проник-
ващи и ядрени бойни части.

Комплексите «Искандер» по-
стъпиха на въоръжение в Русия
през 2006 г., като с тяхното произ-
водство постепенно бяха заменени
остарелите ОТРК «Точка» и «Точ-
ка-У». Във връзка с развръщането
на европейската система за проти-
воракетна отбрана, в която взимат
участие САЩ, властите в Русия
разглеждат комплексите «Искан-
дер» в качеството на един от възпи-
ращите фактори. В частност, през
2011 г. руското правителство запла-
ши да разположи такива комплекси
в Калиниградска област.

Новите оперативно-
тактически ракетни

комплекси «Искандер-М»,

ракети Р-500, които, по непотвърде-
ни данни, могат да поразяват назем-
ни цели на далечина до две хиляди
километра. Боеприпасите за «Искан-
дер-М» могат да бъдат снабдени с
касетъчни и обикновени, кумулатив-

омпанията Turkish Aerospace Industries (TAI) има наме-
рение през юни да сключи с Египет договор за до-
ставка на 10 разузнавателни безпилотни летателни
апарата Anka, съобщава Flightglobal. По думите на

генералният директор на TAI Мухарем Дорткаслъ, в Египет
също се планира да се разработи бордови компютър за

БПЛА и да се
наложи произ-
водството на
комплекти и ча-
сти за Anka. По
мнението на
Дорткаслъ Еги-
пет няма да
бъде единстве-
ният клиент на
турските БПЛА в

Близкия изток. За възможната покупка от Египет на турски-
те безпилотници стана известно още през 2011 г. Но досе-
га подробности за възможната сделка, в това число и
нейната стойност, не са известни.

Разработката на БПЛА Anka се води от 2009 г. През
2013 г. официално завършиха приемните изпитания на
апарата. Anka притежава автономност от 24 часа и може да
провежда разузнаване до 9000 метра. За наблюдение на
наземни обекти апаратът е снабден с инфрачервени и
електронно-оптични датчици. По-нататък Турция планира
да създаде усъвършенствана версия на Anka, снабдена с
системи за насочване и въоръжения.

Снимка TAI

БПЛА Anka

рмения е
започна-
ла модер-
н и з а ц и я

на основните
бойни танкове Т-
72, БМП и сред-
ства за ПВО, съ-
общава агенция
REGNUM, като
цитира източник
от Министерство-
то на отбраната
на страната. По
думите на събе-
седника на аген-
цията,  в съвме-
стно с Полша

предприятие остарелите съветски танкове ще бъдат усъвършен-
ствани до ниво PT-72U. Танковете ще имат нова силова установка
с мощност 1000 конски сили, подобрена динамична защита, а
също и решетъчни екрани за прикритие на задната част на кор-
пуса и кулата. Освен това арменските Т-72 получават автономен
турел с картечница, калибър 12,7 милиметра, кръгова система за
наблюдение, панорамен топловизионен прицел, съвременна систе-
ма за свръзка и климатик. Както се отбелязва, след модернизация-
та арменските Т-72 ще се приближат по технически възможности
до руските танкове Т-90 или украинските „Оплот”.

Танк Т-72 на парад в Армения
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Изтребител FA-50

Снимка KAI

омпанията Korea Aerospace Industries (KAI) е получила
поръчка от Министерството на отбраната на Южна
Корея за доставката на партида леки многоцелеви
изтребители FA-50 на обща стойност 1,1 трилиона вона

(един милиард долара), съобщава Flightglobal. За какво коли-
чества самолети става дума представителите на KAI са отка-
зали да посочат пред изданието, позовавайки се на сек-
ретност. Сроковете за доставките на самолетите също не са
посочени. По информация на Flightglobal сглобяването на
самолетите ще продължи до 2016 г. Представител на KAI
също е разказал, че в завода на компанията се сглобяват
един-два самолета на месец. През януари 2012 г. корейското
Министерство на отбраната поръча 20 изтребителя FA-50 на
обща стойност 600 милиона долара, като по този начин
всеки самолет струва на клиента 30 милиона долара. Първи-
те осем самолета Корея получи през тази година, а остана-
лите 12 догодина. Общо Корея може да закупи от 60 до 100
нови леки изтребителя, които ще заменят остарелите F-5 Tiger
II. Лекият из-
требител FA-
50 е разрабо-
тен на базата
на  дозвуковия
учебно-боен
самолет T-50
Golden Eagle.
Той развива
скорост до 1,6
хиляди кило-
метра в час и
може да пре-
одолее до 1,9
хиляди кило-
метра. Изтре-
бителят е снабден със система за свръзка от стандарта Link
16, импулсно-доплеров радар EL/M-2032, прибори за нощно
виждане, а също и със система за предупреждение за
облъчване. Въоръжен е с 20-милиметрово оръдие. Освен
това изтребителят може да носи управляеми и неуправляеми
ракети, а също и бомби от различни видове с обща маса до
4,5 тона. Освен Южна Корея, изтребители FA-50 планират да
закупят и Филипините. Както се съобщава, става дума за 12
самолета, чиято доставка може да започне през 2015 г.

ККККККК

В строя на палубата...

Обективът не се шегува
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Мистериите на абревиатурата
МР3:

За лицата до 25 години тя
означава емпетройка - звуков
файл, най-често с музика.

След тази възраст хората зна-
ят, че става дума за минимална
работна заплата.

ДИМИТЪР ХРИСТОВ, поет,
драматург и преводач
ДИМИТЪР СТОЯНОВ, евродепутат
Д-р ЕМИЛ КАРАИВАНОВ,
кмет на община Асеновград,
член на НС на БСП
ЛИЛИ ИГНАТОВА, многократна
световна и европейска шампионка
по художествена гимнастика
ЛИЛЯНА ПОПОВА, журналистка
МАРГАРИТА ГАНЕВА,
посланик на България в Словакия
РУМЕН ЛЕОНИДОВ,
поет, публицист, издател

17
Св. апостол Андроник от Седемдесет-

те апостоли (I). Св. Стефан Цариградски.

Свети Андроник бил един от 70-те
апостоли Христови и сродник на св. ап.
Павел, който споменава за него в Посла-
нието до Римляни: “Поздравете Андрони-
ка и Юния, мои сродници и съзатворни-
ци, които се чутовни между апостолите и
които още преди мене повярваха в Хри-
ста” (Рим. 16:7). Андроник благовеству-
вал в разни страни и бил епископ в
Панония. Той приел мъченическа смърт и
неговите мощи били по-късно намерени в
град Евгения (Византия).
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ДИЧО И ВАСИЛ ЧЕРГОВ
ПУСКАТ ДИСКО ПАРЧЕОчаквайте

офия, Пловдив,
Варна, Балчик,
Нос Калиакра, ку-
рортът Албена, ре-
зерватът Сребър-
на, Скалните мана-

Èíäèéñêè ñåðèàë
ùå ñíèìàò ó íàñ
Топ продуцентът Мукеш Бат ще оглежда
забележителностите на България
Дана РУСЕВА Бат, който е президент на

Индийската асоциация на
филмовите и телевизионни
продуценти, се запозна с
България по време на турис-
тическата борса в родината
си. Той ще бъде почетен гост
на фестивала “Медиа-
микс 2013”, който ще се про-
веде в Албена. Филмовият топ
продуцент пристига на 9 юни
и ще остане заедно с екипа
си до 13-и.

Мукеш произлиза от изве-
стен род кинодейци, които са
едни от основоположниците
на индийската филмова инду-
стрия и “Боливуд”. В Бълга-

рия Бат пристига с екип на
своята продуцентска къща
“Вишеш филмс”. С него ще
бъдат Вишеш Бат - режи-
сьор, Сакши Бат - кинемато-
графист, и Кумкум Сайгал -
изпълнителен продуцент.
След посещението се очаква
да бъдат уточнени локациите
за снимките на новия филм
на Бат в България.

В Индия, където “Боливуд”
е най-сигурният начин да се
промотира туризмът на една
страна, туристическите фирми
от Европа правят и невъзмож-
ното да привлекат местни ки-
нопродуценти за заснемането

на филми в съответната държа-
ва. Например Яш Чопра с лен-
тите си, направени в меката
на шоколада, е допринесъл
най-много за популяризиране-
то на дестинацията в родината
си. Само през 2012 г. Швейца-
рия е била посетена от
500 000 индийски туристи.
След заснемането в Испания
на индийския касов филм
“Никога няма да имаш втори
живот” (“Zindagi Na Milegi
Dobara”) страната се превръ-
ща в хитова дестинация. И
въпреки липсата на директен
полет от Индия, е посещава-
на от 3000 туристи месечно.

Колкото и странно
да звучи, един от най-
ефективните начини
за справяне с позатих-
налата страст в брака
е да сe създаде “лю-
бовно разписание”.
Това, разбира се, не
е единственият вари-
ант да промените не-
щата към по-добро,
но е ефективно сред-
ство да вдъхновите
сексуалния си живот
отново. Необходимо е
още открито да обсъ-

Синоптичката Деси Банова се появи с
дъщеричката си на модно ревю. Малката

чаровница с поглед на експерт наблюдава заедно
с многобройните светски личности спектакъла,

представящ най-новите модели слънчеви очила и
диоптрични рамки на водещи световни марки в

Zeiss Experience Center в София

7-годишно момче от Милуоки написа
писмо до американския вицепрезидент
Джо Байдън, в което предлага сигурност-
та на страната да се реши с шоколадови
куршуми. Детето е втори клас в начално-
то училище в щата Уисконсин. По собст-
вена инициатива момчето адресирало
предложението си за по-хубав и сигурен
свят до Байдън и още няколко предста-
вители на властта. В писмото си детето
описва как шоколадовите куршуми не
могат да ранят никого. Инициативата
била подкрепена и осъществена с по-
мощта на учителката му Джени Айчер.

Момченцето и съучениците му оста-
нали изненадани, когато в пощата се
получил отговорът, ръчно написан от
Байдън. В писмото си вицепрезидентът
се съгласява с мнението, че шоколадо-
вите куршуми ще направят страната по-
сигурна и щастлива. Написаното
завършва с думите: “Хората обожават
шоколад. Ти си добро момче.”

Уникално велоизложение очаква
столичани и гости на София от
25 до 31 май на открития паркинг
на “Сердика център”. Проявата
ще обедини на едно място всич-
ко, свързано с колоезденето и
активния начин на живот. Органи-
заторите на събитието - първото
по рода си у нас, целят то да се
превърне в ежегодна традиция,
която да добива все по-големи
мащаби.
През седмицата, посветена на
велосипедите, посетителите на
изложението ще могат да се
запознаят с интересни тенденции
в колоезденето - градско, планин-
ско, трайл байк и др. Всички
желаещи ще имат възможност да
изберат новото си колело, както и
да намерят подходящото място,
където да практикуват любимия
си спорт.

зключително чист безцветен
диамант бе продаден на търг в
Женева за рекордната сума от
23.5 млн. долара (без таксите и

Ако искате да изпиете по едно
кафе с изпълнителния директор на
компанията “Епъл”, трябва да пла-
тите 610 000 долара. Доста скъпа
среща между Тим Кук и неизвестен
мъж, който платил тази сума на бла-
готворителен търг на сайта
Charitybuzz. Рандевуто с човека,
който зае поста на Стив Джобс, ще
се състои в седалището на компа-
нията в Купертино, щата Калифор-
ния. Бъбренето на по чаша кафе
обаче ще продължи само между 30
минути и един час. Пътуването и на-
станяването в града се поемат от
победителя в аукциона, който оста-
ва анонимен.

Наддаването започнало от
50 000 долара, когато цели 86 души
се съгласили да платят тази сума,
за да се срещнат с Кук. Повечето от
тях били представители на друже-

БЕЗЦВЕТЕН
ДИАМАНТ
ЧУПИ РЕКОРДИ

Снимка Божидар МАРКОВ Графикът спасява
секса в брака

дите неотложните
проблеми в интимна-
та сфера. Всички цели
са изпълними, ако за
постигането им рабо-
тите заедно, твърдят
експерти.

Бъдете сигурни, че
да се търси компромис
също е решение, ако
на момента не можете
да изпълните любовни-
те предпочитания на
партньора си. Няма как
да решите всички ин-
тимни проблеми за

една нощ, тъй като
това изисква про-
дължителна работа с
големи “инвестиции” и
търпение. В края на
краищата, важно е да
направите първата
крачка. Освен това,
всички усилия за подо-
бряване на секса в
брака носят положите-
лен ефект върху ваше-
то здраве и физическо
състояние, като дори
увеличават продължи-
телността на живота.

ЧАША КАФЕ ЗА $610 000

ства, които възнамеряват да започ-
нат съвместна работа с “Епъл”.

Получените средства от благо-
творителната инициатива ще бъдат
преведени по сметката на амери-
канския Център за правосъдие и чо-
вешки права “Робърт Кенеди”.

КУРШУМИ
ОТ ШОКОЛАД
ПОИСКА
7-ГОДИШНО ДЕТЕ

Първото велоизложение
отваря врати в столицата

Посетителите на “Колодрум 2013”
ще открият информационни и
търговски щандове, които ще
представят специализирани пар-
кове и места за колоездене,
профилирани сайтове, водещи
велосипедни марки и различни
организации. На изложението ще
има всичко, свързано пряко или
косвено с активния начин на
живот и карането на колело в
града, в планината и навсякъде,
където човек пожелае.
По време на проявата желаещите
ще могат да се включат в тестове
на различни марки велосипеди,
да изберат и да си закупят ново
колело, да планират лятната си
почивка, да научат за предстоя-
щите събития и състезания през
сезона, както и да разберат по
нещо интересно, свързано с
колелата по света и у нас.

С
стири, Побитите камъни, При-
морско, Созопол и други забе-
лежителни места в България
ще бъдат показани в начало-
то на юни на индийския фил-
мов продуцент Мукеш Бат.
Целата на опознавателната
обиколка е да бъдат набеля-
зани локации за снимки на
предстоящ сериал.

И
комисионните), уточниха от аукцион-
ната къща “Кристи`с”. Скъпоценният
камък с крушовидна форма е най-го-
лемият, купен чрез наддаване. Диа-
мантът е  101.73 карата и е класифи-
циран в категория “D” от американ-
ския Институт по гемология. Това е
най-високата оценка за цвят, прозрач-
ност и чистота на скъпоценен камък.
Тъй като диамантът бе продаден за
първи път на търг, получи привилеги-
ята да е кръстен със собствено име и
вече се нарича Harry Legacy.

Организаторите на аукциона уточ-
ниха, че това е най-високата цена,
плащана за такъв безцветен диамант.
Очакваше се обаче сумата при надда-
ването да достигне $30 млн. Купувач
е бижутерската компания “Хари
Уинстън”, която наскоро стана собст-
веност на швейцарската часовникар-
ска фирма “Swatch Group”.
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гледайте

ФУТБОЛ

кратки

ПО ТВ +
Купа на Испания

(финал)
22.30 Реал М -

Атлетико М
ПО ЕВРОСПОРТ

19,00 Италия - Русия, Финал
за Евро 2013 за юноши до 17 г.

Д
Таланти на Ливърпул и Ханза ще играят за младежите

вама от най-обеща-
ващите български
футболисти, играещи
и живеещи зад гра-
ница, приеха покана-

та на Михаил Мадански да
играят за младежкия наци-
онален отбор (до 21 г.) в
квалификациите за Евро
2015. Това са носещият еки-
па на Ливърпул Вилян Би-
жев (нападател) и титулярът
в Ханза Едисон Йорданов
(офанзивен халф). Бижев се
подвизава във 2-рия отбор
на английския гранд, а Ива-
нов е титуляр в мъжкия тим
на Ханза, който се състеза-
ва в 3-та немска дивизия.

Бижев е роден във Фрес-
но, Калифорния, на 3 януа-
ри 1993 г., родителите му
са българи, а през 2011 г.
преминава в Ливърпул. Той
има общо 6 мача за нацио-
налните отбори на САЩ до
18 и до 20 г. Йорданов е
роден в Ловеч на 8 юни

1993 г., но скоро след това
заминава с родителите си
за Рощок. Миналия сезон
той дебютира във Втора
бундеслига, а през този
отново е неизменна част от
първия тим на Ханза. Еди е
играл за юношеските фор-
мации на Германия до 15,

16 и 19 г., а преди 12 месе-
ца участва за Бундестима
(U19) и в елитния квалифи-
кационен кръг за Евро 2012.

Според регламента на
ФИФА футболист може да
играе за повече от една
страна в юношеските и мла-
дежките формации, но щом

навърши 21 г., трябва да
избере коя държава да
представлява. Поради тази
причина и Бижев, и Йорда-
нов да носят екипа на
България.

“Преди година също има-
ше вариант Бижев и Йорда-
нов да играят за нас.
Потърсихме ги, но тогава
мненията ни се разминаха,
защото те искаха да изча-
кат развитието на кариери-
те си. Ние обаче не се отка-
захме и продължихме да
поддържаме контакт с тях,
да водим разговори. В край-
на сметка успяхме да се
споразумеем”, обяви селек-
ционерът на младежите
Михаил Мадански.

Бижев и Йорданов ще
бъдат на линия за начало-
то на квалификациите за
Евро 2015. На 1 юни от
19,00 ч. играем с Андора, а
4 дни по-късно гостуваме на
същия съперник.

тборът на Берое беше по-
срещнат в Стара Загора с
пищни тържества и настрое-
ние. Шампанско и фойервер-
ки съпътстваха появата на

Шампионско
посрещане за Берое

О

В Стара Загора пируват цяла нощ за победата над Левски на финала
за купата, 4-ма полицаи ранени в сблъсъци със сини фенове в Ловеч

играчите на Петър Хубчев, които спе-
челиха Купата на България след епи-
чен финал с Левски, завършил 3:3 в
редовното време и след продължени-
ята и решен с 6:4 след дузпи в Ловеч.
Привържениците чакаха своите герои
на площада пред общината. Те стояха
там търпеливо часове наред и доча-
каха придвижването на любимците им
от Града на люляците. На специално
издигната сцена победителите се рад-
ваха заедно със своите фенове на
спечеления за втори път след 2010 г.
трофей.

Заралии грабнаха трофея, след
като наказателните удари бяха профу-
кани от звездите на Левски Жоао
Силва и Дъстли Мюлдер, а само дос-
корощният капитан Станислав Ангелов
вкара, а настоящият Христо Йовов бе
изгонен още в 42-рата минута след 2
заслужени жълти картона. От бялата
точни за Берое пък бяха бившите лев-
скари Иво Иванов и Борислав Стой-
чев, а бразилецът Елиаш да Силва не
трепна при изпълнението на решава-
щата дузпа.

Четирима полицаи бяха вкарани в
болницата в Ловеч след сблъсъци с
феновете на Левски. По време на сре-
щата от трибуните на градския стади-
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Челси триумфира в
Лига Европа, след като
на финала би Бенфика
с 2:1 на “Амстердам
Арена”. Английската
радост донесе централ-
ният бранител Брани-
слав Иванович (90+2).
Сърбинът се разписа с
глава след центриране
на испанеца Хуан Мата
от ъглов удар. Преди
това Фернандо Торес
(60) откри, а Оскар Кар-
досо (68) изравни след
дузпа, отсъдена за игра
с ръка на Сесар Аспи-
ликуета. Бенфика беше
по-активният отбор
през целия двубой на
“Амстердам Арена” и
отправи повече удари
към вратата на съпер-
ника, но за пореден път
на турнирно ниво так-
тиката на Рафел Бени-
тес се оказа успешна.

Дейвид Бекъм прекратява състезателната
си кариера след края на сезона. 38-годиш-
ният англичанин ще изиграе своя последен
мач при гостуването на ПСЖ на Лориен на 26
май. Бекъм получи предложение от френския
клуб за удължаване на договора с още една
година, но реши да се оттегли след 21 годи-
ни в професионалния футбол. Той играе за
ПСЖ от зимата, а дойде в Париж от Лос Ан-
джелис Галакси. Преди това Бекъм носи
екипите на Манчестър Юнайтед, Реал М и
Милан.

“Сега е най-правилният момент да сложа
край на своята кариера, докато играя на най-
високо ниво. Ако някой ми беше казал, кога-
то бях малко момче, че ще играя и ще пече-
ля трофеи с моя любим клуб Манчестър
Юнайтед, че ще играя за националния отбор
на своята страна над 100 пъти (115) и ще
имам честа да го извеждам гордо като капи-
тан, че ще облека екипите на някои от най-
големите отбори в света, щях да му отвърна,
че това е някаква фантастика. Щастлив съм,
че успях да реализирам тези мечти”, каза
съпругът на Виктория Бекъм от култовата
британска група “Спайс Гърлс”.

Финал за Купата
на България

Берое - Левски 3:3 (6:4 след
дузпи) 1:0 Мартинс (16) 1:1 Йорда-
нов (24) 2:1 Мартинс (28) 3:1 Ан-
донов (79) 3:2 Силва (81) 3:3 Род-
ригес (87), ЧК: Йовов (42-Л); при
дузпите за Берое вкараха Иво
Иванов, Борислав Стойчев и Ели-
аш да Силва, а Амир Саюд пропус-
на. За Левски пропуснаха поред
Жоао Силва, Дъсти Мюлдер и
Стефан Велев, а само Станислав
Ангелов реализира.

Финал за Лига Европа

Челси - Бенфика 2:1 1:0 Торес
(60) 171  Кардосо (68-д) 2:1 Ива-
нович (90+2)

Дадоха на Йораданов
и дербито утре

Георги Йорданов беше опреде-
лен за главен рефер на напечения
сблъсък между Левски и Лудогорец.
Решителната битката за титла-
та е утре от 20.00 ч. на ст. “Георги
Аспарухов”, като преди нея раз-
градчани имат преднина от 2 т.
Йорданов свири “вечното дерби”
Левски - ЦСКА (2:1) в ХХIV кръг.
Утре ще му помагат Георги Славов
и Николай Петров. Останалите
наряди: Ботев Пд - Ботев Вр (Геор-
ги Димитров); Славия - Етър (Ангел
Баялцалиев); Черно море - Локо Пд
(Димитър Андреев); Монтана - Ми-
ньор (Георги Кабаков); Черноморец
- Локо Сф (Никола Попов); Берое -
ЦСКА (Радан Мирянов); Пирин ГД -
Литекс (Радослав Станев).

Стоичков се подмаза
на Бешикташ

Христо Стоичков не отрече
пред турските медии, че би поел
Бешикташ, но поне засега нямал
официална оферта към него от
този тим. “След 25 май ще можем
да говорим повече. В момента се
концентрирам върху мачовете ни
до края на сезона. Във футбола
никога не е ясно какво ще стане”,
обяви единственият българин,
носител на “Златната топка”.

И Торино следи Иван
Иванов

Торино следи българския нацио-
нал Иван Иванов. 25-годишният
национал е гласен за заместник на
Анджело Огбона в центъра на от-
браната. Оферти за италианския
национал има от няколко водещи
европейски клуба. Интерес към Ива-
нов проявяват и клубове от Русия.

Вилян Бижев
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Хиляди старозагорци посрещнаха футболистите на Берое, които за втори път
спечелиха Купата на България след победа с дузпи над Левски в Ловеч. Играчите

бяха приветствани от множеството с песни, фойерверки и шампанско

он в Ловеч са хвърляни празни бутил-
ки от минерална вода, димки, студени
огньове и бомбички, уточниха от пре-
сцентъра на МВР. Вандалствали са
привържениците и на 2-та тима.

Преди началото на мача пък фено-
вете на Берое счупиха едно от стъкла-
та на автобуса на Левски. Инцидентът
е станал въпреки присъствието на па-
трулиращи полицейски коли.

БЕКЪМ СПИРА
С ФУТБОЛАЧелси превзе и Лига Европа

Португалците загубиха
2-ри ключов мач за се-
зона в 92-ата мин., след
като в събота футболи-
стите на Жорже Жесус
паднаха от Порто с 1:2
в директния сблъсък за
титлата в местната Лига
Сагреш. Бенитес пък
завършва с трофей се-
зон, в който беше на-
значен на пожар и вка-
ра отбора в топ 4, с
което му гарантира мя-
сто в Шампионската
лига. Бенфика загуби за
6-и пореден път финал
в европейските клубни
тунири. “Орлите” оста-
ват без трофей на ев-
ропейска сцена от 1962
г., когато в легендарен
мач побеждават Реал
Мадрид с 5:3 и за 2-ри
път печелят Купата на
европейските шампио-
ни. Над португалския

гранд тегне тежката
клетва на легендарния
унгарски треньор Бела
Гудман, който преди
повече от 40 години
“пожела” Бенфика да
остане без европейски
трофей заради неко-
ректно отношение към
него и неизплатена со-
лидна сума. Челси пък
прибави 2-ри пореден
голям трофей във вит-
рината си, след като
миналия сезон триум-
фира в Шампионската
лига и за 10 дни ще
държи едновременно и
2-те големи купи в ев-
ропейския футбол. Лон-
дончани са и първият
отбор, който в 2 поред-
ни години взима 2-та
евротрофея. Челси ста-
на 4-ият клуб, който
триумфира във всички
евротурнири.

Снимка БГНЕС
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ПО РИНГ
ГОЛФ

14.00 Турнир
в Каварна

ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС НА МАСА

15.15 и 22.00 СП в
Париж

КОЛОЕЗДЕНЕ
Обиколка на Норвегия

17.30 Тьонсберг - Драмен
(III етап)

Обиколка на Калифорния
00.15 Сан Хосе - Сан Хосе

(VI етап)
по Евроспорт 2
Джиро д‘Италия

15.15 Бусето - Кераско
(XIII етап)

ПО ФИЛМ +
ТЕНИС

13.00 и 22.00 Турнир в Рим (мъже)

Стр. 31

Дейвид
Бекъм
спира
с футбола

кратки

Председатели и ръководители на 8 от
водещите спортни федерации изразиха
протест срещу несъвършенства в Закона
за обществените поръчки (ЗОП), който
според тях е неприложим за спорта. На
протестна пресконференция се събраха
председателят на БФХГ Илиана Раева,
председателят на БФСки Цеко Минев,
председателят на БФБаскетбол Георги
Глушков, вицепрезидентът на БФВолей-
бол Любо Ганев, Георги Дончев, изпълни-
телен директор на Български национа-
лен тенис център “Карлсберг”, генерал-
ният секретар на БФПлувни спортове
Таня Богомилова, председателят на
БФСкокове на батут Стоян Димитров и
генералният секретар на БФБорба Ва-
лентин Савов. Всички те се обединиха
около мнението, че обществените
поръчки трябва да се правят от Минис-
терството на спорта, а не от отделните
федерации. При сключването на догово-
ри за финансиране се оказвало, че всич-
ки федерации по водещите спортове

Федерациите срещу
обществените поръчки
Шефове на водещи спортове се обединяват
срещу действията на министерството

Владимир НИКОЛОВ
имали солидни глоби за неспазване изи-
скванията на ЗОП. “На всички ни се нала-
га да изразходваме средства по различ-
ни пера, но не можем да ги правим спо-
ред изискванията на ЗОП поради дина-
миката на всеки спорт”, заяви Илиана
Раева и изрази недоумението си как от
министерството финансират високо спорт-
но майсторство с осигуряване средства
за лагери за 50 до 100 дни в годината.

Спортните федерации искат спешна
среща на техни представители с ръково-
дители на Агенцията за обществени
поръчки, Сметната палата и Агенцията
за държавна финансова инспекция, за да
изяснят позицията си. “Ние искаме да
предложим нещо, уважавайки нашите
институции. Основният въпрос е защо
Министерството на спорта не прави об-
ществените поръчки? Искаме министър
Стойчев да направи спешна среща, за да
се реши проблемът. Ние предлагаме
решение”, каза още Раева и разкри, че
стотици хиляди лева са наложени като
глоби на федерациите заради неспазва-
нето на този закон. Спортните шефове се

обединиха, че няма как да бъдат спазени
изискванията на закона, при положение,
че международните федерации са лицен-
зирали определени фирми за доставка
на екипировка и съоръжения. Волейбол-
ната легенда Любо Ганев разкри, че през
2012 г. федерацията е глобена между 70
000 и 80 000 лв. за това, че не е напра-
вила обществена поръчка. “Федерацията
беше подложена на много проверки и се
установи, че няма откраднати средства, а
има само средства, които не са минали
през Закона за обществените поръчки”,
каза Ганев. Той също припомни, че спорт-
ното министерство финансира 60 дни под-
готовка годишно по 50 лв. на 14 състеза-
тели от национален отбор и 5 души тре-
ньорски щаб, а мъжкият национален от-
бор има 150 дни подготовка и тренират
22-ма състезатели и 13 души щаб.

Ръководителите изтъкнаха, че искани-
ята им се подкрепят от повечето федера-
ции по олимпийските спортове и изрази-
ха загриженост, че рестриктивните мерки
просто ще ликвидират спорта и успехите
на състезателите ни, които и без другото
намаляват. Те отново настояха за данъчни
облекчения на спонсорите в спорта по-
добни на тези в културата.

Коментар стр. 12

Йордан Йовчев (вдясно) помага на дете да направи челна
стойка на открития урок по физическо възпитание,

който изнесе в столичното 11-о ОУ “Св. Пимен
Зографски”. Зам.-министърът на спорта в служебния
кабинет показва на децата различни упражнения от

спортната гимнастика. Така той се включи в
инициативата “OpenEDU 2013 - Училище за живота” Пол Щастни вкара 2 гола

и подаде за други 2, а
Крейг Смит записа 5
асистенции за категорич-
ната победа на САЩ над
Русия с 8:3 на 1/4 финали-
те на световното първенст-
во по хокей на лед в
Хелзинки. Ти Джей Оши,
Нейт Томпсън, Алекс
Галченюк, Райън Картър,
Джейкъб Труба и Дейвид
Мос също се разписаха
за успеха на американци-
те. Вратарят им Джон
Гибсън пък спаси 31
шайби, изпращайки своя
тим на 1/2 финал срещу
по-добрия от Швейцария и
Чехия. Александър Овеч-
кин вкара гол за руснаци-
те, а другите 2 добавиха
Александър Свитов и
Александър Пережогин.

Алекс Галченюк вкарва за 4:1 на вратаря на Русия Иля
Бризгалов при победата на САЩ с 8:3 в 1/4 финал от

световното първенство по хокей на лед, игран в Хелзинки

Около $100 млн. ще
бъде маркетинговият ефект
от турнира по голф “Volvo
World Match Play 2013”,
който започна на уникал-
ното игрище “Тракийски
скали” край Каварна. На
такава сума се оценяват
всички предавания, репор-
тажи и публикации в све-
товните медии за надпре-
варата в България. Наград-
ният му фонд е 3,4 млн.
евро - най-голямата сума
за премии в спортно състе-
зание в историята ни. По-
бедителят ще си тръгне с
чек за 800 000. Турнирът
се отразява от около 250
световни спортни медии и
се гледа от над 1,5 млрд.
души.

Изборът на България е
международно признание,
получено и заради опреде-
лянето на страната ни за
неразкрита дестинация в

САЩ разби Русия с 8:3 на хокейСАЩ разби Русия с 8:3 на хокейСАЩ разби Русия с 8:3 на хокейСАЩ разби Русия с 8:3 на хокейСАЩ разби Русия с 8:3 на хокей

Очакват $100 млн.
маркетингов ефект от
голф турнира в Каварна

голфа за 2012 г. Турнирът
ще се посети от над 8000
туристи, а съпътстващите
VIP събития ще съберат
световните величия в гол-
фа и много любители на
престижния спорт. Успо-
редно с отразяването на
играта, медиите ще пред-
ставят историята на Бълга-
рия, условията за туризъм
и бизнес, възможностите за
спорт и културните забеле-
жителности в региона.

75 доброволци - учени-
ци и студенти от Младеж-
кия информационен добро-
волчески център в Добрич
ще бъдат неотлъчно на
“Тракийски скали” до края
на надпреварата. Младе-
жите ще следят зрителите
да спазват етикета на иг-
рата, да осигуряват на уча-
стниците в турнира необхо-
димото спокойствие, да за-
писват резултатите и пре-
дават информация до цент-
ралата.

Дана РУСЕВА

Калоян Махлянов - Котоошу допусна първа загуба на су-
пертурнира по сумо “Нацу Башьо”. Първият и вече отново
единствен европейски “одзеки” беше избутан от дохиото от
японеца Мьогирю в токийския дворец “Кокугикан”. Досега в
турнира японецът имаше само 1, но впечатляваща победа -
над монголския “Йокодзуна” Харумафуджи във II кръг на над-
преварата. След 5 кръга Махлянов остава с актив 4-1 и шан-
совете му да защити ранга си се запазват. Заради отказване-
то след контузия на турнира през март той е поставен в по-
ложение “кадобан” и трябва сега да завърши с поне 8 успеха.

Другият българин в топ дивизията “Макуучи” Даниел Ива-
нов - Аоияма продължава да е безгрешен и след петия ден на
състезанието. “Синята гора” повали японеца Такарафуджи с
ефектната хватка “хикиотоши” за петия си успех и остана между
лидерите в класирането заедно с “Йокодзуна” Хакухо и Каку-
рю. Харумафуджи допусна втора загуба, след като беше зре-
лищно преметнат с прийома “Катасукаши” от японеца Точио-
зан, който пък постигна първа победа в турнира.

Котоошу губи в Токио

Топалов прави реми
със Свидлер

Веселин Топалов завърши реми
с Пьотър Свидлер (Рус) в партия
от VII кръг на Супертурнира по
шахмат в Ставангер. Българинът
е с 3,0 т. и е 7-и във временното
класиране. Води Сергей Карякин
(Рус) с 5,5 т., след като победи с
белите фигури Хикару Накамура
(САЩ). На европейското първенст-
во в Легница, Полша, Иван Чепари-
нов победи с черните Орест Гри-
цак (Укр) в партия от предпослед-
ния X кръг. Гросмайсторът от
Асеновград се изкачи 79-и с 6,0 т.
Кирил Георгиев с белите завърши
реми с Иван Букавшин (Рус) и за-
ема 149-о място с 5,0 т. Третият
българин Огнян Захариев загуби с
черните от Петер Волф (Гер) и е
277-и с 2,0 т. Късно снощи се игра-
ха партиите от последния кръг.

Двама наши на
1/4 финал в Пловдив

Националите за Купа “Дейвис”
Александър Лазов и Димитър Кузма-
нов се класираха за 1/4 финалите на
международния турнир по тенис за
мъже от календара на ITF “Carlsberg
Cup” в Пловдив ($10 000). Втората
ни ракета Лазов победи Ласло Уру-
тия-Фуентес (Чили) с 6:4, 7:6 (4), а
следващият му съперник е Жулиен
Дьомоа (Фр). Третата ракета Куз-
манов пък разби Степан Хотульов
(Рус) с 6:1, 6:4. В спор за място на
1/2 финал той ще срещне Мате
Делич (Хърв). Двамата българи за-
служиха по 2 т. за световната
ранглиста и по $292 от наградния
фонд. Валентин Димов отпадна от
Дамир Джумхур (БиХ) с 4:6, 6:3, 0:6.
Петър Трендафилов загуби в дра-
матичен 4-часов мач от Милян
Зекич (Сърб) със 7:6 (3), 6:7 (4), 4:6.

Снимка БГНЕС


